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Σ
ερφάροντας στο διαδίκτυο λόγω επαγγελματικής
διαστροφής έπεσε στην αντίληψή μου ένα καταπλη-
κτικό άρθρο του Ευστράτιου Παπάνη, επίκουρου

καθηγητή στο Πανεπιστήμιο Αιγαίου, με τον τίτλο «Μήπως
είστε ναρκισσιστής;». Βεβαίως πρόκειται για ένα αμιγώς
επιστημονικό άρθρο που δεν έχει σχέση με την πολιτική
επικαιρότητα, όμως σίγουρα αποτελεί τροφή για τη σκέψη
όλων μας.

Γράφει λοιπόν ο Δρ Παπάνης για τα χαρακτηριστικά του
νάρκισσου και αναπαράγουμε το απόσπασμα αυτούσιο:

«- Ενασχόληση με τη γοητεία ως προσόν άσκησης επιρ-
ροής και εξουσίας.

- Υψηλή αυτοεκτίμηση, ακόμα κι αν θάλλει ατεκμηρίωτη
και υπερβολική -υπερτροφικό εγώ, μεγαλομανία, αυτα-
ρέσκεια, ματαιοδοξία, φθόνος για τις επιτυχίες των άλλων,
ανασφάλεια, φιλοδοξία.

- Ατελεύτητη ανάγκη για θαυμασμό, για προσοχή, για
επιβεβαίωση, ακόμα και όταν το κόστος είναι η ανθρωπιά
ή οι αγαθές σχέσεις με τους άλλους.

- Προσανατολισμός στο έργο, εφόσον θα συντελέσει
στην αναγνώριση και την ανέλιξη.

- Ενσυναίσθηση και συναισθηματική ευφυΐα, που θα
χρησιμοποιηθεί μόνο για τον χειρισμό και για την εκμε-
τάλλευση των άλλων.

- Έλλειψη ορίων, εύπλαστη υποκειμενική ηθική, μηδε-
νικές ενοχές, καταδυνάστευση των πάντων.

- Πεποίθηση ότι όσοι τον συναναστρέφονται, αλλά και η
ίδια η ζωή τού χρωστούν, ότι εξαιτίας της μοναδικότητάς
του δικαιούται προνομίων και ειδικής μεταχείρισης.

- Φαντασιώσεις για επίτευξη, πάταξη των εναντίων ή
των πιθανών αντιπάλων, συνωμοσίες, εφόσον ο σκοπός
αγιάζει τα μέσα, σχεδιασμοί, εφήμερες συνεργασίες και
αβέβαιες ή ανίερες συμμαχίες.

- Απαξίωση των άλλων, ώστε να λάμπει ανέφελη η δική
του αξία.

- Προτεραιότητα στις δικές του ανάγκες και αδιαφορία
για τις επιθυμίες των άλλων.

- Συνεχής εγρήγορση και ανησυχία.
- Εκρήξεις οργής, όταν υποβάλλεται σε κριτική.
- Πρόσκαιρες σχέσεις σε κάθε επίπεδο, οι οποίες εν-

τάσσονται στις επιδιώξεις του και εξυπηρετούν τα σχέδιά
του». 

Ορισμένα από τα παραπάνω χαρακτηριστικά τα βρί-
σκουμε βεβαίως σε αρκετούς συνανθρώπους μας στο οι-
κείο περιβάλλον μας αλλά και στην κεντρική πολιτική
σκηνή. Για παράδειγμα, μετά δυσκολίας μπορεί κάποιος
να απορρίψει ότι έστω και ένα από τα παραπάνω χαρα-
κτηριστικά αντανακλάται στο πρόσωπο του Στέφανου
Κασσελάκη. 

Θα μου πείτε, δεν είναι ο μοναδικός. Συμφωνώ. Έχει
όμως σπάσει κάθε ρεκόρ επί του συνδρόμου της ύβρεως
όπως το έχει περιγράψει ο διακεκριμένος Άγγλος πολιτι-
κός Λόρδος Όουεν που είχε διατελέσει υπουργός Εξωτε-
ρικών της Μεγάλης Βρετανίας και παράλληλα ιατρός νευ-
ρολόγος. Δυστυχώς, στην τρέχουσα χρονική περίοδο πα-
ρατηρούμε ότι ηγέτες που κατά κοινή ομολογία παρουσιά-
ζουν τα συμπτώματα αυτά, όπως ο κ. Κασσελάκης, δεί-
χνουν ότι επιθυμούν να βρίσκονται καθημερινά στο προ-
σκήνιο της επικαιρότητας αδιαφορώντας για τη λογική των
λεγομένων τους, όπως και για τις επικίνδυνες επιπτώσεις
των ενεργειών τους. Πιστεύουν ότι είναι υπεράνω κάθε
ανθρωπίνου ελέγχου και ότι λόγο θα δώσουν μόνο στον
Θεό και στην Ιστορία.

Τι κρύβεται πίσω από 
το «μιντιακό κατασκεύασμα»

που ακούει στο όνομα 
Στέφανος Κασσελάκης

«P»

Η νέα σχολή 
του πολιτικού 

αυτοθαυμασμού





ΠAΡΑΣΚΕΥΗ 7 ΙΟΥΝΙΟΥ 2024

ΡOLITICAL 4 ΕΥΡΩΕΚΛΟΓΕΣ

ΠΙΝΑΚΑΣ 1

ΠΙΝΑΚΑΣ 3 ΠΙΝΑΚΑΣ 4

ΠΙΝΑΚΑΣ 2

Πρόθεση ψήφου Ποια κόμματα δεν πιάνουν το όριο του 3%;

ΠΑΝΕΛΛΑΔΙΚΗ ΔΗΜΟΣΚΟΠΗΣΗ ΤΗΣ INTERVIEW ΓΙΑ ΤΗΝ «P»

Κυρίαρχος ο Μητσοτάκης με 40% 
Τ

εράστιο ενδιαφέρον παρουσιάζουν τα στοιχεία της πανελλαδικής
δημοσκόπησης που διενήργησε για την εφημερίδα «Political» η
εταιρεία ερευνών Interview και στην οποία αποτυπώνεται η δια-

φορά της ΝΔ από τον ΣΥΡΙΖΑ, ο οποίος φαίνεται να «κλειδώνει» τη δεύ-
τερη θέση. Επιπλέον, από τα δεδομένα της έρευνας φαίνεται να μπαίνουν
στην Ευρωβουλή συνολικά επτά κόμματα.

Πρώτος ο Μητσοτάκης ανάμεσα 
στους αρχηγούς (ΠΙΝΑΚΑΣ 1)

Βλέποντας τα γραφήματα της δημοσκόπησης ο πρωθυπουργός Κυριά-
κος Μητσοτάκης συγκεντρώνει τις περισσότερες θετικές κρίσεις από τους
πολίτες σε ποσοστό 39,9%. Στο ερώτημα «Ποια είναι η άποψή σας για τους
αρχηγούς των κομμάτων στη Βουλή;», δεύτερος έρχεται ο Δημήτρης Κου-
τσούμπας, δέκα μονάδες πίσω από τον πρωθυπουργό με ποσοστό 29,6%
και ακολουθεί η Ζωή Κωνσταντοπούλου με 22,8%. Ο Στέφανος Κασσελά-
κης βρίσκεται στην τέταρτη θέση κάτω από την πρόεδρο της Πλεύσης
Ελευθερίας με ποσοστό 22,6% και μετά ο Νίκος Ανδρουλάκης με 17,6%.

Ακλόνητος ο πρόεδρος της ΝΔ (ΠΙΝΑΚΑΣ 2)
Στην καταλληλότητα για την πρωθυπουργία ο Κυριάκος Μητσοτάκης

διατηρεί την πρωτιά αφήνοντας πολύ πίσω του τους δύο άλλους διεκδι-
κητές, Στέφανο Κασσελάκη και Νίκο Ανδρουλάκη. Ο πρόεδρος της ΝΔ
συγκεντρώνει ποσοστό 40% στο ερώτημα «Μεταξύ του κ. Μητσοτάκη, του
κ. Κασσελάκη και του κ. Ανδρουλάκη, ποιον θεωρείτε καταλληλότερο
για πρωθυπουργό;». Στη δεύτερη θέση, αλλά πολύ πιο πίσω, στο 17% βρί-
σκεται ο αρχηγός του ΣΥΡΙΖΑ και πολύ χαμηλά στο 7% είναι ο πρόεδρος
του ΠΑΣΟΚ. Σημαντικό είναι και το ποσοστό 36% που συγκεντρώνει ο
«Κανένας» σε αυτό το ερώτημα.

Πρόθεση ψήφου - Στις 11 μονάδες η ψαλίδα (ΠΙΝΑΚΑΣ 3)
Στην πρόθεση ψήφου και στο ερώτημα «Την επόμενη Κυριακή έχου-

με εκλογές, εσείς ποιο κόμμα θα ψηφίσετε;», η ΝΔ βαστάει το τιμόνι με
11 μονάδες διαφορά από τον ΣΥΡΙΖΑ που δείχνει να έχει κλειδώσει τη
δεύτερη θέση με ποσοστό 15,5%. Η ΝΔ κινείται στο 27,1%. Στην τρίτη θέση
το ΠΑΣΟΚ με 10,3%. Στην τέταρτη θέση πάνω από το ΚΚΕ βρίσκεται η Ελ-
ληνική Λύση με ποσοστό 7,3%. Το ΚΚΕ συγκεντρώνει 6,5%, η Νίκη του
Δημήτρη Νατσιού 4,4% και το έβδομο κόμμα που μπαίνει στην Ευρωβου-
λή φαίνεται πως είναι η Νέα Αριστερά με 3,6%.

Ποιοι μένουν εκτός; (ΠΙΝΑΚΑΣ 4)
Κάτω από το όριο του 3% σύμφωνα με την έρευνα της Interview μέ-

νουν η Πλεύση Ελευθερίας που κινείται στο 2,5%, ενώ η ανάλυση των δε-
δομένων στην απάντηση «Άλλο» (13%) δείχνει ότι μέσα σε αυτό το ποσο-
στό βρίσκονται οι: Φωνή Λογικής: 3%, ΜέΡΑ25: 2,2%, Δημοκράτες: 2,1%,
Κόσμος: 1%, Δημιουργία: 1%,  Άλλα πιο μικρά κόμματα: 3,7%.

Αξίζει να σημειώσουμε ότι υπάρχει και ένα ποσοστό της τάξης του
9,8% που δηλώνει ότι δεν έχει ακόμα αποφασίσει ποιον σχηματισμό θα
ψηφίσει.

Θεωρείται ο καταλληλότερος για πρωθυπουργός 
• Ποια είναι τα ποσοστά των μικρών κομμάτων; 

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Η άποψή σας για τους αρχηγούς των κομμάτων στη Βουλή είναι:
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ΠΙΝΑΚΑΣ 5

ΠΙΝΑΚΑΣ 7
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Ποια είναι τα ελάχιστα και τα μέγιστα ποσοστά των κομμάτων;

Ποιοι υποψήφιοι του ΣΥΡΙΖΑ προηγούνται;

Ποια κόμματα έπιασαν ταβάνι
Εκτίμηση κατώτερα και ανώτερα 
αποτελέσματα (ΠΙΝΑΚΑΣ 5)

Ποια είναι τα ελάχιστα και τα μέγιστα ποσοστά των κομ-
μάτων; Για τη ΝΔ το ταβάνι φαίνεται να είναι το 34% και το
ελάχιστο το 30%.

Ο ΣΥΡΙΖΑ πάει από 16% έως 18%, το ΠΑΣΟΚ από 12% έως
13%, ο Κυριάκος Βελόπουλος μπορεί να πιάσει από 7,5%
μέχρι και 9,5%, ενώ στην εκτίμηση η Πλεύση Ελευθερίας
και η Φωνή Λογικής δείχνουν να κινούνται μεταξύ 2,5% και
3,5%. Το ΚΚΕ βρίσκεται από 7% έως 9%, από 3,5% μέχρι 4,5%
η Νέα Αριστερά και από 4,5% μέχρι 5,5% η Νίκη.

Ποιοι «γαλάζιοι» εκλέγονται; (ΠΙΝΑΚΑΣ 6)
Στο ζήτημα της σταυροδοσίας των «γαλάζιων» υποψη-

φίων, στην έρευνα της Interview υπάρχουν πολλές εκπλή-

ξεις. Όπως μπορείτε να δείτε και στο σχετικό γράφημα,
στις πρώτες εννιά θέσεις, που είναι το καλό σενάριο εδρών
για τη ΝΔ, η σειρά έχει ως εξής:

- Βόζεμπεργκ Ελίζα 36,5%
- Μπελέρης Φρέντι 30,7%
- Μεϊμαράκης Βαγγέλης 21,6%
- Τσιόδρας Δημήτρης 21,2%
- Αυτιάς Γιώργος 19,2%
- Κοντοζαμάνης Βασίλης 16,9%
- Σπυράκη Μαρία 16,5%
- Κυμπουρόπουλος Στέλιος 16,4%
- Δήμας Πύρρος 15,7%

Ποιοι προηγούνται στον ΣΥΡΙΖΑ (ΠΙΝΑΚΑΣ 7)
Στις πρώτες θέσεις του ΣΥΡΙΖΑ δεν φαίνεται να έχουμε

ιδιαίτερες εκπλήξεις σε σχέση με όσα έδειχναν το προ-
ηγούμενο διάστημα και άλλες έρευνες της κοινής γνώμης.
Σύμφωνα με το γκάλοπ της Interview, οι τέσσερις πρώτοι
που είναι και το πιθανότερο σενάριο εδρών για την Κου-
μουνδούρου έχουν ως εξής:

- Αρβανίτης Κώστας 42,5%
- Φαραντούρης Νίκος 39,3%
- Παππάς Νίκος 38,7%
- Κουντουρά Έλενα 32,9%

Ποιοι υποψήφιοι από ΝΔ και ΣΥΡΙΖΑ 
προηγούνται στην κούρσα;

Συνέχεια
στην επόμενη σελίδα

Ποιοι υποψήφιοι της ΝΔ προηγούνται;
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ΑΝΑΛΥΣΗ «POLITICAL» ΑΝΑΛΥΣΗ INTERVIEW

Γιατί δεν πείθει 
η αντιπολίτευση;
Σ

υμπερασματικά, από την έρευνα της Interview φαίνεται ότι η ΝΔ έχει αξιοσημείωτες
φθορές, τις οποίες όμως αδυνατεί να κεφαλαιοποιήσει η αντιπολίτευση του ΣΥΡΙΖΑ
και του ΠΑΣΟΚ που παραμένει συνολικά σε χαμηλά ποσοστά. Παράλληλα προκύπτει

ότι το δυνατό χαρτί της Πειραιώς εξακολουθεί να είναι ο Κυριάκος Μητσοτάκης, αφού στο
πρόσωπό του οι πολίτες αποτυπώνουν την ασφάλεια της κυβερνησιμότη-
τας του τόπου. 

Τα ποσοστά καταλληλότητας για την πρωθυπουργία του Κυριάκου
Μητσοτάκη είναι περίπου τριπλάσια από του Κασσελάκη και εξα-
πλάσια από του Ανδρουλάκη! Δεν είναι τυχαίο ότι οι δυο συγκεκρι-

μένοι πολιτικοί αρχηγοί σε επί-
πεδο δημοφιλίας είναι πιο κά-
τω από τον Δημήτρη Κου-
τσούμπα, αλλά και από τη Ζωή
Κωνσταντοπούλου. 

Ακόμα και αν οι πολίτες είναι
αποφασισμένοι να στείλουν ένα μήνυμα δυσφορίας ή δυσαρέ-
σκειας προς την κυβέρνηση της ΝΔ, δεν φαίνονται σίγου-
ροι ότι ο Στέφανος Κασσελάκης και ο Νίκος Αν-
δρουλάκης μπορούν να αποτελέσουν μια εναλ-
λακτική λύση για το μέλλον του τόπου. Υπάρχει
σαφέστατα μεγάλο κενό στην αντιπολίτευση. 

Ο κόσμος χρειάζεται σοβαρότητα, αξιοπι-
στία, μαχητικότητα και λύσεις στα καθημερινά
προβλήματα. Δεν χρειάζεται μαθητευόμε-
νους μάγους. Χρειάζεται ρεαλισμό και δεν
τον βρίσκει στο υπόλοιπο πολιτικό φάσμα.
ΣΥΡΙΖΑ και ΠΑΣΟΚ διαγκωνίζονται για τη
δεύτερη θέση σε έναν πήχη πέριξ του 15%,
κάτι που δεν συγκινεί και ιδιαίτερα την κοι-
νωνία που έχει άλλες προτεραιότητες και
άλλες αγωνίες. Από την άλλη μεριά, η ΝΔ
οφείλει να δημιουργήσει προσδοκία για
μια νέα αρχή αξιοποιώντας το αδιαμφι-
σβήτητο γεγονός ότι τον Κυριάκο Μη-
τσοτάκη εμπιστεύονται οι πολίτες και
από αυτόν περιμένουν λύσεις.

Κώστας Τσιτούνας
Διευθυντής «P»

Οι μετακινήσεις, 
οι τάσεις και η επόμενη
μέρα για τα κόμματα
M

ικρή αλλά αισθητή πτώση για τη ΝΔ καταγράφει η τελευταία δημο-
σκόπηση για τις ευρωεκλογές της 9ης Ιουνίου. Η τιμωρητική διάθε-
ση των ψηφοφόρων και οι μετακινήσεις, κυρίως προς δεξιούς πο-

λιτικούς χώρους, εξηγούν τη συγκεκριμένη τάση. Η προεκλογική εκστρατεία
που προηγήθηκε και κλείνει σήμερα δεν απέτρεψε τους ψηφοφόρους από το
να στείλουν τελικά αρνητικό μήνυμα στην κυβέρνηση για επιλογές της το τε-
λευταίο διάστημα. Από την άλλη, και ο ΣΥΡΙΖΑ δείχνει να πιάνει ταβάνι. Δεν

μπόρεσε να κεφαλαιοποιήσει την αρνη-
τική διάθεση των ψηφοφόρων της ΝΔ.
Ένα ποσοστό όμως πάνω από 16% δια-
σφαλίζει μια σχετική ηρεμία για τον κ.
Κασσελάκη, τουλάχιστον για ένα μεγά-
λο χρονικό διάστημα. Ένα ποσοστό κά-
τω από 16% και με τις επόμενες εκλογές

να είναι σε περίπου τρία χρόνια, δύσκολα θα κρατήσει τα στόματα κλειστά
εντός του κόμματος.

Στο ΠΑΣΟΚ επίσης τα πράγματα δεν είναι εύκολα. Ενώ πα-
ρήγαγε πολιτική, δεν κατάφερε να τη βάλει σε ένα σύγχρονο,
μοντέρνο περιτύλιγμα. Ένα 12% συν θα φέρει κάποια ηρεμία

στο κόμμα (ποσοστό πάνω από εκείνο των εθνικών εκλο-
γών του 2023). Κάτω από αυτό, εκτιμώ εξελίξεις.

Η 4η και η 5η θέση δεν είναι ξεκάθαρες. Το σίγουρο
είναι ότι η μάχη θα γίνει μεταξύ ΚΚΕ και Ελληνικής Λύ-
σης, με την τελευταία να διπλασιάζει σχεδόν τα ποσο-
στά της από τις εθνικές εκλογές του 2023. Εκτιμάται
επίσης ότι θα εκλέξει δύο ευρωβουλευτές, όπως

και το ΚΚΕ.
Το μεγαλύτερο μικρό κόμμα δείχνει στη μέ-

τρηση να είναι η Νίκη. Κάτω από τη Νίκη πάλι
δυσκολεύουν οι εκτιμήσεις. Πλεύση Ελευθε-
ρίας, ΜέΡΑ25 και Φωνή Λογικής θα δώσουν
μάχη για να εκλέξουν ευρωβουλευτή, με τη
Φωνή Λογικής να αποτελεί την έκπληξη των
εκλογών, αν καταφέρει να περάσει το 3%.

Κυριακή κοντή γιορτή.

Γράφει ο Δημήτρης
Βασιλειάδης

Διευθύνων σύμβουλος
εταιρείας δημοσκοπήσεων
Interview



ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ 7 ΙΟΥΝΙΟΥ 2024

ΡOLITICAL KENTΡΙ7

ΓΙΑ ΝΑ ΞΕΡΕΤΕ…

Ο Κασσελάκης θέλει να τελειώσει την παλιά φρουρά 
Μου λένε ότι τελικά αυτή η επίθεση του Θανάση Οικονόμου, του κηπουρού του Στέφανου
Κασσελάκη, στα στελέχη της παλιάς φρουράς του ΣΥΡΙΖΑ (Βούτσης, Χριστοδουλοπούλου,
Βαρεμένος κ.ά.) δεν ήταν ούτε αθώα ούτε τυχαία. Δηλαδή, είναι μέρος μιας νέας στρατηγι-
κής του Στέφανου Κασσελάκη να αποσύρει καθετί αριστερό, καθετί παλιό στο κόμμα, καθώς
είναι γνωστό ότι οι μισοί από αυτούς έχουν πάει στη Νέα Αριστερά ή παραμένουν ανενεργοί
μέσα στον ΣΥΡΙΖΑ. Δηλαδή, αυτούς που την επόμενη μέρα θα αμφισβητήσουν τον Στέφανο
όχι μόνο για το ποσοστό που θα φέρει αλλά και για τον χαρακτήρα του κόμματος. Μόνο που
αυτή τη φορά έγινε με πολύ άσχημο τρόπο: να υπονοείς ότι η Χριστοδουλοπούλου ή ο Βαρε-
μένος ή ο Βούτσης έκαναν τα στραβά μάτια στο πόθεν έσχες του νυν πρωθυπουργού αγγίζει
τα όρια της κομματικής προδοσίας, αν όχι της… ανωμαλίας. Και δεν είναι καθόλου τυχαίο ότι
ο πρώτος που υποστήριξε όλο αυτό το αφήγημα είναι ο Παύλος Πολάκης… 

Μου λένε οι πηγές μου ότι με-
γάλο deal έρχεται μεταξύ μιας
μεγάλης ομάδας και μιας μεγά-
λης εταιρείας που θα αφορά την
ονοματοδοσία του γηπέδου όπου
αγωνίζεται η ομάδα. Μάλιστα,
όπως μου λένε, ο πρόεδρος της
εταιρείας-κολοσσού βρέθηκε
και στο γήπεδο αυτές τις μέρες,
επιβεβαιώνοντας τις πολύ καλές
σχέσεις που διατηρεί με τον
πρόεδρο της ομάδας. Αν συμβεί
αυτό, τότε θα είναι ένα τεράστιο
deal κατά τα ευρωπαϊκά πρότυ-
πα, όπου μεγάλες ομάδες επι-
χειρούν συμφωνίες με κολοσ-
σούς και ονοματοδοτούν τα γή-
πεδά τους (Alliahz Arena, Uber
Arena κ.λπ.). Και σίγουρα θα κά-
νει τις άλλες ομάδες να ζη-
λεύουν… 

Η αγάπη του κόσμου 
για τον Παπασταύρου 

Μεγάλη εντύπωση έκανε σε όλους προχθές στη συγ-
κέντρωση του Αιμίλιου Βουγιουκλάκη στη Γλυφάδα
η αγάπη του κόσμου για τον Σταύρο Παπασταύρου.
Σαν να μην έφυγε ποτέ από την κυβέρνηση. 
Ο κόσμος τού πιστώνει ότι αυτός ήταν ο εμπνευ-
στής της υποψηφιότητας του Φρέντι Μπελέρη και
αυτός που έτρεξε από την αρχή την υποψηφιότητά
του. 
Μάλιστα, όπως αποκάλυψε ο ίδιος ο Παπασταύρου,
την επομένη της ανακοίνωσής του κάθισε σε ένα
γραφείο μαζί με άλλα πέντε άτομα -ο ένας εξ αυ-
τών ο γιος του Μπελέρη, Πέτρος- και προσπαθού-
σαν να βρουν τρόπο να επικοινωνηθεί η υποψη-
φιότητα. Σιγά σιγά όμως, οι πέντε έγιναν 15, μετά
55 και τώρα είναι 500! 
Κυρίως βοήθησαν οι Οννεδίτες αλλά και αρκετοί
αυτοδιοικητικοί. Ένας από αυτούς που τρέχουν την
υποψηφιότητα Μπελέρη στην Πελοπόννησο είναι
και ο Δημήτρης Πτωχός, που βρέθηκε στην εκδή-
λωση της Γλυφάδας. 

Ο Άρης Σπηλιωτόπουλος βγαίνει στα κανάλια και διατεί-
νεται ότι η Νέα Δημοκρατία υπέπεσε σε γκάφα σχετικά με το
πόθεν έσχες του Κασσελάκη. Μάλιστα, ρωτάει, αφού ο κ.
Κασσελάκης παρουσίασε το πόθεν έσχες του, «δεν πρέπει
να μάθουμε για τα πολιτικά τζάκια της ΝΔ ποια είναι η περι-
ουσιακή τους κατάσταση;». Καταλαβαίνετε ότι όλα αυτά τα
λέει για να αποφύγει τις δικές του μεγάλες ευθύνες στη με-
γάλη γκάφα που οδήγησε τον Κασσελάκη, ο οποίος μέχρι
και τη μέρα των εκλογών θα πρέπει να απολογείται για τα λά-
θη, τις παραλείψεις και τις παρανομίες του στο πόθεν έσχες
του. Οι βουλευτές της ΝΔ ελέγχονται για το πόθεν έσχες
τους και όχι μόνο. Από εξωκοινοβουλευτικούς υπουργούς,
συνεργάτες υπουργών μέχρι και δημοσιογράφους, όλοι εί-
ναι υπόχρεοι. Αλλά εγώ κάνω και μία σκέψη: Γιατί να μην τε-
θεί και ο Σπηλιωτόπουλος στη βάσανο του πόθεν έσχες; 

Ο υπαίτιος της γκάφας του Στέφανου 

Ο ρόλος Τζιτζικώστα
στην άνοδο 
των ποσοστών της ΝΔ

Μ
ου λένε ότι η συσπείρωση της
ΝΔ στη Μακεδονία έχει ανέβει
σημαντικά, κλείνοντας την ψαλί-

δα με τα εθνικά ποσοστά που έχει πετύχει
στην περιοχή το κυβερνών κόμμα. Ένας
από τους συντελεστές αυτής της προσπά-
θειας είναι ο περιφερειάρχης Κεντρικής
Μακεδονίας Απόστολος Τζιτζικώστας
που έχει ενώσει όσο μπορεί τις διαφορε-
τικές φυλές στη «γαλάζια» παράταξη.
Μάλιστα, ο ίδιος το βλέπει και σαν ένα
προσωπικό στοίχημα. Εκτός αυτού, επι-
μένουν κυβερνητικές φωνές και λένε ότι
εάν «η Μακεδονία σωθεί», δηλαδή επα-
νέλθει η ΝΔ δυναμικά χωρίς μεγάλες
διαρροές, τότε το Μαξίμου θα πρέπει να
ανταμείψει τον περιφερειάρχη με μια
ανώτερη θέση από αυτή που έχει τώρα.
Και κάπως έτσι έχει ανοίξει η κουβέντα
για το ποιοι πρέπει να μπουν στη λίστα του
Μητσοτάκη για τη θέση του επιτρόπου
στην Κομισιόν… 

Μαθαίνω ότι στην κυβέρνηση τα

έχουν πάρει πολύ με έναν διευθυν-

τή σε Ανεξάρτητη Αρχή, καθώς παρατη-

ρούν ότι παίζει προεκλογικά παιχνίδια υπέρ

της αντιπολίτευσης και προσπαθεί σε συγ-

κεκριμένες ευαίσθητες περιοχές να δημι-

ουργήσει ζητήματα. Τον εν λόγω κύριο τον

έχουν σταμπάρει για τα καλά και όταν θα τε-

λειώσουν οι εκλογές, δεν θα έχει πού να

κρυφτεί… 
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Ακούραστος
Χαρδαλιάς

Μ
ε στοχευμένες επισκέψεις σε τέσσερις
κωμοπόλεις της Χαλκιδικής συνέχισε την
περιοδεία του στη Βόρεια Ελλάδα ο Νίκος

Χαρδαλιάς μετά τη Δράμα και το Κιλκίς. 

Ο αεικίνητος περιφερειάρχης Αττικής «όργωσε»
σε μισή μέρα Νέα Καλλικράτεια, Νέα Τρίγλια και Νέα
Φλογητά, για να καταλήξει στα Νέα Μουδανιά, όπου
το απόγευμα της Πέμπτης είχε μια ξεχωριστή συνάν-
τηση με τον προσωπικό του φίλο, τον περιφερειάρχη
Κεντρικής Μακεδονίας Απόστολο Τζιτζικώστα. Στην
τελική ευθεία της εκλογικής μάχης οι δύο άνδρες
περπάτησαν μαζί στην παραλία των Νέων Μουδα-
νιών και συναντήθηκαν με φορείς και πολίτες στέλ-
νοντας από κοινού μήνυμα συσπείρωσης και ενερ-
γού συμμετοχής των ψηφοφόρων της «γαλάζιας»
παράταξης. Δεν παρέλειψαν μάλιστα να φωτογρα-
φηθούν και με όσους τους πλησίασαν για τις καθιε-
ρωμένες selfies. Χαρδαλιάς και Τζιτζικώστας είχαν
δώσει φυσικά την Τετάρτη -και οι δύο- το «παρών»
στην ανοιχτή ομιλία του πρωθυπουργού στο λιμάνι
της Θεσσαλονίκης.

Οι καραμανλικοί αγκαζέ με
τον Νίκο Δένδια στην ομιλία
του Κυριάκου Μητσοτάκη...
Μόνο τυχαίο δεν μπορεί να θεωρηθεί ότι η πα-
λιά φρουρά των «καραμανλικών» Βάκης
Φραντζής, Τέλης Θωμόπουλος και Δημήτρης
Τσάμης βρέθηκε με τον υπουργό Εθνικής
Άμυνας Νίκο Δένδια πριν από την ομιλία του
Κυριάκου Μητσοτάκη σε γνωστό καφέ της
Θεσσαλονίκης, στο οποίο είχαν πολιτικό τσιμ-
πούσι παρέα με τον γενικό γραμματέα του
υπουργείου Εθνικής Άμυνας Αντώνη Οικονό-
μου. Δεν είναι τυχαίο λοιπόν που ο κ. Δένδιας
βρίσκεται στις πρώτες θέσεις των πετυχημέ-
νων υπουργών της κυβέρνησης Μητσοτάκη.
Κατά κοινή ομολογία, πρόκειται για έναν σο-
βαρό και μετρημένο πολιτικό, ο οποίος υπη-
ρέτησε και υπηρετεί με αφοσίωση το εθνικό
συμφέρον και στο υπουργείο Εξωτερικών πα-
λαιότερα, αλλά και τώρα στο υπουργείο Άμυ-
νας, κάτι που αναγνωρίζεται από όλους και για
αυτό έχει ισχυρά ερείσματα στους «γαλάζι-
ους» ψηφοφόρους. Ούτε φυσικά είναι τυχαία
η αποδοχή που έχει στους μετριοπαθείς πολί-
τες, ακόμα και σε ψηφοφόρους άλλων πολιτι-
κών χώρων. Δουλεύει πολύ και μιλάει λίγο και
όταν χρειάστηκε να απαντήσει στις τουρκικές
προκλήσεις, το έκανε με γνώμονα το εθνικό
συμφέρον και με επιτυχία.

Παραμένει ο Παπασωτηρίου
στη Φλώρινα
Βουλευτής Φλώρινας της
ΝΔ παραμένει ο Σταύρος
Παπασωτηρίου, καθώς το
Εκλογοδικείο απέρριψε
την ένσταση του α’ ανα-
πληρωματικού βουλευτή
της ίδιας εκλογικής περι-
φέρειας Ιωάννη Αντωνιά-
δη κατά του εκλεγέντος βουλευτή. Αναλυτι-
κότερα, ο Ιωάννης Αντωνιάδης (έλαβε 4.312
σταυρούς) και οι εκλογείς Ιωάννης Παπαδη-
μητρίου, Χρήστος Κουσίδης και Χρήστος Πα-
ναγιωτίδης με ένστασή τους στράφηκαν κατά
της εκλογής του Σταύρου Παπασωτηρίου
(έλαβε 4.457 σταυρούς).

Για ένα κωλόσπιτο;
Άρχισε τις απειλές περί μηνύσεων ο πρό-
εδρος Κασσελάκης. Με αφορμή όσα βλέ-
πουν το φως της δημοσιότητας για τα σπίτια
και τις εταιρείες του, αντί να απαντήσει με
καθαρό τρόπο και να κλείσει στόματα, άρ-
χισε να εκφοβίζει και να απειλεί δημοσιο-
γράφους και ΜΜΕ ότι θα κινηθεί νομικά
και διάφορα άλλα τέτοια όμορφα και προ-
οδευτικά. Πρόεδρε, μην τους αφήσεις να
σε ρίξουν «για ένα κωλόσπιτο», που έλεγε
και ο συγχωρεμένος Βαγγέλης Γιαννόπου-
λος για τη βίλα της Εκάλης... της οδού
Αγράμπελης. 

Συρεγγέλα: «Όχι 
σε πειραματισμούς»
Το μήνυμα της γραμματέως της Πολιτικής
Επιτροπής της Νέας Δημοκρατίας και βου-
λευτού Β2 Δυτικού Τομέα Αθηνών Μαρίας
Συρεγγέλα για τις ευρωεκλογές τα λέει όλα:
«Όσο ισχυρότερη βγει η Νέα Δημοκρατία
από τις εκλογές αυτές, τόσο περισσότερα θα
μπορεί να διεκδικήσει στο Ευρωπαϊκό Κοι-
νοβούλιο, σε μια γεωπολιτική συγκυρία δύ-
σκολη, όπου η εθνική μας φωνή πρέπει να
ακούγεται ισχυρή. Το αποτέλεσμα θα επηρε-
άσει και το εγχώριο πολιτικό σκηνικό, κα-
θώς πολλά κόμματα χρησιμοποιούν τις ευ-
ρωεκλογές για να διαταράξουν την πολιτική
σταθερότητα που με προσπάθεια πετύχαμε.
Δεν υπάρχει όμως περιθώριο για πειραματι-
σμούς».

Χ
ρο

νι
κό

 το
υ

Χ
ρό

νο
υ

Θα αργήσουμε 
με τα μικρά κόμματα

Περίπου στις 9 την Κυ-
ριακή των εκλογών θα
έχουμε την πρώτη εκτίμη-
ση αποτελεσμάτων από το
υπουργείο Εσωτερικών
βάσει των επίσημων στοι-
χείων από τους δικαστι-
κούς εκπροσώπους στα
εκλογικά τμήματα της χώ-
ρας. Όπως έχει επισημά-
νει ωστόσο ο αρμόδιος γγ του υπουργείου Νάσος Μπαλέρμ-
πας, στις 9 το βράδυ ενδέχεται να μην έχει ξεκαθαρίσει το το-
πίο για όσα κόμματα θα κινηθούν πέριξ του 3% σχετικά με το
αν θα εκλέξουν ή όχι ευρωβουλευτές. Η τελική εικόνα για τις
δυνάμεις των κομμάτων στις ευρωεκλογές από το υπουργείο
Εσωτερικών αναμένεται στις 11 το βράδυ της Κυριακής.
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Μια φωτογραφία, χίλιες λέξεις από τη
συγκέντρωση της Θεσσαλονίκης. Ο γενι-
κός διευθυντής της ΝΔ και πρόεδρος της
Επιτροπής Εκλογικού Αγώνα Γιάννης
Σμυρλής, ο οποίος έχει γίνει σκιά του
πρωθυπουργού, μαζί με τον υφυπουργό
παρά τω πρωθυπουργώ και κυβερνητικό
εκπρόσωπο Παύλο Μαρινάκη και την
πρόεδρο του Ιδρύματος Νεολαίας και
Διά Βίου Μάθησης Άννα Ροκοφύλλου. Η
ισχύς εν τη ενώσει!Τα

..
. 

Π
ρό

σ
ω

πα

Μια γροθιά 

Σφυροκόπημα 
από Κουτσούμπα
Εγώ με τον Κουτσούμπα διαφωνώ
ιδεολογικά. Όμως, ο άνθρωπος εί-
ναι σοβαρός και σταθε-
ρός στις απόψεις
του. Δεν είναι τυ-
χοδιώκτης και
τσαρλατάνος. Και
αναρωτήθηκε για
τον Κασσελάκη: «Τι
διάολο αριστερός είναι
αυτός;», προσθέτοντας: «Μια πο-
ρεία ιδεολογικού, πολιτικού εκφυ-
λισμού συνολικά αυτού του μορ-
φώματος του ΣΥΡΙΖΑ όπως το γνω-
ρίσαμε, που ξεκίνησε και πριν από
την ηγεσία Κασσελάκη αλλά και
μετά την εκλογή του έχει επιταχυν-
θεί το φαινόμενο».

Γκρίνια 
για το χιλιάρικο 
στη Χαριλάου Τρικούπη

Στα κάγκελα είναι οι «πράσινοι»
βουλευτές για το email με το οποίο
καλούνται όλοι να συνδράμουν με 1
χιλιάρικο στα έξοδα για την προ-

εκλογική καμπάνια του ΠΑΣΟΚ. Το
μήνυμα τους το έστειλε
ο διευθυντής της ΚΟ
Γιάννης Κουτσού-
κος, κατ’ εντολήν

Ανδρουλάκη προ-
φανώς. Δεν έχει
λεφτά το κόμμα, μα-
νούλα μου… Τι δεν καταλα-
βαίνετε; Στέγνωσε. Όπως έμαθα, κά-

ποιοι έκαναν ότι δεν το είδαν το μή-
νυμα… Μη σας πω ότι το διέγραψαν.
Σου λέει να δώσουμε ένα χιλιαρικάκι
και να είμαστε και χαμένοι την Κυ-
ριακή, πολύ πάει… 

Α
κούραστος στρατιώτης της παρά-
ταξης για τις ευρωεκλογές απο-
δεικνύεται ο γενικός γραμματέας

της ΚΟ της Νέας Δημοκρατίας και βου-
λευτής Α’ Θεσσαλονίκης Σταύρος Καλα-
φάτης. 

Εδώ και 15 μέρες, μαζί με στελέχη του
κόμματος και φίλους της παράταξης και με
συγκεκριμένο πρόγραμμα κάθε μέρα σε
κάθε δημοτικό διαμέρισμα, «οργώνει»
πόρτα πόρτα τις γειτονιές της Θεσσαλονί-
κης, επισκέπτεται καταστήματα και λαϊκές
αγορές και συναντά τους πολίτες διανέ-
μοντας το ενημερωτικό φυλλάδιο με όλους
τους υποψηφίους για τις ευρωεκλογές και
εξηγώντας πόσο σημαντική είναι η συμμε-
τοχή τους. Ο Σταύρος Καλαφάτης μάλιστα έκανε μεγάλη κινητοποίηση με τηλεφωνήματα και
μηνύματα για την επιτυχία της προχθεσινής συγκέντρωσης του πρωθυπουργού στο λιμάνι,
υποδεχόμενος ως οικοδεσπότης όλους τους βουλευτές που έφταναν στην πόλη από άλλους
νομούς. Οργάνωσε μάλιστα προσυγκέντρωση πριν από την ομιλία του προέδρου κάτω από το
πολιτικό του γραφείο στην Κατούνη με περισσότερα από 100 άτομα και παρά τη μικρή βροχό-
πτωση που προηγήθηκε κατευθύνθηκαν όλοι μαζί στο λιμάνι. Γεγονός που αναγνωρίζεται.

Εδώ δεν χωρούν
κομματικά…

Τηλεφωνική επικοινωνία είχαν

χθες Αλέξης Τσίπρας και Αλέξης

Χαρίτσης. Ο πρώην πρωθυπουρ-

γός και πρώην πρόεδρος του ΣΥ-

ΡΙΖΑ τηλεφώνησε στον επικεφα-

λής της Νέας Αριστεράς για να

του εκφράσει τα θερμά του συλ-

λυπητήριά για τον θάνατο του πα-

τέρα του, ο οποίος «έφυγε» σε

ηλικία 81 ετών, νικημένος από

τον καρκίνο. Για να μη ρωτάτε,

τον πήρε και ο Κασσελάκης για

τα συλλυπητήρια… 

Το σπίτι στα Χανιά
Ψεύτη τον ανεβάζουν, ψεύτη

τον κατεβάζουν οι μαξιμιλιανοί
τον αρχηγό του ΣΥΡΙΖΑ Στέφανο
Κασσελάκη, ο οποίος, όπου βρε-
θεί κι όπου σταθεί, κατηγορεί τον
πρωθυπουργό ότι έχει στην κα-
τοχή του 45 ακίνητα. Όπως λένε
άριστα ενημερωμένα κυβερνητι-
κά στελέχη, το σπίτι στα Χανιά ο
πρώην πρωθυπουργός Κωνσταν-
τίνος Μητσοτάκης το κληροδότη-
σε στον εγγονό του, τον Κων-
σταντίνο, γιο του σημερινού πρω-
θυπουργού. Ο Κυριάκος Μητσο-
τάκης δεν έχει κανένα σπίτι στο
όνομά του! Αυτά προς αποκατά-
σταση της αλήθειας!

Πόρτα πόρτα για 
τις ευρωεκλογές 

Τα είπε όλα με δυο λόγια η Βόζεμπεργκ
Επειδή ο Κασσελάκης με κούρασε κι επειδή η Ελίζα Βόζεμπεργκ,
εκτός από υποψήφια ευρωβουλευτής της ΝΔ, είναι και
διακεκριμένη δικηγόρος, κρατώ μια κουβέντα που
είπε: «Είναι δεδομένο ότι ο κ. Κασσελάκης έχει
παραβεί τον νόμο και η ποινή που προβλέπεται εί-
ναι φυλάκιση και χρηματική ποινή από €10.000 μέ-
χρι €500.000». Αυτά για να συνεννοούμαστε. Όπως
τόνισε, αυτό που παρέδωσε ο κ. Κασσελάκης δεν ήταν
πόθεν έσχες. Ήταν ένα excel που καταγράφει μερικά στοιχεία, τα
οποία δεν αποτελούν πόθεν έσχες. 
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Ευρωπαϊκή  Πολιτική-Ανάλυση

Τ
α τελευταία χρόνια η Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση έχει υπο-
στεί επανειλημμένα κριτι-

κή από δημοσιογράφους, επιστή-
μονες, αλλά πολύ περισσότερο
από την κοινή γνώμη για την εικό-
να που εκπέμπει. Η γραφειοκρα-
τική των πραγμάτων αντίληψη, ο
ελιτισμός και η υιοθέτηση μιας
περισσότερο τεχνοκρατικής προ-
σέγγισης, παρά πολιτικής, προκάλεσαν
τα ανακλαστικά ενός ποσοστού της κοι-
νής γνώμης, που στέκεται επικριτικά
απέναντι στο κοινό ευρωπαϊκό εγχεί-
ρημα ή τουλάχιστον στον τρόπο που
λειτουργεί σήμερα η Ενωμένη Ευρώπη.

Είναι άραγε δικαιολογημένη η συγ-
κεκριμένη στάση από ένα ποσοστό του
ευρωπαϊκού ακροατηρίου; Πώς συν-
δέεται η εικόνα αυτή με την άνοδο των
υπερσυντηρητικών κομμάτων και της
ακροδεξιάς; Αυτά είναι κάποια από τα
ερωτήματα που συνδέονται με το per-
ception των πολιτών και χρήζουν πε-
ραιτέρω ανάλυσης. Μετά το ξέσπασμα
των αλλεπάλληλων κρίσεων, η ηγεσία
των ευρωπαϊκών θεσμών αντέδρασε
κατά γενική ομολογία θετικά, προκει-
μένου να διαχειριστεί πρωτόγνωρες
για την ευρωπαϊκή πραγματικότητα κα-
ταστάσεις. 

Αν και υπήρξε καθυστέρηση σε επι-
μέρους θέματα, τα ανακλαστικά ήταν
σαφώς γρηγορότερα σε σχέση με το
παρελθόν, στα ανώτερα κλιμάκια των
Βρυξελλών επέδειξαν μεγαλύτερη εν-
συναίσθηση και παράλληλα αποφάσι-
σαν να κάνουν ένα πρώτο θετικό βήμα
στην κατεύθυνση ενίσχυσης των  σχέ-
σεων εμπιστοσύνης με τις τοπικές κοι-

νωνίες, μέσα από τη συζήτηση για το
μέλλον της Ευρώπης. 

Αν και η όλη η διαδικασία εξελίχθη-
κε στη διάρκεια της πρώτης και της
δεύτερης φάσης της πανδημίας, με
αποτέλεσμα να μην έχει τον αντίκτυπο
που πιθανώς να επιθυμούσαν οι εμ-
πνευστές της, εντούτοις ήταν
ένα σαφές άνοιγμα προς την
κοινή γνώμη, το οποίο πρέπει να
συνεχιστεί μέσα από νέες δρά-
σεις, πχ, πληθοπορισμού. Εξάλ-
λου, σύμφωνα με κορυφαίους
αναλυτές διαμόρφωσης καινοτό-
μων εργαλείων πολιτικής, το
crowdsourcing αποτελεί ένα
σύγχρονο μέσο για κάθε πολιτικό
οργανισμό που στοχεύει αφενός
να σφυρηλατήσει τις σχέσεις με
το ακροατήριο, αφετέρου να αξιοποι-
ήσει τον πλούτο των γνώσεων των πο-
λιτών για να διαμορφώσει πολιτικές
που είναι προσαρμοσμένες στις πραγ-
ματικές ανάγκες της κοινωνίας. Την
αντίληψη αυτή δεν την υιοθετούν πολι-
τικά πρόσωπα και παρατάξεις που είναι
εγκλωβισμένα σε παλαιοκομματικές
και αυτοσυντηρητικές λογικές στην
Ευρώπη, που διστάζουν να προσαρμο-
στούν στα νέα δεδομένα, φοβούμενα

ότι θα χάσουν τον έλεγχο της εξουσίας.
Στη σύγχρονη πολιτική επικοινωνία, με
την έξαρση των μέσων κοινωνικής δι-
κτύωσης και την αναβάθμιση της τε-
χνολογίας (τεχνητή νοημοσύνη) είναι
θεμιτό και επικερδές το άνοιγμα όλο
και περισσότερων διαύλων επικοινω-

νίας με την κοινή γνώμη, που
δρα πλέον σε καθημερινή βάση
στο ψηφιακό περιβάλλον. 

H εμπιστοσύνη (trust) μεταξύ
υπερεθνικών οργανισμών και
πολιτών αποτελεί ένα βασικό
συστατικό για την εύρυθμη λει-
τουργία της σύγχρονης ευρω-
παϊκής δημοκρατίας. Για αυτό
και η σφυρηλάτησή της αποτε-
λεί ένα διαρκές ζητούμενο για
κάθε πολιτικό οργανισμό που

επιθυμεί να παραμείνει διαχρονικά
sustainable, δηλαδή βιώσιμος και re-
silient, δηλαδή με υψηλά ποσοστά αν-
θεκτικής προσαρμοστικότητας. 

Στο μεταξύ, ένα σημείο που αξίζει ει-
δική αναφορά στον διάλογο για την ευ-
ρωπαϊκή πραγματικότητα είναι ο τρό-
πος επιλογής της ηγεσίας των ευρω-
παϊκών θεσμών, όπως, παραδείγματος
χάριν, του προέδρου της Κομισιόν. Το
2019 ακούστηκαν ιδιαίτερα αρνητικά

σχόλια για το γεγονός ότι ενώ οι
πολίτες επέλεξαν τον Μάνφρεντ
Βέμπερ ως υποψήφιο του Ευρω-
παϊκού Λαϊκού Κόμματος, οι εσω-
τερικές ισορροπίες στα ανώτερα
κλιμάκια των Βρυξελλών επέβα-
λαν μέσα από παρασκηνιακές δια-
βουλεύσεις την Ούρσουλα φον
ντερ Λάιεν στο τιμόνι της Κομι-
σιόν. Η εξέλιξη αυτή προκάλεσε

δυσμενή σχόλια, ενώ ήρθε να απαξιώ-
σει μια καινοτόμα διαδικασία για την
επιλογή του Spitzenkandidat. 

Μπροστά στις μεγάλες προκλήσεις
που αντιμετωπίζει σήμερα, αλλά και
την επομένη των ευρωεκλογών, η Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση οφείλει να επενδύσει
περισσότερο στους μηχανισμούς επι-
κοινωνίας της, σε μια ευρύτερη προ-
σπάθεια διάχυσης του μηνύματος σε
ολόκληρη την ευρωπαϊκή επικράτεια,
άμεσα και αδιαμεσολάβητα. Μια τέτοια
κίνηση θα λειτουργούσε ευεργετικά
και για την εικόνα της Ενωμένης Ευρώ-
πης, ενώ θα δημιουργούσε ισχυρά
αναχώματα απέναντι στα άκρα, την πα-
ραπληροφόρηση και τον λαϊκισμό, φαι-
νόμενα που απειλούν ευθέως τη συνο-
χή και το μέλλον της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης και χρήζουν ιδιαίτερης προσοχής.

Είναι αλήθεια πως τις περασμένες
δεκαετίες οι Βρυξέλλες δεν έδωσαν
την απαραίτητη θεσμική βαρύτητα στον
τομέα της επικοινωνίας. Ίσως να είναι
η κατάλληλη χρονική συγκυρία να αντι-
μετωπίσουν το θέμα αυτό ολιστικά και
μέσα από μια διαφορετική οπτική να
γίνουν τα απαραίτητα βήματα, με την
επικοινωνία να τίθεται επιτέλους στο
κέντρο της ευρωπαϊκής πολιτικής.

Γράφει 
o Σπύρος 
Καπράλος

Aναλυτής 
Eυρωπαϊκής 

Πολιτικής 

H σημερινή εικόνα της ΕΕ 
και οι απαραίτητες 

κινήσεις για τη βελτίωσή της
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Τ
ο βασικό πρόβλημα με τις δημοσκοπήσεις είναι ότι, συ-

νήθως, λένε αλήθεια. Εντάξει, κάποιες φορές πέφτουν

έξω, αλλά δεν είναι οι «κάποιες φορές» το θέμα μας.

Οπότε, κάποιοι αρχίζουν τα «είναι φτιαχτές», είναι έτσι και είναι γι-

ουβέτσι, μέχρι να βγει το πρώτο exit poll και να παγώσουν άπαντες. 

Οι δημοσκοπήσεις, εν προκειμένω, για τις ευρωεκλογές της Κυ-

ριακής δηλαδή, την έχουν πει

την ιστορία κι ακόμη κι αν

υπάρξει μια μικρή απόκλιση

από αυτά που είπαν, το δεδο-

μένο είναι ένα: Η επόμενη

ημέρα θα είναι για όλους δύ-

σκολη. Δεν υπάρχει ουσιαστι-

κά νικητής σε αυτές τις εκλο-

γές· υπάρχει ο πρώτος μεν,

αλλά κι αυτός θα βγει πολύ λα-

βωμένος. Καθόλου παράξενο.

Από εκεί και κάτω, το χάος. 

Το διά ταύτα 
των εκλογών

Ο Στέφανος Κασσελάκης, ο

οποίος μέχρι πριν από λίγους

μήνες επέμενε ότι ο ΣΥΡΙΖΑ

θα είναι πρώτος στις ευρωε-

κλογές, τουλάχιστον σταμά-

τησε να λέει τέτοιες επιστη-

μονικές φαντασίες, τώρα

γκρινιάζει που δεν άνοιξε η

πλατφόρμα του πόθεν έσχες.

Όταν ήταν ανοιχτή, βέβαια,

δεν ήξερε ότι πρέπει να το

υποβάλει, αλλά εντάξει, μην την πιάσουμε αυτήν την κουβέν-

τα, έχουμε κουραστεί όλοι υπερβολικά θαρρώ. Εάν, φυσικά, ο

ίδιος θέλει να πιστεύει ότι ήταν η καθυστέρηση της πλατφόρ-

μας του πόθεν έσχες που του στέρησε τη συντριπτική νίκη στις

εκλογές, καλώς. Ποιοι είμαστε εμείς να πούμε όχι;  

Το ΠΑΣΟΚ, που ονειρευόταν ημέρες Ανδρέα Παπανδρέου, με

10% μπήκε και με 10% θα βγει από την προεκλογική περίοδο,

βάλε-βγάλε 1%-2%. Ο Βελόπουλος πιθανώς θα έχει την αναμενόμε-

νη άνοδο, η Νέα Αριστερά θα κινηθεί σε επίπεδα προκυβερνητικού

ΣΥΡΙΖΑ, το ΚΚΕ θα παραμείνει επίσης σταθερό και όλοι οι άλλοι θα

παλέψουν εκεί στα όρια του μπαίνω-δεν μπαίνω. 

Όλα αυτά είναι γνωστά κι αναμενόμενα. Το διά ταύτα ποιο είναι,

όμως; 

Το διά ταύτα αφορά κυρίως την κυβέρνηση, η οποία ναι μεν θα δια-

τηρήσει την πρωτιά, αλλά με ποσοστά που δείχνουν ότι ο κόσμος δεν

είναι ευχαριστημένος. 

Ακούει κανείς τον ψηφοφόρο;
Παρ’ όλα αυτά, το εκλογικό σώμα προσδοκά ακόμη από τον Μητσο-

τάκη και την κυβέρνησή του.

Τον «τιμωρεί» μεν, αλλά όχι

καταλυτικά. Δεν δείχνει να

τσιμπάει ούτε στην αλλοπρό-

σαλλη νεο-πολιτική, ή μετα-

πολιτική, ή όπως θέλετε πείτε

το του Κασσελάκη, ούτε στην

υπνωτικά ήπια και ψύχραιμη

ημι-αντιπολιτευτική τακτική

του ΠΑΣΟΚ. Βασικά δεν δεί-

χνει να τσιμπάει με τίποτε. 

Αυτό σημαίνει ότι θέλει να

δώσει κι άλλη ευκαιρία. Εντά-

ξει, όμως, δεν είμαστε και παν-

τρεμένοι, δεν δώσαμε αιώνι-

ους όρκους πίστης. Πέντε έξι

ακόμη αυξήσεις στο ρεύμα και

θα εξαντληθεί η υπομονή και

του πιο «ζεν» ψηφοφόρου. 

Εγώ, αν ήμουν στη θέση όλων

αυτών, θα αγχωνόμουν περισ-

σότερο στη θέση του Κυριάκου

Μητσοτάκη. Τους άλλους άσ’

τους· θα γκρινιάξουν, θα φω-

νάξουν, θα τους φταίει ο κακός άνεμος, τα ακόμη χειρότερα

ΜΜΕ, ο βρόμικος πόλεμος του συστήματος, το πόθεν έσχες

που δεν άνοιξε τη μέρα που το ήθελαν και τα λοιπά, θα τους

φταίνε όλα εκτός από τους εαυτούς τους. 

Στον πρωθυπουργό της χώρας, όμως, δεν μπορεί να του

φταίει απολύτως τίποτε. Εκτός από τον μέσο Έλληνα που ζορί-

ζεται μέχρι τα μπούνια και ζορίζεται non stop και έχει φρικά-

ρει πλέον. 

Αυτές εδώ οι ευρωεκλογές είναι πάρα πολύ χρήσιμες και κομβι-

κές. Διότι μετά τα αποτελέσματά τους θα κριθούν άπαντες. Δεν θα

ανέβει, ούτε θα κατέβει καμία κυβέρνηση. Αλλά θα φανεί κατά πό-

σον παίρνουν, κυβερνώντες και αντιπολιτευόμενοι, το μήνυμα. 

Αν μας ακούνε τελικά ή αδιαφορούν.

Σχόλιο
Μαρία
Δεδούση

dedoussimaria@hotmail.com

Η -δύσκολη-
επόμενη ημέρα
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N
έα μηνύματα προς τη Βόρεια Μακε-
δονία ενόψει της Συνόδου του ΝΑΤΟ
εξέπεμψε ο Κυριάκος Μητσοτάκης.

Με φόντο και την πρόσφατη πρόκληση του
Χρίστιαν Μίτσκοσκι, ο κ. Μητσοτάκης με τη
συνέντευξή του στο Ertnews ξεκαθάρισε

προς την πλευρά του εντο-
λοδόχου πρωθυπουργού:
«…Δεν νοείται να λέει ότι
“ατομικά εγώ αυτοπροσδιο-
ρίζομαι ως “Μακεδόνας” και
θα χρησιμοποιώ αυτή την
ορολογία, αλλά επίσημα το
όνομα της χώρας μου είναι
Βόρεια Μακεδονία”. Δεν εί-

ναι σοβαρά πράγματα αυτά. Λοιπόν, εγώ ανα-
μένω τις επίσημες δηλώσεις του πρωθυ-
πουργού…». 

Επανάλαβε, δε, σε αυστηρό τόνο για τις
επιπτώσεις που θα έχει αυτή η τακτική στην
επερχόμενη συνάντηση των ηγετών των χω-
ρών-μελών της Βορειοατλαντικής Συμμαχίας
στην Ουάσιγκτον: «…Θα βρεθεί σε δυσάρε-
στη θέση, αν εξακολουθεί να λέει τα ίδια
πράγματα τα οποία λέει. Διότι, να επαναλάβω,
όταν κάποιος εκλέγεται πρωθυπουργός, δεν
υπάρχει ατομική ιδιότητα του πρωθυπουρ-
γού. Ο πρωθυπουργός είναι θεσμικό όργανο.
Μιλάει εκπροσωπώντας τη χώρα του». Πρό-
σθεσε δε: «Θεωρώ αδιανόητο, λοιπόν, ότι η
Βόρεια Μακεδονία μπορεί να προσέλθει στην
πρώτη της συμμετοχή με τη νέα της ηγεσία
και να θέσει εν αμφιβόλω τη Συμφωνία των
Πρεσπών ως προς το όνομα». 

Αναφορικά με το ενδεχόμενο να βγει από
τη διπλωματική φαρέτρα το όπλο του βέτο, ο
πρωθυπουργός υποστήριξε: «…Για εμένα
δεν είναι τόσο θέμα βέτο όσο κατανόησης και
από τη Βόρεια Μακεδονία», αλλά διαμήνυσε:
«…Δεν νομίζω να φαντάζεται η Βόρεια Μα-
κεδονία ότι μπορεί να κάνει βήματα προς την
Ευρώπη ανοίγοντας ένα καινούργιο, αχρεί-
αστο μέτωπο με την Ελλάδα».

Ενίσχυση των Ενόπλων Δυνάμεων 
Για τα Ελληνοτουρκικά, ο πρωθυπουργός

για ακόμη μια φορά τόνισε ότι σκοπός των
δυο χωρών, σε επίπεδο υπουργών Εξωτερι-
κών, είναι να μπουν στον πυρήνα της μίας και
μοναδικής διαφοράς ως προς την οριοθέτηση
Αποκλειστικής Οικονομικής Ζώνης και υφα-
λοκρηπίδας σε Αιγαίο και Ανατολική Μεσό-
γειο. Από την άλλη όμως υπενθύμισε: «Δεν
είμαστε αφελείς. Αν ήμασταν αφελείς, δεν θα
χτίζαμε τέτοια πλοία. Το λέω διότι η Ελλάδα
πρέπει πάντα να προβάλλει ισχύ αποτρεπτική
σημαντική. Αχρείαστα να είναι πάντα. Αλλά,
παρά ταύτα, η ενίσχυση των Ενόπλων Δυνά-
μεων, η ενίσχυση των συμμαχιών μας και η
δυνατότητά μας να προσερχόμαστε σε αυτόν
τον διάλογο με καλή διάθεση, με φιλικά αι-
σθήματα προς τον τουρκικό λαό, χωρίς όμως
να υποχωρούμε από τις κόκκινες γραμμές

μας και από τη βαθιά μας πεποίθηση ότι μόνο
το Διεθνές Δίκαιο μπορεί να είναι ο οδηγός
για την επίλυση της διαφοράς μας, αυτές οι
θέσεις δεν αλλάζουν». 

«Τα θαλάσσια πάρκα θα γίνουν»
Για το ζήτημα των θαλάσσιων πάρκων ο

πρωθυπουργός ξεκαθάρισε εκ νέου πως η
Ελλάδα θα προχωρήσει στον σχεδιασμό και
την υλοποίησή τους. Μάλιστα διεύρυνε το πε-
ριεχόμενο των μηνυμάτων προς την Άγκυρα
με μια κατηγορηματική αναφορά στην εν εξε-
λίξει διαδικασία για την επανέναρξη των συ-
νομιλιών για το Κυπριακό: «Στηρίζουμε την κ.

Ολγκίν και τον ρόλο τον οποίο έχει αναλάβει
ως ειδική απεσταλμένη του γραμματέα του
Οργανισμού Ηνωμένων Εθνών. Από την άλλη,
γνωρίζουμε πολύ καλά ότι ξεκινάμε με μια
θέση αφετηρίας της Τουρκίας περί δύο κρα-
τών, η οποία πολύ απλά δεν είναι αποδεκτή».

Ζυμώσεις για νέα ηγεσία στην Κομισιόν 
Ενόψει της εκλογικής αναμέτρησης της ερ-

χόμενης Κυριακής αλλά με φόντο τις παρα-
σκηνιακές ζυμώσεις για τη νέα ηγεσία της
Κομισιόν, ο πρωθυπουργός σημείωσε τη στή-
ριξη στην υποψηφιότητα της Ούρσουλα φον
ντερ Λάιεν, η οποία δεν δείχνει προσώρας να

συγκεντρώνει την απαραίτητη πλειοψηφία:
«…Θα είναι μια σύνθετη διαπραγμάτευση η
οποία θα γίνει. Νομίζω ότι κάθε πολιτική ομά-
δα, προφανώς, θέτει τις δικές της προτεραι-
ότητες. Έτσι γίνονται οι διαπραγματεύσεις
στην Ευρώπη και τελικά καταλήγουμε σε
έναν κοινό τόπο». Έστρεψε μάλιστα τους
προβολείς στην ειδική αποστολή που θα ανα-
λάβει σε αυτή τη διαπραγμάτευση: «Εγώ πι-
στεύω ότι, καθώς φαίνεται, θα έχω μαζί με
τον Πολωνό πρωθυπουργό έναν ρόλο να παί-
ξω σε αυτή τη διαπραγμάτευση, για λογαρια-
σμό του Ευρωπαϊκού Λαϊκού Κόμματος. Νο-
μίζω ότι είναι και μια επιβράβευση από το Ευ-
ρωπαϊκό Λαϊκό Κόμμα της σημασίας που η
Νέα Δημοκρατία παίζει, το γεγονός ότι ποσο-
στιαία είμαστε το μεγαλύτερο κεντροδεξιό
κόμμα αυτή τη στιγμή στην ευρωπαϊκή οικο-
γένεια».

του Γιώργου 

Παπακωνσταντίνου

georgepapakonstantinou79@gmail.com

Ο πρωθυπουργός τόνισε ότι σκοπός των δύο χωρών 
είναι να μπουν στον πυρήνα της μίας και μοναδικής διαφοράς, 

της οριοθέτησης ΑΟΖ και υφαλοκρηπίδας στο Αιγαίο

ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ

«Δεν είμαστε αφελείς. 
Αν ήμασταν, δεν 

θα χτίζαμε τέτοια πλοία»
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Μ
πορεί οι ηγεσίες των ευρωπαϊκών κομμάτων να
δίνουν αυτά τα 24ωρα τη μάχη μέχρις εσχάτων
για να καταγράψουν όσο το δυνατόν πιο ισχυρό

στίγμα τις χώρες τους και κατ’ επέκταση στο Ευρωκοινο-
βούλιο, αλλά το βλέμμα των ηγεσιών είναι στραμμένο και
στις διεργασίες που θα ξεκινήσουν αμέσως μετά τις ευρω-

κάλπες για τη νέα ευρωπαϊκή ηγεσία.
Οι Ευρωπαίοι ηγέτες θα συναντηθούν

στις 17 Ιoυνίου στις Βρυξέλλες σε μια έκτα-
κτη Σύνοδο Κορυφής προκειμένου να κά-
νουν μια πρώτη αποτίμηση και να συζητή-
σουν κατά τη διάρκεια ενός δείπνου αν τε-
λικά η Ούρσουλα φον ντερ Λάιεν, η υποψή-
φια του ΕΛΚ (πρώτη πολιτική δύναμη στο
Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο, όπως όλα δεί-

χνουν), θα παραμείνει πρόεδρος της Επιτροπής για μια
δεύτερη θητεία. Σημαντική παράμετρος στο υπό διαμόρ-
φωση νέο ευρωπαϊκό τοπίο θα είναι οι συμμαχίες των πο-
λιτικών ομάδων που θα διαμορφωθούν εντός της Ευρω-
βουλής την επομένη των ευρωεκλογών. Κάθε πολιτική οι-
κογένεια (Δεξιά, Σοσιαλιστές, Φιλελεύθεροι, Συντηρητι-
κοί) θα διαπραγματευτεί για όλα τα κορυφαία αξιώματα
της ΕΕ. Και η διαπραγματευτική ισχύς θα είναι ευθέως
ανάλογη με τις έδρες που θα έχει εξασφαλίσει στο νέο Ευ-
ρωκοινοβούλιο.

Στην αντίστροφη μέτρηση για τις ευρωκάλπες, άπαντες
συμφωνούν ότι το τοπίο δεν έχει ξεκαθαρίσει ακόμη σε
σημαντικό βαθμό σε σχέση με τα πρόσωπα που θα καταλά-
βουν τα κορυφαία ευρωπαϊκά πόστα, όπως, πχ, για τον
πρόεδρο του Συμβουλίου της ΕΕ, τον πρόεδρο του Κοινο-
βουλίου, τον ύπατο εκπρόσωπο για θέματα Εξωτερικής
Πολιτικής κ.ά.

Πρώτη φάση
Στις διεργασίες που θα λάβουν χώρα σε πρώτη φάση

στις 17 Ιουνίου και εν συνεχεία  στο Ευρωπαϊκό Συμβούλιο
της 27ης-28ης Ιουνίου, το ΕΛΚ, οι Σοσιαλιστές, οι Φιλε-
λεύθεροι και οι Συντηρητικοί θα ζητήσουν το δικό τους με-
ρίδιο, ενώ στην επιλογή των προσώπων θα πρέπει να τηρη-
θεί μια ισορροπία πολιτική, γεωγραφική και φύλου.

Με βάση τη Συνθήκη της ΕΕ, ο μελλοντικός πρόεδρος
της Επιτροπής θα πρέπει να έχει τη στήριξη του Ευρωπαϊ-
κού Συμβουλίου με ειδική πλειοψηφία (55% των χωρών
και 65% του πληθυσμού) και στη συνέχεια το Ευρωπαϊκό
Κοινοβούλιο θα κληθεί να τον εγκρίνει με μυστική ψηφο-
φορία. Για την έγκριση του νέου προέδρου της Επιτροπής
από το νέο Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο απαιτείται απλή πλει-
οψηφία, τουλάχιστον 361 ψήφοι από το σύνολο των 720
ευρωβουλευτών.

Το τοπίο για την Ούρσουλα φον ντερ Λάιεν
Το 2019 η Ούρσουλα φον ντερ Λάιεν εξελέγη από το

ΕΚ με μόλις 9 ψήφους πάνω από την οριακή πλειοψηφία
χάρη στην στήριξη του ΕΛΚ, των Φιλελευθέρων (Renew)
και των Σοσιαλιστών. Είχε κερδίσει αρκετές ψήφους και
από το κόμμα Fidesz του Ούγγρου πρωθυπουργού Βίκτορ
Ορμπάν και το συντηρητικό κόμμα Νόμος και Δικαιοσύνη
(PiS) της Πολωνίας. Αυτήν τη φορά η Φον ντερ Λάιεν δεν
μπορεί να βασιστεί σε αυτά τα δύο κόμματα μετά τις πιέ-

σεις που δέχτηκαν από την Επιτροπή για παραβιάσεις του
κράτους δικαίου. Δεν μπορεί να βασιστεί ούτε σε όλους
τους Σοσιαλιστές, τους Φιλελεύθερους και τους Πράσι-
νους, οι οποίοι έχουν δηλώσει ότι δεν θα τη στηρίξουν αν
προχωρήσει σε οποιαδήποτε συμφωνία με την Ακροδεξιά
των Ευρωπαίων Συντηρητικών και Μεταρρυθμιστών
(ΕCR), συγκεκριμένα με το κόμμα Αδέλφια της Ιταλίας της
πρωθυπουργού Τζόρτζια Μελόνι. Καλά ενημερωμένες ευ-
ρωπαϊκές πηγές θεωρούν δύσκολο για τη νυν πρόεδρο να
πετύχει εκ νέου και την καθολική υποστήριξη των ευρω-
βουλευτών του ΕΛΚ, καθώς κάποιοι εξ αυτών έχουν πάρει
άλλο δρόμο. Από την άλλη πλευρά, ο συνασπισμός δυνά-
μεων στον οποίο στηρίζεται για να επανακλεγεί εκτιμάται
ότι θα παραμείνει πλειοψηφικός στη νέα Ευρωβουλή με
περίπου 390-402 έδρες, σύμφωνα με τις δημοσκοπήσεις,
αλλά θα είναι δίχως αμφιβολία αποδυναμωμένος λόγω της
προβλεπόμενης ανόδου των κομμάτων της ριζοσπαστικής
Δεξιάς, των εθνικιστών και των ευρωσκεπτικιστών.

Συμμαχίες
Το ΕΛΚ παραμένει το κόμμα με τα περισσότερα μέλη

που συμμετέχουν στο Ευρωπαϊκό Συμβούλιο (11 στα 27),
αλλά το ειδικό βάρος του είναι σημαντικά μειωμένο σε
σχέση με το παρελθόν. Για πρώτη φορά στην ιστορία το
ΕΛΚ δεν βρίσκεται στην κυβέρνηση ούτε στη Γαλλία ούτε
στη Γερμανία και αυτό παίζει κάποιον ρόλο. Πάντως, η με-

γαλύτερη χώρα υπό την ηγεσία του ΕΛΚ είναι
η Πολωνία και για αυτό θα εναπόκειται στον πρωθυπουργό
της, τον Ντόναλντ Τουσκ, να προσπαθήσει να υπερασπιστεί
την υποψηφιότητα της Ούρσουλα φον ντερ Λάιεν στην
πρώτη μετεκλογική Σύνοδο Κορυφής στις 17 Ιουνίου, μαζί
με τον Έλληνα πρωθυπουργό Κυριάκο Μητσοτάκη, ο οποί-
ος είναι ο κεντροδεξιός ηγέτης που κέρδισε δεύτερες
εκλογές στη χώρα του με τόσο μεγάλη διαφορά από το
επόμενο κόμμα.

Χρονοδιάγραμμα
Στις 10 Ιουνίου προβλέπεται ο σχηματισμός των πολιτι-

κών ομάδων και των ηγεσιών τους, στις 17 Ιουνίου η άτυπη
Σύνοδος Ευρωπαίων Ηγετών στις Βρυξέλλες, στις 27-28
Ιουνίου θα συνέλθει το Ευρωπαϊκό Συμβούλιο με στόχο
την επίτευξη συναίνεσης για τον διορισμό προσώπων στα
κορυφαία αξιώματα της ΕΕ και στις 16-19 Ιουλίου θα συνε-
δριάσει η πρώτη Ολομέλεια της 10ης νομοθετικής περιό-
δου του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου στο Στρασβούργο. Οι
720 νεοεκλεγμένοι ευρωβουλευτές θα πρέπει να εκλέ-
ξουν τον/την πρόεδρο του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και
τους αντιπροέδρους, τους προέδρους των πολιτικών ομά-
δων και τους προέδρους των κοινοβουλευτικών επιτρο-
πών.

Μέχρι σήμερα τα πόστα μοιράζονταν μεταξύ του ΕΛΚ και
των Σοσιαλιστών και αυτό έφερε τη Μαλτέζα κ. Μέτσολα
στην ηγεσία του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου. Είναι πιθανό
μια παρόμοια συμφωνία να συμβεί αυτήν τη φορά, επιτρέ-
ποντας ίσως στην κ. Μετσόλα να παρατείνει τη θητεία της,
με ένα μέλος του S&D να αναλαμβάνει το 2026.

Κάθε χώρα παίρνει ένα χαρτοφυλάκιο και εναπόκειται
στις ευρωπαϊκές πρωτεύουσες να ορίσουν τους επιτρό-
πους τους. Την τελευταία φορά η Φον ντερ Λάιεν ζήτησε
από κάθε χώρα να προτείνει δύο υποψηφίους - έναν άν-
δρα και μια γυναίκα. Αν επανεκλεγεί για δεύτερη θητεία,
μάλλον θα συμβεί το ίδιο. 

Αγώνας δρόμου για τη νέα ηγεσία της ΕΕ

Οι 720 νεοεκλεγμένοι ευρωβουλευτές 
θα πρέπει να εκλέξουν τον/την πρόεδρο και 

τους αντιπροέδρους του Ευρωπαϊκού 
Κοινοβουλίου, τους προέδρους

των πολιτικών ομάδων και εκείνους 
των κοινοβουλευτικών επιτροπών

Της 
Έλλης 

Τριανταφύλλου
ellitriant@yahoo.com
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Σ
την αυλαία της προεκλογικής περιόδου, ο

υπουργός Επικρατείας Άκης Σκέρτσος

παρουσιάζει το διακύβευμα της κάλπης

που θα ανοίξει σε σαράντα οκτώ ώρες. Στην απο-

κλειστική συνέντευξή του στην «Political», ο κ.

Σκέρτσος δίνει έμφαση στη σημασία να επιβε-

βαιωθεί ξανά στην κάλπη «ότι οι Έλληνες πολί-

τες εμπιστεύονται τον Έλληνα πρωθυπουργό και

την ελληνική κυβέρνηση να έχει καθοριστικό

ρόλο στα ευρωπαϊκά δρώμενα», ενώ ασκεί δριμεία κρι-

τική στην αντιπολιτευτική στάση απέναντι σε κρίσιμα

νομοθετήματα για τη σύγκλιση με την Ευρώπη. Σχολιά-

ζοντας τον σάλο που έχει προκληθεί με το πόθεν έσχες

του αρχηγού του ΣΥΡΙΖΑ, ο υπουργός Επικρατείας

υπογραμμίζει αιχμηρά ότι ο κ. Κασσελάκης «με

τον τρόπο που έχει διαχειριστεί αυτή την υπόθεση

έχει δημιουργήσει πολύ περισσότερα ερωτήματα

από αυτά που θα έπρεπε να έχει απαντήσει ο ίδιος

με μια απλή και πλήρη κατάθεση του πόθεν έσχες

του».

Κύριε υπουργέ, βρισκόμαστε στην εκπνοή της

προεκλογικής περιόδου, αλλά στον δρόμο προς τις

ευρωεκλογές δεν συζητήσαμε καθόλου για την

Ευρώπη. Η αντιπολίτευση επιρρίπτει αυτή την

ευθύνη σε εσάς. Τι απαντάτε;

Ο πρωθυπουργός με κάθε ευκαιρία, σε κάθε ομιλία του,

αναφέρει τα κρίσιμα ζητήματα τα οποία θα μας απασχο-

λήσουν ως ΕΕ, θα συζητηθούν και θα αποφασιστούν την

επόμενη πενταετία. Ευρωπαϊκή άμυνα, ανταγωνιστικό-

τητα της ευρωπαϊκής οικονομίας και συνολικά της εθνι-

κής οικονομίας κάθε κράτους-μέλους, επενδύσεις,

αγροτική πολιτική, η καταπολέμηση της ακρίβειας και η

στήριξη των εισοδημάτων, η μεταναστευτική πολιτική

και η αντιμετώπιση της μόνιμης πλέον μεταναστευτικής

κρίσης. Σε όλα αυτά τα ζητήματα η Ευρώπη καλείται να
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«Θέλουμε 
την υπεύθυνη, 

πατριωτική 
και ευρωπαϊκή 

ψήφο»

«
Ο κ. Κασσελάκης με τον τρόπο 

που έχει διαχειριστεί 
την υπόθεση του πόθεν έσχες έχει

δημιουργήσει πολύ περισσότερα
ερωτήματα από αυτά που θα έπρεπε

να έχει απαντήσει ο ίδιος



κάνει περισσότερα. Ο πρωθυπουργός όχι μόνο τοπο-

θετείται επ’ αυτών των ζητημάτων αλλά αναδεικνύει

και τις ελληνικές προτάσεις και διεκδικήσεις. Απαι-

τούμε να γίνουν προτεραιότητες για την επόμενη Ευ-

ρωβουλή και την επόμενη Ευρωπαϊκή Επιτροπή. Η Ευ-

ρώπη στον διεθνή επενδυτικό ανταγωνισμό βρίσκεται

πίσω σε σχέση με τις ΗΠΑ, την Κίνα και τις άλλες ανερ-

χόμενες μεγάλες οικονομίες. Πρέπει να κάνει επίσης

περισσότερα για την ευρωπαϊκή άμυνα, να προστατεύ-

σουμε το αγροτικό εισόδημα αλλά και να απαντήσουμε

στις προκλήσεις της κλιματικής αλλαγής. Να αποκτή-

σουμε ενιαία πολιτική για τις εμπορικές πρακτικές που

ακολουθούν οι πολυεθνικές εταιρείες. Δεν ακούμε τί-

ποτα για όλα αυτά από τα ελληνικά κόμματα, τα οποία

θυμίζω ότι έχουν χρησιμοποιήσει την Ευρωβουλή κυ-

ρίως για να επιτίθενται στην Ελλάδα, για να επιτίθενται

στην ελληνική κυβέρνηση, για να δυσφημούν τη χώρα

μας στη βάση κάποιων ατεκμηρίωτων και πολιτικά

υποκινούμενων σκοπιμοτήτων, που είναι σε πολύ με-

γάλο βαθμό αμφισβητούμενες ως προς την πραγματι-

κή τους υπόσταση. Επομένως, το δίλημμα που τίθεται

την Κυριακή είναι ξεκάθαρο. Ποια είναι η πολιτική δύ-

ναμη που ιεραρχεί ως σημαντικές αυτές τις προκλή-

σεις. Που έχει σαφή θέση υπέρ των ελληνικών συμφε-

ρόντων για μια πιο ισχυρή Ελλάδα σε μια πιο ισχυρή

Ευρώπη και ποιες είναι οι πολιτικές δυνάμεις που είτε

ομφαλοσκοπούν είτε δεν έχουν καν άποψη για αυτά τα

μείζονα ευρωπαϊκά διακυβεύματα.

Θίξατε το θέμα της ακρίβειας, όπου η

πρωτοβουλία του πρωθυπουργού να ζητήσει την

ευρωπαϊκή παρέμβαση από την πρόεδρο της

Κομισιόν επίσης επικρίνεται από την

αντιπολίτευση ως λίγη και καθυστερημένη.

Ποιος είναι ο αντίλογος; 

Είναι απολύτως ψευδής και υποκριτική στάση αυτή της

αντιπολίτευσης. Γιατί η ίδια η Ευρωπαϊκή Επιτροπή δεν

είχε ασχοληθεί με το θέμα και το έθεσε πρώτος ο Έλ-

ληνας πρωθυπουργός σε ανώτατο επίπεδο, ζητώντας

από την Κομισιόν να ενεργήσει και μάλιστα κατά προ-

τεραιότητα. Φυσικά, δεν αρκεί αυτή η πρωτοβουλία για

να λυθεί το σύνθετο πρόβλημα της ακρίβειας ή το πρό-

βλημα των καταχρηστικών πρακτικών. Έχουμε πάρει

σειρά μέτρων σε εθνικό επίπεδο -αναφέρω ενδεικτικά

τις παρεμβάσεις για το βρεφικό γάλα και τις πλασματι-

κές προσφορές- που έχουν φέρει αποτελέσματα. Προ-

σπαθούμε να αντιμετωπίσουμε το πρόβλημα της ακρί-

βειας με κάθε εργαλείο, με εντιμότητα, με ειλικρίνεια,

χωρίς να λέμε ότι θα λυθεί στο 100%, καμιά χώρα δεν το

έχει λύσει. Με στόχο να προστατεύσουμε και τον αντα-

γωνισμό και πρωτίστως τα λαϊκά εισοδήματα. Αλλά και

χωρίς να κοροϊδεύουμε τους πολίτες υποστηρίζοντας

θέσεις οι οποίες είναι ανέφικτες. Όπως, για παράδειγ-

μα, η προτεινομένη μείωση των έμμεσων φόρων, πρώ-

τον, γιατί δημιουργεί μια «τρύπα» στα δημοσιονομικά

και πρέπει να μας πουν πώς θα καλυφθεί, με ποιους

νέους φόρους και με ποιες περικοπές δαπανών και

επιδομάτων. Δεύτερον, γιατί δυστυχώς δεν έχει φέρει

αποτελέσματα. Τα τελευταία στοιχεία του πληθωρι-

σμού δείχνουν ότι στην Ισπανία, την οποία επικαλούν-

ται, ο πληθωρισμός είναι υψηλότερος σε σύγκριση με

την Ελλάδα, ενώ εδώ σε εμάς, χάρη και στις παρεμβά-

σεις μας, ο πληθωρισμός κινείται χαμηλότερα από τον

ευρωπαϊκό μέσο όρο.

Ακούμε τον πρωθυπουργό να ζητά ισχυρή εντολή

στις κάλπες της Κυριακής για να διατηρηθεί η

μεταρρυθμιστική ορμή. Σε ποιους τομείς θα

εστιάζει και γιατί δεν έγιναν βήματα σε αυτούς

τους έντεκα μήνες;

Νομίζω ότι η βασική εντολή που λάβαμε πέρσι στις

εθνικές εκλογές είναι να αφήσουμε πίσω τις διαχρονι-

κές διαρθρωτικές αδυναμίες και στρεβλώσεις που

οδηγούν σε ένα κράτος γραφειοκρατικό, μη φιλικό

προς τον πολίτη και προς τις επιχειρήσεις που παρέ-

χουν καλής ποιότητας υπηρεσίες. Ότι πρέπει να γίνου-

με Ευρώπη σε όλα τα επίπεδα. Αυτό συγκρατώ από την

κάλπη του 2023.

Νομίζω ότι καταβάλλουμε μια φιλότιμη προσπάθεια

για να πετύχουμε και να ανταποκριθούμε σε αυτήν την

εντολή. Πρέπει να τρέξουμε ακόμα πιο γρήγορα, αλλά

σε αυτούς τους έντεκα μήνες έχουν γίνει πολύ σημαν-

τικά μεταρρυθμιστικά βήματα. Για ταχύτερη απονομή

δικαιοσύνης με παρεμβάσεις στον δικαστικό χάρτη και

στον ποινικό κώδικα. Για ένα ευρωπαϊκού επιπέδου

σύστημα υγείας με προσλήψεις γιατρών και νοσηλευ-

τών, με αυξήσεις στα εισοδήματά τους, με επενδύσεις

που γίνονται για ανακαίνιση σε νοσοκομεία και κέντρα

υγείας που δεν είχαν γίνει εδώ και σαράντα χρόνια στο

ΕΣΥ. Με νέες δωρεάν διαγνωστικές εξετάσεις, ώστε να

βελτιώσουμε τους δείκτες ατομικής υγείας των πολι-

τών. Με περαιτέρω δράσεις ψηφιοποίησης του κρά-

τους. Με καλύτερη και πιο επαγγελματική στελέχωση

των δημόσιων οργανισμών μέσα από την επιλογή του

ΑΣΕΠ, με τεστ δεξιοτήτων.

Αυτά είναι μερικά μόνο παραδείγματα που δείχνουν

μια κυβέρνηση που προσπαθεί να φέρει πιο κοντά την

αλλαγή και την Ελλάδα πιο κοντά στην Ευρώπη. Έχουμε

πάρα πολλά ακόμα να κάνουμε. Παρά τις διακηρύξεις
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Προσπαθούμε να αντιμετωπίσουμε το πρόβλημα της ακρίβειας
με κάθε εργαλείο, με εντιμότητα, με ειλικρίνεια, χωρίς να λέμε 
ότι θα λυθεί στο 100%. Με στόχο να προστατεύσουμε 
και τον ανταγωνισμό και πρωτίστως τα λαϊκά εισοδήματα
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της αντιπολίτευσης, βλέπουμε να καταψηφίζουν κάθε τέ-

τοια πρωτοβουλία, στέκονται απέναντι. Βάζουν προσκόμ-

ματα και εμπόδια. Για αυτό θεωρώ ότι δεν είναι έντιμες η

στάση τους και η κριτική τους στην κυβέρνηση. Είναι κα-

θαρά μικροπολιτική και πολεμώντας την κυβέρνηση δεν

βλέπουν το δάσος. Το δάσος είναι αυτό που ζητούν οι πο-

λίτες, μια πιο ευρωπαϊκή Ελλάδα.

Με αυτά τα δεδομένα, θεωρείτε ότι τελικά θα

επικρατήσει η φωνή της λογικής; Το κίνημα πιο

κοντά στην Ευρώπη; Ή τελικά θα υπερισχύσουν οι

πιο ευχάριστες, με βάση τις πλειοδοσίες παροχών

και υποσχέσεων, αντιπολιτευτικές σειρήνες που

προσπαθούν να μετατρέψουν την κάλπη σε ένα

δημοψήφισμα ανατροπής;

Εμείς θέλουμε και επιδιώκουμε την υπεύθυνη πατριωτι-

κή και ταυτόχρονα ευρωπαϊκή ψήφο. Πιστεύουμε ότι

πρέπει να κινητοποιηθούν οι πολίτες. Έχει νόημα η συμ-

μετοχή στις κάλπες, γιατί οι ευρωπαϊκές πολιτικές επη-

ρεάζουν άμεσα την καθημερινότητά μας, τις ζωές μας.

Όμως για να είναι στη σωστή κατεύθυνση πρέπει και η

χώρα να έχει συμβάλει κατά τη διαμόρφωσή τους με τις

δικές της θέσεις. Επομένως, μια ισχυρή κυβέρνηση, ένας

ισχυρός πρωθυπουργός ο οποίος έχει θέση και συνδια-

μορφώνει τις ευρωπαϊκές πολιτικές τελικά οδηγεί σε κα-

λύτερες και υπέρ των ελληνικών συμφερόντων πρακτι-

κές. Γιατί πρέπει να θυμόμαστε ότι η Ελλάδα το 2019 ήταν

το μαύρο πρόβατο της Ευρώπης. Ήταν μια χώρα σχεδόν

παρίας, που δεν την υπολόγιζε κανείς στην Ευρωπαϊκή

Ένωση. Μας θεωρούσαν κάτι σαν μια χώρα παράδοξη,

περίεργη. Αυτό έχει αλλάξει εντελώς. Έχουμε πλέον

έναν πρωθυπουργό που εισηγείται πολιτικές και προτά-

σεις οι οποίες γίνονται ευρωπαϊκές πολιτικές. Το Ταμείο

Ανάκαμψης, που εξασφάλισε για εμάς το μεγαλύτερο πα-

κέτο ευρωπαϊκών πόρων, με επενδύσεις και μεταρρυθμί-

σεις. Το Covid Pass που άνοιξε την οικονομία, μια ελληνι-

κή πρόταση που δημιούργησε το ψηφιακό διαβατήριο. Το

πλαφόν στις τιμές φυσικού αερίου, το οποίο έβαλε ένα

φρένο στην ξέφρενη πορεία των ενεργειακών τιμών πριν

από δυο χρόνια. Επίσης μια ελληνική πρόταση, που μετά

από μια έντονη διαπραγμάτευση πέτυχε και έγινε ευρω-

παϊκή πολιτική. Τότε άρχισε η πτώση των τιμών.

Όλα αυτά ήταν προτάσεις του Έλληνα πρωθυπουργού,

ο οποίος πλέον όχι απλά είναι ισότιμος, είναι ένας πολύ

σημαντικός Ευρωπαίος ηγέτης. Ερωτάται και συμβάλλει

καθοριστικά στις ευρωπαϊκές πολιτικές. Αυτό θέλουμε

να επιβεβαιωθεί ξανά στην κάλπη. Ότι οι Έλληνες πολί-

τες εμπιστεύονται τον Έλληνα πρωθυπουργό και την ελ-

ληνική κυβέρνηση να έχει καθοριστικό ρόλο στα ευρω-

παϊκά δρώμενα.

Όμως οι τελευταίες ημέρες της προεκλογικής

περιόδου αφορούν και πάλι ένα ζήτημα που δεν είναι

ευρωπαϊκό, αλλά την περιουσιακή κατάσταση του

αρχηγού της αξιωματικής αντιπολίτευσης. Δέχεστε

επιθέσεις και από τον αρχηγό της αξιωματικής

αντιπολίτευσης αλλά και από τα υπόλοιπα κόμματα ότι

το εκμεταλλεύεστε για να στρέψετε την ατζέντα σε

θέματα που δεν φθείρουν την κυβέρνηση. Πώς

απαντάτε;

Είναι λυπηρό που απασχολεί την προεκλογική περίοδο

και ειδικά την τελευταία εβδομάδα πριν από τις κάλπες

το θέμα του πόθεν έσχες του κυρίου Κασσελάκη. Δεν

ευθύνεται για αυτό η κυβέρνηση. Ο ίδιος επέλεξε να μην

είναι διαφανής ως προς μια απολύτως τυπική και ουσια-

στική ταυτόχρονα υποχρέωση που έχει από τον νόμο ως

αρχηγός κόμματος να καταθέσει τα περιουσιακά του

στοιχεία από τη στιγμή που ανέλαβε αυτό το πολιτικό

αξίωμα, από τις 26 Σεπτεμβρίου του 2023. Όφειλε να εί-

χε μεριμνήσει, ήταν ανοιχτή η ψηφιακή πλατφόρμα και

ακόμα και αν δεν μπορούσε να το κάνει ψηφιακά, μπο-

ρούσε να το κάνει με φυσικά αντίγραφα, να προσκομίσει

την πλήρη εικόνα της περιουσιακής του κατάστασης και

να μην αποτελεί ζήτημα αυτό. Επομένως η ευθύνη πέ-

φτει στους δικούς του ώμους, στους ώμους της αντιπο-

λίτευσης. Αυτό που μπορώ να πω είναι ότι μπορείς να

κοροϊδεύεις λίγους για πολύ καιρό, πολλούς για λίγο,

αλλά όχι όλους για όλον τον καιρό. Ο ίδιος ο κύριος Κα-

σελλάκης άνοιξε ζητήματα διαφάνειας. Και ως νέος πο-

λιτικός που ισχυρίζεται ότι είναι, με μια νέα αντίληψη

για τα πολιτικά πράγματα της χώρας και με μια διαφανή

και αδιαμεσολάβητη, όπως υποστηρίζει, προσέγγιση

γύρω από την πολιτική, οφείλει να είναι άμεμπτος. Με

τον τρόπο που έχει διαχειριστεί αυτή την υπόθεση, έχει

δημιουργήσει πολύ περισσότερα ερωτήματα από αυτά

που θα έπρεπε να έχει απαντήσει ο ίδιος, με μια απλή

και πλήρη κατάθεση του πόθεν έσχες του.

Τι θα πρέπει να περιμένουμε στον τομέα των

μεγάλων αλλαγών;

Ο στρατηγικός στόχος είναι η σύγκλιση σε όλα τα επίπε-

δα -όχι μόνο στα εισοδήματα- με τον ευρωπαϊκό τρόπο

ζωής. Έχουμε να κάνουμε πολλά στον τομέα της υγείας

με έμφαση στον τομέα των επειγόντων, στα χειρουρ-

γεία, στις διακομιδές, επίγειες και εναέριες, να ολοκλη-

ρωθεί η αναβάθμιση της υποδομής των νοσοκομείων

και των κέντρων υγείας. Παρεμβάσεις που θα συμβά-

λουν στην αύξηση των εισοδημάτων των γιατρών και

των νοσηλευτών που πρέπει να αμειφθούν καλύτερα για

να ανακόψουμε τη διαρροή ανθρώπινου δυναμικού.
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Αυτό είναι το δικό μας όραμα, μια συμπεριληπτική κοινωνία που προοδεύει
και προχωρά συλλογικά με όλους μαζί, χωρίς να αφήνει κανέναν πίσω«



Παρεμβάσεις και στον τομέα της δικαιοσύνης, για να

βελτιώσουμε τους ρυθμούς απονομής δικαιοσύνης

στη χώρα μας. Εκεί έχουμε μείνει πολύ πίσω σε σχέση

με την υπόλοιπη Ευρώπη. Θα ολοκληρώσουμε την πο-

λύ σημαντική πολεοδομική μεταρρύθμιση που εκκρε-

μεί εδώ και πάνω από εκατό χρόνια πάλι με πόρους του

ΤΑΑ. Η χώρα θα αποκτήσει κτηματολόγιο, είμαστε ήδη

στο 50% της κτηματογράφησης, ώστε ο δημόσιος χώ-

ρος να ρυθμιστεί πλήρως και να ξέρει ο καθένας πού

μπορεί να χτίσει και τι μπορεί να χτίσει και να περιορί-

σουμε ριζικά την αυθαίρετη δόμηση που απασχολεί

και αποτελεί ένα διαχρονικό πρόβλημα. Μεταρρυθμί-

σεις σίγουρα στην εκπαίδευση, ώστε να στηρίξουμε το

δημόσιο σχολείο, το δημόσιο πανεπιστήμιο, ενώ ξεκινά

το ψηφιακό φροντιστήριο, το οποίο θα ελαφρύνει από

τα οικονομικά έξοδα τις ελληνικές οικογένειες. Πα-

ρεμβάσεις για να αντιμετωπίσουμε τη βία των ανηλί-

κων. Αντιμετώπιση της παραβατικότητας με στήριξη

και αναδιοργάνωση της Ελληνικής Αστυνομίας, όλων

των ελεγκτικών μηχανισμών της. Η αστυνομία όπως τη

γνωρίσαμε λίγο πριν από τους Ολυμπιακούς Αγώνες

του 2004 έμεινε πολύ πίσω τις δύο τελευταίες δεκαε-

τίες, πρέπει να λάβει νέα στήριξη και να προσαρμοστεί

στις νέες εκδοχές και μορφές του εγκλήματος, ώστε να

γίνει πιο αποτελεσματική.

Βάζετε στην αιχμή των προτεραιοτήτων το

ζήτημα της φθηνής στέγης, για το οποίο ο

Κυριάκος Μητσοτάκης έχει προαναγγείλει

ένα νέο πρόγραμμα. Πώς θα κινηθείτε σε

αυτόν τον τομέα;

Για τη στέγη έχουν ήδη γίνει πολλά. Θυμίζω το πρό-

γραμμα προϋπολογισμού 2,3 δισ. ευρώ για φθηνά επι-

δοτούμενα δάνεια με στόχο την απόκτηση κατοικίας,

την ανακαίνιση με κρατική επιδότηση κλειστών διαμε-

ρισμάτων, ώστε να μπορούν να χρησιμοποιηθούν είτε

ως μόνιμη κατοικία είτε για να αυξήσουμε την προσφο-

ρά και να πέσουν οι τιμές. Θυμίζω επίσης τις παρεμβά-

σεις μας για τις βραχυχρόνιες μισθώσεις που στερούν

ακίνητα από την αγορά, στην Golden Visa για να προ-

στατέψουμε το απόθεμα των κατοικιών από την επιθε-

τική εξαγορά από ξένους. Ταυτόχρονα έχουμε, με

πρωτοβουλία του πρωθυπουργού, τη διαπραγμάτευση

στο πλαίσιο της επόμενης θητείας της Ευρωπαϊκής

Επιτροπής, ώστε να δεσμεύσουμε μέρος των δανείων

του ΤΑΑ, περίπου 2 δισ. ευρώ, για να αυξήσουμε τους

πόρους για φθηνά επιδοτούμενα δάνεια. Είδαμε ότι

αυτή είναι μια πολιτική με μεγάλη ανταπόκριση, πολύ

πετυχημένη. Μέσα σε έναν χρόνο έχουν ήδη συμβα-

σιοποιηθεί 6.500 δάνεια, 6.500 χιλιάδες συμπολίτες

μας, νέα ζευγάρια, νέες οικογένειες, έχουν αποκτήσει

το δικό τους σπίτι χάρη σε αυτήν την πολιτική. Οπότε με

τον τριπλασιασμό αυτού του πακέτου θα μπορέσουμε

να στηρίξουμε τις νέες οικογένειες, τους νέους αν-

θρώπους, να αποκτήσουν το δικό τους σπίτι. Έχουμε

βάλει μπροστά και την κοινωνική αντιπαροχή, την

αξιοποίηση, δηλαδή, δομημένης και αδόμητης δημό-

σιας περιουσίας για κοινωνική κατοικία με προσιτό

ρυθμιζόμενο ενοίκιο.

Για το Δημογραφικό και τα άτομα με αναπηρία

ποιες πρωτοβουλίες θα πρέπει να περιμένουμε;

Έχουμε ακόμα δύο σημαντικές προτεραιότητες, κυ-

ρίως για τη στήριξη της οικογένειας μέσω του δημο-

γραφικού ζητήματος. Στο υπουργικό του Ιουνίου θα

παρουσιαστεί η εθνική στρατηγική για το δημογραφικό

ζήτημα. Η Ελλάδα, όπως και οι περισσότερες δυτικές

χώρες, αντιμετωπίζει δημογραφικό πρόβλημα οξύτα-

το. Έχουμε πάρει μέτρα όπως η στήριξη των νοικοκυ-

ριών με το επίδομα γέννησης, η μείωση της φορολογι-

κής επιβάρυνσης με την αύξηση του αφορολόγητου για

οικογένειες με παιδιά, η στήριξη των οικογενειών με

voucher για βρεφονηπιακούς σταθμούς, το πρόγραμ-

μα «Νταντάδες της γειτονιάς», το ολοήμερο σχολείο με

επέκτασή του έως τις πέντε, προκειμένου να συμβαδί-

ζει με τις επαγγελματικές υποχρεώσεις των εργαζόμε-

νων γονιών. Η στήριξη της μητρότητας με την επέκταση

του επιδόματος μητρότητας για εννιά μήνες σε όλες τις

εργαζόμενες γυναίκες, είτε είναι μισθωτές είτε είναι

ελεύθερες επαγγελματίες είτε είναι αγρότισσες.

Επίσης, μέσα στο πλαίσιο της συμπερίληψης και

της κοινωνικής ανάπτυξης, η οποία πρέπει να συμ-

βαδίζει με την οικονομική ανάπτυξη, θεωρώ ότι κα-

νείς δεν μπορεί να μένει πίσω, κάθε Έλληνας, κάθε

Ελληνίδα είναι ορατή, για αυτό έχουμε ολοκληρώσει

τη διαβούλευση και θα περάσουμε πλέον στην υλο-

ποίηση της εθνικής στρατηγικής για τα άτομα με

αναπηρία με ένα πακέτο πόρων τουλάχιστον 3 δισ.

ευρώ από τον κοινωνικό προϋπολογισμό του κρά-

τους. Στοχεύουμε να ενδυναμώσουμε τους ανθρώ-

πους που αντιμετωπίζουν ζητήματα αναπηρίας, ζη-

τήματα προσβασιμότητας σε βασικά αγαθά όπως εί-

ναι η υγεία, όπως είναι η εκπαίδευση, όπως είναι η

εργασία, όπως είναι ο πολιτισμός. Να μην έχουν κα-

νένα εμπόδιο και να μπορούν ισότιμα, όπως και οι

υπόλοιποι πολίτες, να χαίρονται αυτά τα αγαθά. Αυτό

είναι το δικό μας όραμα: μια συμπεριληπτική κοινω-

νία που προοδεύει και προχωρά συλλογικά με

όλους μαζί, χωρίς να αφήνει κανέναν πίσω. 
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ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ

Έχουμε πάρα πολλά ακόμα να κάνουμε. Παρά τις διακηρύξεις 
της αντιπολίτευσης βλέπουμε να καταψηφίζουν κάθε πρωτοβουλία, 
στέκονται απέναντι. Βάζουν προσκόμματα και εμπόδια. Για αυτό θεωρώ 
ότι δεν είναι έντιμες η στάση τους και η κριτική τους στην κυβέρνηση

«
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Τ
ο τελευταίο διάστημα ο πανικόβλη-
τος από τις απανωτές αποκαλύψεις
για τα περιουσιακά του Στέφανος

Κασσελάκης κινείται στο γνώριμο μοτίβο
χυδαιότητας, τοξικότητας και αλαζονείας,
αφού αντί να ζητήσει συγγνώμη επιμένει
στα ψέματά του.

Μετά τη δημόσια παράθεση αμερικανι-
κών εγγράφων που γεννούν μια σειρά
ερωτημάτων για το ιδιοκτησιακό καθε-
στώς της έπαυλης του προέδρου του ΣΥΡΙ-
ΖΑ Στέφανου Κασσελάκη στην πολιτεία
της Νέας Υόρκης από τον δημοσιογράφο
Θάνο Δημάδη, ο κ. Κασσελάκης επανήλθε
με μια μεταμεσονύκτια ανακοίνωση κάνο-
ντας λόγο για «συγκεκριμένα ψέματα», τα
οποία όμως, παρά το οργισμένο ύφος του,
αποφεύγει να προσδιορίσει. Αντιθέτως, η
μόνη ένσταση που εγείρει είναι ότι το συγ-
κρότημα των 54 στρεμμάτων με τη βίλα
δεν είναι στα Χάμπτονς, αλλά λίγο πιο βό-
ρεια στην πολιτεία της Νέας Υόρκης. Ου-
σιαστικά υπεκφεύγει του καυτού θέματος,
αφού η δεύτερη εταιρεία, την οποία δεν
καταγράφει στο δήθεν πόθεν έσχες, έχει
την ίδια διεύθυνση με την Osios LLC, αλλά
και με την κατοικία του στο Μαϊάμι.

Ο κ. Κασσελάκης μπορεί να χτυπιέται ότι
δεν είναι σωστή η τοποθεσία της βίλας του
στην πολιτεία της Νέας Υόρκης, όμως η δι-
εύθυνση 461 Woodstock Rd, Millbrook, NY
12345, που αναγράφεται σε μια σειρά δη-
μοσίων εγγράφων αλλά και σε πλατφόρ-
μες ενοικίασης και διαχείρισης του ακινή-
του, δεν αμφισβητείται.

Η δανειακή σύμβαση
Προκύπτουν λοιπόν τα παρακάτω δεδο-

μένα: Η εταιρεία Whimsy Woods LLC, στην
οποία εμφανίζεται να μεταβιβάζεται το
σπίτι το 2023, εμφανίζει διεύθυνση στο
επίμαχο έγγραφο 88 SW, 7 St, 3806, Miami,
FL 33130, δηλαδή ένα κτήριο στο Μαϊάμι
της Φλόριντα. Την ίδια διεύθυνση έχει και η
εταιρεία Osios LLC, η οποία αναγράφεται
στη δανειακή σύμβαση με βάση την οποία
ο κ. Κασσελάκης δάνεισε 230.000 ευρώ
στον ΣΥΡΙΖΑ τον περασμένο Δεκέμβριο.
Και με βάση το έγγραφο που αποκάλυψε ο
κ. Δημάδης, ο κ. Κασσελάκης έχει την ίδια
διεύθυνση στο Μαϊάμι με τις προαναφερ-
θείσες εταιρείες.

Στο... πόθεν έσχες του που παρουσίασε τη
Δευτέρα δημοσίως αποδέχεται ότι είναι ιδιο-
κτήτης της Osios LLC. Με δεδομένη λοιπόν
την ταύτιση των διευθύνσεων και τη μη ανα-
γραφή στοιχείων ιδιοκτήτη τής Osios αλλά
και την πράξη μεταβίβασης από τον Κασσε-
λάκη σε αυτή με ημερομηνία 24/3/2023, τί-
θεται το ερώτημα αν είναι ή δεν είναι και
ιδιοκτήτης της Whimsy Woods LLC. Διότι σε
κάθε περίπτωση στο πόθεν έσχες του εμφα-
νίζεται ο ίδιος, ως φυσικό πρόσωπο, να είναι

ιδιοκτήτης του συγκεκριμένου ακινήτου,
ενώ στη συνέντευξή του στον ΑΝΤ1 ανέφερε
ότι το κόστος δανεισμού για την αγορά του
σπιτιού εξυπηρετείται από τα μισθώματα. Το

καυτό ερώτημα που τίθεται δεν είναι πού
βρίσκεται η βίλα στον χάρτη, αλλά πού
εδρεύουν οι εταιρείες μέσω των οποίων γί-
νεται η εκμετάλλευση του ακινήτου.

Στην ανακοίνωση του γραφείου Τύπου
του ΣΥΡΙΖΑ που είχε προηγηθεί αναφερό-
ταν με απίστευτη αγανάκτηση, μιας και
τους… έπνιγε το δίκιο: «Είναι τέτοιο το μέ-
νος τους που δεν μπήκαν καν στον κόπο να
αναγράψουν έστω τη σωστή τοποθεσία του
ακινήτου. Ο Στέφανος Κασσελάκης σκο-
πεύει να κινηθεί νομικά κατά του μέσου
και του δημοσιογράφου, καθώς και εναν-
τίον οποιουδήποτε άλλου επιμείνει στα
συγκεκριμένα ψέματα. Να ανοίξει ο πρω-
θυπουργός τώρα την ηλεκτρονική πλατ-
φόρμα ώστε και οι δύο να καταθέσουν τα
πόθεν έσχες τους για το 2023. Ο πρωθυ-
πουργός κυβερνάει. Γιατί δεν ανοίγει την
πλατφόρμα; Κρύβει κάτι ο ίδιος ή επιχειρεί
να κρατήσει δέσμιο τον αρχηγό της αξιω-
ματικής αντιπολίτευσης;».

Ο αγοραστής του σπιτιού
Με βάση το μπακαλόχαρτο που παρου-

σίασε ως πόθεν έσχες ο Κασσελάκης εμ-
φανίζεται αγοραστής ενός σπιτιού στη
Νέα Υόρκη, στην ευρύτερη περιοχή των
Χάμπτονς, το 2022. Πρόκειται για οικία
358 τμ., ενώ το αντίτιμο που αναφέρεται
είναι 2.025.000 δολάρια. Ο Κασσελάκης
εκείνο το διάστημα αγοράζει έναντι δανει-
σμού από την Cross Country Mortgage
την εν λόγω βίλα, καταβάλλοντας από ίδια
κεφάλαια μια προκαταβολή. Σύμφωνα με
έγγραφα που ανήρτησε ο δημοσιογράφος
Θάνος Δημάδης, το ύψος του δανείου που
λαμβάνει ο κ. Κασσελάκης είναι 1.620.000
ευρώ.

Ο κ. Κασσελάκης μάλιστα στη συνέντευ-
ξή του στον Νίκο Χατζηνικολάου υπο-
γραμμίζει ότι τώρα που δεν διαμένει εκεί,
το σπίτι νοικιάζεται και η δόση του δανείου
πληρώνεται από τα μισθώματα. Στη δήλω-
σή του ο Στέφανος εμφανίζεται να έχει λά-
βει 71.367 δολάρια από ενοίκια για το
2023.

Σε κατάσταση πανικού ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ μετά την αποκάλυψη 
εγγράφων που γεννούν πλήθος ερωτημάτων για το ιδιοκτησιακό 

καθεστώς της έπαυλής του στο Μαϊάμι αλλά και για τις δύο 
επιχειρήσεις που έχουν την ίδια διεύθυνση με εκείνη της βίλας του

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

ΝΕΕΣ ΑΠΟΚΑΛΥΨΕΙΣ ΓΙΑ ΚΑΣΣΕΛΑΚΗ

Ποιες εταιρείες
έκρυψε  από το
πόθεν... αίσχος 

Η έπαυλη του Στέφανου Κασσελάκη στην πολιτεία της Νέας Υόρκης

Η εταιρεία 
Whimsy Woods
LLC που φαίνεται
να έχει ίδια
διεύθυνση με
εκείνη της βίλας
του Κασσελάκη
στο Μαϊάμι
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Σ
ε αυτό το σημείο αρχίζουν ορισμέ-
νες περίεργες συμπτώσεις. Με βά-
ση τα στοιχεία του έγκυρου αμερι-

κανικού ιστότοπου propertyshark.com, ο
κ. Κασσελάκης εμφανίζεται να πουλά το
σπίτι του σε μια εταιρεία με την επωνυμία
Whimsy Woods LLC. Στα δημόσια έγγρα-
φα που παρουσιάζει ο κ. Δημάδης, αυτή η
πράξη γίνεται στις 24/3/2023 μεταξύ Κασ-
σελάκη και της εν λόγω εταιρείας. Μάλι-
στα, η εν λόγω πώληση φέρεται να γίνεται
με αντίτιμο κάτω των 10 δολαρίων.

Η εταιρεία αυτή κρατά το ακίνητο, βάσει
των στοιχείων της ίδιας πλατφόρμας, για
περίπου δύο μήνες και την 1η/7/2023 ο κ.
Κασσελάκης εμφανίζεται ξανά ως owner
του ακινήτου με διεύθυνση 461 Woodstock
Rd, Millbrook, NY 12345. Πάντως, αντίστοι-
χη πράξη μεταβίβασης από την εταιρεία
στον κ. Κασσελάκη δεν εμφανίζεται στα
δημόσια αρχεία του Ντελαγουέαρ.

Το πιο ενδιαφέρον στοιχείο είναι ότι η
εταιρεία Whimsy Woods LLC έχει ακριβώς
την ίδια διεύθυνση με την Osios LLC, την
εταιρεία συμφερόντων του κ. Κασσελάκη
που αναφέρεται στο… πόθεν έσχες του και
μέσω της οποίας δανειοδότησε με 230.000
ευρώ τον ΣΥΡΙΖΑ. Η διεύθυνση είναι και
στις δύο περιπτώσεις 88 SW, 7 St, 3806,
Miami, FL 33130. Και βεβαίως η διεύθυνση
των δύο εταιρειών συμπίπτει με τη διεύ-
θυνση που δηλώνει και ο κ. Κασσελάκης
στο Μαϊάμι.

Ενεργή ακόμη και
σήμερα η Whimsy Woods

Θεωρητικά έως εκείνο το χρονικό ση-
μείο δεν υπάρχει κανένα ζήτημα για τον κ.
Κασσελάκη. Ακόμη και αν η Whimsy Wo-
ods είναι δική του, η όποια πράξη έγινε κα-
τά την περίοδο που δεν είχε εκλεγεί πρό-
εδρος του ΣΥΡΙΖΑ, ούτε καν είχε θέσει
υποψηφιότητα. 

Το πράγμα όμως γίνεται πιο ενδιαφέρον
με βάση τα δημόσια έγγραφα που παρου-
σιάζει ο κ. Δημάδης. Πιο συγκεκριμένα, η
εταιρεία αυτή ιδρύεται στην πολιτεία του
Ντελαγουέαρ που έχει εύκολες διαδικα-
σίες ίδρυσης επιχειρήσεων και ιδιαίτερα
ευνοϊκό φορολογικό καθεστώς για τις αμε-
ρικανικές εταιρείες. Πάντως, η εταιρεία
εμφανίζεται ακόμη και σήμερα να είναι
ενεργή στα αρχεία της πολιτείας του Ντε-
λαγουέαρ.

Το ερώτημα που τίθεται είναι το εξής: Αν
ο Κασσελάκης έχει ιδιοκτησιακή σχέση με
τη Whimsy Woods LLC, γιατί δεν την ανα-
φέρει στο πόθεν έσχες; Αν δεν είναι ιδιο-
κτήτης της, σε ποιον ανήκει τελικά η βίλα
που «παράγει» μισθώματα; Η Whimsy Wo-
ods εμφανίζεται να διαθέτει το εν λόγω οί-
κημα μέσω της πλατφόρμας Red Cottage.
Μάλιστα, κατά τους θερινούς μήνες η

έπαυλη δεν έχει διαθεσιμότητα και είναι
διαθέσιμη μόνο από την 1η Σεπτεμβρίου.
Υπενθυμίζεται ότι η διαμονή σε αυτή από
την 1η Σεπτεμβρίου έως τη 17η του ιδίου
μήνα κοστίζει το… αστείο ποσό των 18.981
δολαρίων.

Η αλυσίδα γυμναστηρίων του Τάιλερ
Μια ακόμη περίεργη… σύμπτωση έρχε-

ται να επιτείνει το μυστήριο. Στις 25 Μαρτί-
ου 2024 ο Τάιλερ Μακμπέθ εμφανίζεται με
τρεις συνεταίρους του να κατοχυρώνει τον
εμπορικό τίτλο Barry’s Greece LLC, η
οποία είναι γνωστή αλυσίδα γυμναστηρίων,
και ίσως αυτό εξηγεί και την πρόθεση του
συζύγου του Κασσελάκη να ιδρύσει αντί-
στοιχο γυμναστήριο στη χώρα μας, αν και
μέχρι στιγμής δεν υπάρχει κάποια κίνηση
από μέρους του.

Και τώρα έρχεται το καλό. Ο Τάιλερ δη-

λώνει ως διεύθυνση κατοικίας στην πολι-
τεία της Φλόριντα, όπου εδρεύει και αυτή η
εταιρεία, τη διεύθυνση του σπιτιού στη Νέα
Υόρκη. Του σπιτιού δηλαδή που μοιάζει να
έχει μεταβιβαστεί πέρυσι από τον κ. Κασ-
σελάκη στην εταιρεία Whimsy Woods και η
οποία εμφανίζεται από τότε ως η διαχειρί-
στριά του.

Αρχίζει να τα... γυρίζει ο Στέφανος
Χθες πάντως μετά τις αποκαλύψεις για

τις εταιρείες του στις ΗΠΑ ο Στέφανος
Κασσελάκης μιλώντας στο Mega επιβε-
βαίωσε, έστω και... διαψεύδοντας, την
ύπαρξη δεύτερης εταιρείας, την οποία χα-
ρακτήρισε κομμάτι της Osios, στην οποία
πέρασε το σπίτι που διαθέτει στην πολιτεία
της Νέας Υόρκης προτού επανέλθει στο
όνομά του.

Συγκεκριμένα ανέφερε: « Έχουμε την
οικία μας στην Αμερική που εξυπηρετεί
κανονικά την υποθήκη της. Είναι ψευδής
η αναφορά του δημοσιογράφου για δεύτε-
ρη εταιρεία, γιατί το σπίτι αυτό ανήκει σε
εμένα, το έχω δηλώσει κανονικά, κάθε
κομμάτι του, τα μισθώματά του κανονικά.
Στο τέλος της χρονιάς το ακίνητο αυτό εί-
ναι στο όνομά μου. 

Αυτή η εταιρεία που αναφέρθηκε είναι
μέρος της Osios LLC, που την έχω δηλώ-
σει. Τα σπίτια των άλλων τα ξέρουμε; Η
εταιρεία δεν είναι ενεργή σήμερα. Αυτό
δεν αφορά τον Έλληνα πολίτη. Λες και
είμαι εγώ από τις ΗΠΑ που έχω πάρει
χρήματα από τον Έλληνα φορολογούμε-
νο. Ξέρει ο Έλληνας το πόθεν του πρω-
θυπουργού για το 2022 και το 2023; Όχι.
Μαθαίνω πως έχει αγοράσει οικία στο
Ζαγόρι με 60 ευρώ το τετραγωνικό. Να
μου βρουν κι εμένα ένα τέτοιο. Θέλουν
να αποπροσανατολίσουν τον κόσμο από
το έγκλημα των Τεμπών και την ακρίβεια.
Ήρθε η ώρα να ζητήσει ο λαός από τη ΝΔ
να μάθει πώς πληρώνει την καμπάνια
της. Επιστρέφω τη λάσπη».

Η διεύθυνση... ομπρέλα
και οι περίεργες 

συμπτώσεις 
με τις επιχειρήσεις του

To δημόσιο έγγραφο που δείχνει την πώληση
της βίλας Κασσελάκη στο Μαϊάμι στη Whimsy

Woods με αντίτιμο 10 δολάρια!
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Α
πίστευτα μπερδέματα υπήρξαν και
στην περίπτωση της αγοράς του
αρχοντικού στις Σπέτσες από την

οικογένεια Κασσελάκη. Μέχρι, τελικά, να
γίνει ιδιοκτήτης του ο Στέφανος υπήρξε μια
μακροχρόνια και δαιδαλώδης διαδρομή με
αγοραπωλησίες, πλειστηριασμούς και γο-
νικές παροχές. 

Σύμφωνα με το φύλλο χαρτιού που πα-
ρουσιάστηκε ως πόθεν έσχες, ο Θόδωρος
και η Ευαγγελία Κασσελάκη έκαναν γονική
παροχή το σπίτι στον Στέφανο το 1990, όταν
εκείνος ήταν δύο ετών, και κράτησαν εξ
ημισείας την επικαρπία. Δύο χρόνια αργό-
τερα, όμως, λόγω ακάλυπτων επιταγών, το
μερίδιο του πατέρα Κασσελάκη βγήκε σε
πλειστηριασμό. 

Ο Θόδωρος Κασσελάκης αντιμετώπιζε
εκείνη την εποχή σοβαρά προβλήματα με
τους προμηθευτές ναυτιλιακών χρωμάτων
στην εταιρεία του, την CASCO. Επίσης, αν-
τιμετώπιζε πρόβλημα και με την καταβολή
των ασφαλιστικών εισφορών των εργαζο-
μένων στην εταιρεία του. Σε μια κίνηση
απελπισίας, επιχείρησε να σταματήσει τον
εκπλειστηριασμό του ποσοστού της επι-
καρπίας του κάνοντας γονική παροχή το
μερίδιό του στον Στέφανο, μόλις πέντε
ημέρες πριν βγει στο σφυρί το ακίνητο. 

Το συμβόλαιο της γονικής 
παροχής που ακυρώθηκε

Ενδιαφέρον είναι ότι στο έγγραφο της
γονικής παροχής ως προσωρινή κατοικία
του Στέφανου Κασσελάκη, ο οποίος σπού-
δαζε τότε στις ΗΠΑ, είχε δηλωθεί η διεύ-
θυνση του δικηγορικού γραφείου του Μι-
χάλη Βαρκλαντή στο Κολωνάκι, ο οποίος
ήταν δικηγόρος του πατέρα Κασσελάκη αν
και μετέπειτα αντίδικός του. Υπενθυμίζεται
ότι τον κ. Βαρκλαντή είχε χαρακτηρίσει
«παραδικαστικό» ο μετέπειτα πρόεδρος
του ΣΥΡΙΖΑ όταν ανακοίνωσε την υποψη-
φιότητά του για να αναλάβει τα ηνία του
κόμματος.

Ωστόσο, η διαδικασία του πλειστηρια-
σμού είχε ήδη ξεκινήσει και η κίνηση του
πατέρα Κασσελάκη ακυρώθηκε από τους

δικηγόρους των πιστωτών του. Ο πλειστη-
ριασμός έγινε πέντε ημέρες αργότερα και
ενώ αφορούσε μόνον το 50% της επικαρ-
πίας του σπιτιού, δύο αδέλφια πρόσφεραν
40.000 ευρώ και πέρασε στα χέρια τους
και κέρδισαν. Βεβαίως, η οικογένεια Κασ-
σελάκη συνέχισε να χρησιμοποιεί το αρ-
χοντικό και το 2017 ο Στέφανος Κασσελά-
κης προσέφερε 100.000 ευρώ στα δύο
αδέλφια και πήρε πίσω το μερίδιο της επι-
καρπίας.

Τα δύο αδέλφια πέτυχαν την προση-
μείωση του σπιτιού για 75.000 ευρώ,
καθώς ο Στέφανος τους είχε δώσει μόνο
25.000 ευρώ ως προκαταβολή. Η εξά-
λειψη της προσημείωσης καταγράφηκε
στο υποθηκοφυλακείο των Σπετσών
στις 29 Οκτωβρίου 2018, όταν πια ο Στέ-
φανος ήταν διευθύνων σύμβουλος ναυ-
τιλιακών εταιρειών LLC (περιορισμένης
ευθύνης), υπό την ομπρέλα της εισηγ-
μένης στο χρηματιστήριο της Νέας Υόρ-
κης ΤipTree Inc.

Η παραίτηση των αγοραστών 
από το 50% της επικαρπίας

Το περίεργο είναι ότι είχε προηγηθεί
στις 20 Αυγούστου 2004 ένας άλλος πλει-
στηριασμός, εκ πρώτης όψεως ακατανόη-
τος. Η γιαγιά του Στέφανου Κασσελάκη,
Στεφανία Γκρούγια, από την πλευρά της
μητέρας του, πήρε το 50% της επικαρπίας
που είχε η κόρη της, Ευαγγελία, με την
επίκληση ενός χρέους προς αυτήν, ύψους
90.000 ευρώ. Δηλαδή, η γιαγιά εμφάνισε
ένα χαρτί βάσει του οποίου απαιτούσε να
πάρει εκείνη την επικαρπία του αρχοντι-
κού στις Σπέτσες από την κόρη της. Λίγο
πιο πριν με απόφαση του Μονομελούς
Πρωτοδικείου του Πειραιά, στις 18 Μαΐου
του 2004, ο πατέρας Κασσελάκης έχασε
την εταιρεία του, ο έλεγχος της οποίας πέ-
ρασε στις offshore του Βαρκλαντή. Υπό
αυτό το πρίσμα εξηγείται η… σκληρή αυτή
κίνηση της γιαγιάς, καθώς έγινε μόνο και
μόνο, ώστε να παραμείνει ο έλεγχος της
επικαρπίας στην οικογένεια.

Ο εκπλειστηριασμός του μεριδίου
της μητέρας του Στέφανου Κασσελάκη
από τη γιαγιά του Στεφανία Γκρούγια

Ήδη από το 2003, ο πατέρας του Στέφα-
νου και ο δικηγόρος του «τα είχαν σπάσει».
Ο Βαρκλαντής κατηγορούσε τον Θόδωρο
Κασσελάκη ότι είχε υπεξαιρέσει πάνω από
700.000 ευρώ, για αυτό του πήρε την εται-
ρεία, αλλά δεν σταμάτησε να τον κυνηγά δι-
καστικά ως τον Ιανουάριο του 2018, όταν η
υπόθεση έληξε με δικαστικό συμβιβασμό.

Πριν φτάσουν στη δικαστική διαμάχη, ο
πατέρας Κασσελάκης και ο Βαρκλαντής,
είχαν πουλήσει τη βίλα στην Εκάλη, την
οποία το ζεύγος Κασσελάκη είχε αγοράσει
τον Μάιο του 1988 μέσω μιας λιβεριανής
offshore, της Oswego, που τους ανήκε εξ
ημισείας. Στη συνέχεια, η offshore υπέβα-
λε δήλωση έναρξης δραστηριότητας στην
Ελλάδα με έδρα τον Πειραιά, στην οδό
Ακτή Μιαούλη 93, όπου στεγαζόταν η επι-
χείρηση του Θόδωρου Κασσελάκη.

Το 1994 το ζεύγος εμφανίστηκε να νοι-
κιάζει το σπίτι από την offshore, αλλά τον
Μάρτιο του 2002 το ΣΔΟΕ εισέβαλε στο δι-
κηγορικό γραφείο του Βαρκλαντή και ανα-
κάλυψε έγγραφο στο οποίο ο Κασσελάκης
παραδεχόταν ότι ήταν συνιδιοκτήτης της
offshore μαζί με τη σύζυγό του.

Σε λιγότερο από έναν μήνα μετά, η off-
shore Oswego, δηλαδή η οικογένεια Κασ-
σελάκη, με εκπρόσωπο της εταιρείας τον
Βαρκλαντή, πωλούν τη βίλα της Εκάλης
στην Κτηματική Τεχνική ΑΒΕΤΕ αντί
3.228.173 ευρώ, και μοιράζονται το τίμημα
κατά τα δυο τρίτα ο Κασσελάκης και κατά
το ένα τρίτο ο Βαρκλαντής. Το ΣΔΟΕ απο-
κάλυψε ότι οι αγοραστές είχαν λάβει τρα-
πεζικό δάνειο για την αγορά, το οποίο ου-
δέποτε αποπλήρωσαν. 

Το συμβόλαιο με τη γονική
παροχή της ψιλής κυριότητας

Πάντως, στην περίπτωση του αρχοντικού

των Σπετσών, οι Κασσελάκηδες δεν ακο-

λούθησαν τη μέθοδο της αγοράς μέσω off-

shore, αλλά το αγόρασαν ως φυσικά πρό-

σωπα και μάλιστα έκαναν γονική παροχή

την ψιλή κυριότητα στον Στέφανο, όταν

εκείνος ήταν ακόμα νήπιο, όπως αναγράφε-

ται στο συμβόλαιο της αγοράς του σπιτιού.

Πώς πέρασε στα χέρια του Στέφανου Κασσελάκη το νησιώτικο σπίτι
ύστερα από δύο πλειστηριασμούς και μία άκυρη γονική παροχή

Το μυστήριο με το αρχοντικό στις Σπέτσες
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E
να τεράστιο πολιτικό τσουνάμι έχει
προκαλέσει το… πόθεν έσχες που
παρουσίασε τη Δευτέρα ο Στέφανος

Κασσελάκης, καθώς από τη μελέτη του φά-
νηκε να υπάρχουν «σκιές» και μεγάλα ερω-
τήματα, με πιο βασικό την άρνησή του να
υποβάλει με νόμιμο τρόπο τη δήλωση πό-
θεν έσχες ως αρχηγός κόμματος.

Ένα από τα πολλά ψέματα που έχει πει τις
τελευταίες μέρες είναι ότι η σχετική πλατ-
φόρμα παραμένει κλειστή, αν και αυτό δεν
ισχύει στην περίπτωσή του, αφού για αρχι-
κή δήλωση η πλατφόρμα είναι ανοιχτή και
θα μπορούσε από την πρώτη μέρα ανάλη-
ψης των καθηκόντων του το 2023 να την
έχει υποβάλει ηλεκτρονικά, αφού, παρά
τους ισχυρισμούς του, η πλατφόρμα poth-
en.gr ήταν και παραμένει ανοικτή για να την
υποβάλει.

Αντ’ αυτής, έδωσε στη δημοσιότητα μια
αυτοσχέδια «δήλωση» περιουσιακής κατά-
στασης πλούσια βεβαίως σε γραφήματα και
επεξηγηματικά σκιτσάκια, αλλά πιο φτωχή
σε πληροφορίες και από εκείνην που υπο-
βάλλει οποιοσδήποτε υπόχρεος σε πόθεν
έσχες δημόσιος υπάλληλος ή κρατικός λει-
τουργός στην Ελλάδα.

«Η πλατφόρμα είναι ανοιχτή»
Στελέχη της Νέας Δημοκρατίας αντέδρα-

σαν από την πρώτη στιγμή σε αυτό τον χεί-
μαρρο fake news του προέδρου του ΣΥΡΙΖΑ
και με απανωτές δηλώσεις τους τον στρί-
μωξαν στον τοίχο. Μάλιστα, σύμφωνα με
κυβερνητικές πηγές, μετά την έκταση που
πήρε το θέμα ξεκαθάρισαν ότι τα μέλη της
κυβέρνησης θα καταθέσουν τις ετήσιες δη-
λώσεις πόθεν έσχες τους έως τις 30 Ιουνί-
ου. «Ας ελπίσουμε ότι και ο κ. Κασσελάκης
θα κάνει το ίδιο κάποια στιγμή με τη δική
του αρχική», ανέφεραν με δηκτικό τρόπο.

Οι ίδιες κυβερνητικές πηγές έστρεψαν τα
βέλη τους και προς το κόμμα της αξιωματι-
κής αντιπολίτευσης: «Ας σταματήσει ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ, για να δικαιολογήσει τα αδικαιολόγη-
τα και να διαχειριστεί τα πολλά μέτωπα που
έχουν ανοίξει για τον πρόεδρό του, να συγ-
χέει, μετά το μονοσέλιδο excel, σε μια ομι-
λία-φιάσκο, τις αρχικές με τις ετήσιες δη-
λώσεις πόθεν έσχες. Όσα ψέματα κι αν
προσπάθησε να πει ο κ. Κασσελάκης, η
αλήθεια είναι μία: η πλατφόρμα είναι ανοι-
χτή και τον περιμένει για να κάνει επιτέλους
τη δική του αρχική δήλωση. Μετά από αυτό
προφανώς θα δημιουργηθούν ακόμη πε-
ρισσότερα ερωτήματα».

«Τα έχουν πλέον χαμένα»
Την ίδια ώρα, χθες το πρωί ο υπουργός

Υγείας Άδωνις Γεωργιάδης με ανάρτησή
του στο Χ αναφέρθηκε στα νέα στοιχεία που
ήρθαν στο φως για το ιδιοκτησιακό καθε-
στώς του σπιτιού του Στέφανου Κασσελάκη

στην πολιτεία της Νέας Υόρκης, για το οποίο
ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ σε μεταμεσονύχτια
ανακοίνωση δεν είπε κουβέντα. Όπως επι-
σήμανε ο υπουργός Υγείας, πρόκειται για
έγγραφα «που είναι όλα αναρτημένα σε δη-
μόσιες πλατφόρμες». Παράλληλα, ο Άδω-
νις Γεωργιάδης τονίζει ότι «περισσότερο
ενδιαφέρον έχουν όσα λένε αυτά τα έγγρα-
φα και κυρίως η εικονική πώληση της οι-
κίας στις ΗΠΑ σε άλλη εταιρεία με έδρα τον
φορολογικό παράδεισο των ΗΠΑ».

Ο κ. Γεωργιάδης αναφέρει στην ανάρτη-
σή του: «Στον @syriza_gr τα έχουν πλέον
εντελώς χαμένα. Για το λεγόμενο peruka-
gate ο @thanosdimadis όχι μόνον αθωώ-
θηκε από τα πάντα, αλλά αντιθέτως καταδί-
κασε τους συκοφάντες του τότε σε σειρά δι-
κών! Τα δε έγγραφα που παρουσίασε είναι
όλα αναρτημένα σε δημόσιες πλατφόρμες.
Περισσότερο ενδιαφέρον όμως έχουν όσα
λένε αυτά τα έγγραφα και κυρίως η εικονι-
κή πώληση της οικίας στις ΗΠΑ σε άλλη
εταιρεία με έδρα τον φορολογικό παράδει-
σο των ΗΠΑ».

«Δεν είναι στραβός ο γιαλός»
Στο νέο επεισόδιο στο σίριαλ με τα ακίνη-

τα του Στέφανου Κασσελάκη αναφέρθηκε
με ανακοίνωσή του και ο εκπρόσωπος Τύ-
που της ΝΔ Νίκος Ρωμανός, επισημαίνον-
τας πως προκύπτουν ερωτήματα που ο
ίδιος ο Κασσελάκης δημιούργησε με τον
τρόπο και τον χρόνο που επέλεξε να ανοίξει
το θέμα του πόθεν έσχες του.

Συγκεκριμένα στην ανακοίνωσή του ο
εκπρόσωπος Τύπου του κυβερνώντος κόμ-
ματος επισημαίνει: «Η νέα μεταμεσονύκτια
ανακοίνωση του ΣΥΡΙΖΑ και η εκ νέου επί-
θεση σε δημοσιογράφους και ΜΜΕ για
αποκαλύψεις σχετικά με εταιρείες τις οποί-
ες φαίνεται να έκρυψε ο κ. Κασσελάκης
από το excel που βάφτισε πόθεν έσχες
μαρτυρούν ότι οι μπελάδες του είναι μεγά-
λοι. Ο κ. Κασσελάκης έχει δικαίωμα να δια-
χειριστεί τον πανικό του όπως θέλει. Δεν
έχει δικαίωμα όμως να επιτίθεται σε δημο-
σιογράφους, αντί να δίνει απαντήσεις στα
ερωτήματα που ο ίδιος δημιούργησε με τον
τρόπο και τον χρόνο που επέλεξε να ανοίξει
το θέμα του πόθεν έσχες του. Σε κάθε περί-
πτωση, σύντροφοι του ΣΥΡΙΖΑ, δεν είναι
στραβός ο γιαλός! Καλά ξεμπερδέματα».

Ρελάνς της
κυβέρνησης

στα fake news
Κασσελάκη

«Γαλάζια» στελέχη καλούν 
τον πρόεδρο του ΣΥΡΙΖΑ να καταθέσει
επισήμως το πόθεν έσχες του - Πυρ 
κατά βούληση και για τις εταιρείες 
στις ΗΠΑ που φαίνεται να έκρυψε 
ο Στέφανος από το «μπακαλόχαρτο»

Άδωνις Γεωργιάδης Νίκος Ρωμανός



T
ην αντιμετώπιση των προκλήσεων

με τις οποίες είναι αντιμέτωπες η

χώρα και η Ευρωπαϊκή Ένωση, μέ-

σω της διασφάλισης σταθερότητας, ανα-

δεικνύει η υπουργός Εργασίας Δόμνα Μι-

χαηλίδου ως βασικό διακύ-

βευμα της ευρωκάλπης.

Στην εφ’ όλης της ύλης συ-

νέντευξή της στην «Political»

η υπουργός Εργασίας κλείνει

με κατηγορηματικότητα κάθε

συζήτηση περί ενδεχόμενης

αύξησης των ορίων ηλικίας

συνταξιοδότησης, ενώ ανα-

δεικνύει ως προτεραιότητες της επόμενης

«γαλάζιας» τριετίας την έλλειψη εργαζο-

μένων, το δημογραφικό ζήτημα, την ένταξη

και επανένταξη στην αγορά εργασίας και

την προώθηση πολιτικών που θα εξασφα-

λίζουν την ισότιμη μεταχείριση και την

προστασία των εργαζομένων. Ξεκαθαρίζει

δε με σαφήνεια ότι η περικοπή κατά 50%

των συντάξεων χηρείας, η οποία είχε νομο-

θετηθεί επί κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ, δεν αφο-

ρά τους συνταξιούχους που τη λαμβάνουν

ως αποκλειστικό εισόδημα αλλά όσους

έχουν και άλλη πηγή εισοδήματος (πρό-

σθετη σύνταξη ή είναι εργαζόμενοι).

Η αντίστροφη μέτρηση για τις ευρω-

κάλπες έχει ξεκινήσει. Γιατί είναι ση-

μαντικό να προσέλθουν οι ψηφοφόροι

στις κάλπες;

Γιατί η σταθερότητα αποτελεί βασική προ-

ϋπόθεση για να προχωρήσουμε μπροστά

και να ανταπεξέλθουμε στις προκλήσεις

που αντιμετωπίζουν αυτήν τη στιγμή η χώ-

ρα μας και ολόκληρη η Ευρώπη. Οπότε η

συμμετοχή μας και η ψήφος μας έχουν βα-

ρύνουσα σημασία για την πορεία της Ευ-

ρώπης και τη θέση της Ελλάδας σε αυτή.

Για αυτό και πρέπει να τις αντιμετωπίσουμε

με σοβαρότητα και υπευθυνότητα και να

δώσουμε ψήφο εμπιστοσύνης στη Νέα Δη-

μοκρατία. 

Η κυβέρνηση ζητάει επαναβεβαίωση

της εμπιστοσύνης των πολιτών προ-

κειμένου να ολοκληρώσει το μεταρ-

ρυθμιστικό της έργο. Στον τομέα των

εργασιακών τι να αναμένουμε;

Η αγορά εργασίας στην Ελλάδα έχει αλλά-

ξει προς το καλύτερο. Ουδείς μπορεί να το

ΔΔOMNA MIXAHΛΙΔΟΥ
Υπουργός Εργασίας

«
Υπάρχουν προκλήσεις 
που πρέπει να
αντιμετωπίσουμε, όπως 
η έλλειψη εργαζομένων, 
το δημογραφικό ζήτημα, 
η ένταξη και επανένταξη
στην αγορά εργασίας και 
η προώθηση πολιτικών 
που θα εξασφαλίζουν 
την ισότιμη μεταχείριση 
και την προστασία 
των εργαζομένων. Αυτά 
τα ζητήματα απαιτούν 
λύσεις που τις έχουμε
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Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

«Δεν θα αυξηθούν
τα όρια ηλικίας

συνταξιοδότησης»

στην  Έλλη 
Τριανταφύλλου

ellitriant@yahoo.com



αμφισβητήσει. Η ανεργία έχει μειωθεί

πάνω από 41% από το 2019. Ο κατώτατος

μισθός έχει αυξηθεί 28% και το ποσοστό

των εργαζομένων που λαμβάνουν τον

κατώτατο μισθό έχει μειωθεί στο 22%.

Αυτά τα στοιχεία αποδεικνύουν ότι κι-

νούμαστε στη σωστή κατεύθυνση. Αλλά

δεν επαναπαυόμαστε.

Η ευθύνη απέναντι στους συμπολίτες

μας και στη χώρα είναι μεγάλη. Υπάρ-

χουν και άλλες προκλήσεις που πρέπει

να αντιμετωπίσουμε, όπως η έλλειψη

εργαζομένων, το δημογραφικό ζήτημα,

η ένταξη και επανένταξη στην αγορά ερ-

γασίας και η προώθηση πολιτικών που

θα εξασφαλίζουν την ισότιμη μεταχείρι-

ση και την προστασία των εργαζομένων.

Αυτά τα ζητήματα απαιτούν λύσεις που

τις έχουμε.

Σε τακτικά χρονικά διαστήματα

επανέρχεται η συζήτηση για ενδε-

χόμενη αύξηση των ορίων ηλικίας

συνταξιοδότησης. Υπάρχει κάτι τέ-

τοιο στον ορίζοντα; 

Δεν υπάρχει καμία συζήτηση ή σκέψη

για αύξηση των ορίων ηλικίας.

Τι θα γίνει με τις συντάξεις χηρεί-

ας; Θα υλοποιηθεί η εκκρεμότητα

που υπάρχει από το 2020 για επέ-

κταση των μειώσεων κατά 50% και

στον ιδιωτικό τομέα; Αντιλαμβάνε-

στε ότι θα προκύψει οξύ κοινωνικό

ζήτημα...

Επιτρέψτε μου να ξεκαθαρίσω κάποια

πράγματα διότι υπάρχουν αρκετές πα-

ρανοήσεις επάνω σε αυτό το θέμα. Την

πρώτη τριετία όλοι οι δικαιούχοι της

σύνταξης χηρείας λαμβάνουν το 70% της

σύνταξης του θανόντος. Μετά την τριετία

σε περίπτωση που ο/η χήρος/α λαμβάνει

σύνταξη από οποιαδήποτε πηγή ή εργά-

ζεται, τότε και μόνο τότε το ποσό της

σύνταξης χηρείας μειώνεται στο 50%, με

αποτέλεσμα να λαμβάνει το 35% της σύν-

ταξης του/της θανόντος/ούσης.

Τι πρέπει λοιπόν να καταλάβουν όλοι;

Η περικοπή του 50% μετά την τριετία δεν

αφορά τους/τις χήρους/ες που έχουν ως

μοναδικό εισόδημα τη σύνταξη χηρείας.

Για την κατηγορία αυτή η σύνταξη χηρεί-

ας παραμένει εφ’ όρου ζωής στο 70%.

Αυτές που υπόκεινται στην περικοπή εί-

ναι μόνον εκείνων που είτε εργάζονται

είτε λαμβάνουν άλλη σύνταξη.

Μέχρι σήμερα ο νόμος έχει εφαρμο-

στεί και έχουν γίνει οι περικοπές που

προβλέπονται μόνο στις συντάξεις του

Δημοσίου και του ΟΓΑ. Αναφορικά με

την εκκρεμότητα που υπάρχει για την

επέκταση του 50% και στις χήρες του

ιδιωτικού τομέα, εξετάζουμε όλες τις

παραμέτρους που θα δώσουν δίκαιες

και βιώσιμες λύσεις. Όπως ακριβώς

πράξαμε και για τους εργαζόμενους

συνταξιούχους οι οποίοι πλέον μπορούν

να λαμβάνουν το 100% της σύνταξής τους

χωρίς καμία περικοπή. 

Η κυβέρνηση προχώρησε πρόσφα-

τα σε μια ακόμη μεταρρύθμιση για

την ισότητα των φύλων στην αγορά

εργασίας, τη 14η από το 2019. Τι πε-

ριλαμβάνει και γιατί είναι σημαντι-

κή για τις γυναίκες;

Η μητρότητα δεν γνωρίζει επάγγελμα.

Για αυτό και προχωρήσαμε σε μια ακόμη

μεγάλη αλλαγή επεκτείνοντας το επίδο-

μα μητρότητας στις αγρότισσες,  τ ις

ελεύθερες επαγγελματίες και τις αυτοα-

πασχολούμενες. Οι μη μισθωτές μπο-

ρούν επιτέλους να πάρουν κι εκείνες,

όπως ακριβώς οι μισθωτές, για εννιά

μήνες τον κατώτατο μισθό, δηλαδή γύρω

στις 7.500 ευρώ τον χρόνο.

Το επίδομα το δικαιούνται επίσης οι

μονογονεϊκές οικογένειες, όσες γυναί-

κες έχουν αποκτήσει παιδί μέσω υιοθε-

σίας ή παρένθετης μητέρας, καθώς και

τα ομόφυλα ζευγάρια. Αν στο επίδομα

μητρότητας συνυπολογίσει κάποιος και

το νέο αυξημένο επίδομα γέννησης,

φτάνουμε στα 1.100 ευρώ τον μήνα κα-

θαρά.

Είναι επίσης πολύ σημαντικό ότι το εν

λόγω επίδομα είναι μεταβιβάσιμο στον

πατέρα για επτά μήνες. Αυτή η μεταρ-

ρύθμιση εντάσσεται σε ένα συνολικό

πλαίσιο πολιτικών που σηματοδοτούν το

μεγάλο και αμείωτο ενδιαφέρον μας για

τη γυναίκα και την οικογένεια. 

Η περικοπή του 50% μετά την τριετία δεν αφορά τους/τις χήρους/ες που έχουν
ως μοναδικό εισόδημα τη σύνταξη χηρείας. Για την κατηγορία αυτή η σύνταξη 
χηρείας παραμένει εφ’ όρου ζωής στο 70%. Αυτές που υπόκεινται 
στην περικοπή είναι μόνον εκείνων που είτε εργάζονται είτε λαμβάνουν άλλη σύνταξη
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Α
πό τις μακέτες, τις ανακοινώσεις και τις
χειραψίες με τους Γάλλους πριν από
τρία χρόνια, στα απτά αποτελέσματα

και την υλοποίηση ενός από τα σημαντικότερα
εξοπλιστικά προγράμματα. Ήταν Σεπτέμβριος
του 2021 όταν ο Κυριάκος Μητσοτάκης ανακοί-
νωνε από Ηλύσια Πεδία στο Παρίσι τη συμφω-

νία απόκτησης τριών υπερ-
σύγχρονων και πλήρως ψη-
φιακών φρεγατών FDI
Belh@rra, προκαλώντας ικα-
νοποίηση στο Πολεμικό Ναυ-
τικό και προσδοκίες για ανα-
γέννηση του Στόλου.

Τρία χρόνια μετά, ο πρωθυ-
πουργός μετέβη στη Λοριάν,
στη Βορειοδυτική Γαλλία,

ώστε να επιθεωρήσει την πορεία ναυπήγησης
των τριών ελληνικών φρεγατών, που πλέον όχι
μόνο δεν είναι… μακέτες, αλλά η πρώτη έχει
πέσει ήδη στο νερό και οι άλλες δύο λαμβάνουν
μορφή στις δεξαμενές ναυπήγησης. Οι Γάλλοι
της Naval Group είχαν προετοιμάσει μια αναλυ-
τική ενημέρωση για τον Έλληνα πρωθυπουργό.
Ο κ. Μητσοτάκης, συνοδευόμενος από τον
υπουργό Εθνικής Άμυνας Νίκο Δένδια και την
υφυπουργό Εξωτερικών της Γαλλίας Χρυσούλα
Ζαχαροπούλου, πραγματοποίησε αυτοψία στην
πρώτη ελληνική φρεγάτα, την F 601 «Κίμων» και
ενημερώθηκε από τον πρόεδρο και διευθύνον-
τα σύμβουλο της Naval Group Pierre Eric Pom-
mellet για την πορεία των εργασιών και το χρο-
νοδιάγραμμα παράδοσης των FDI.

Η πρωτοποριακή μέθοδος ναυπήγησης, με
την κατασκευή κάθε τμήματος ξεχωριστά και
στη συνέχεια η ένωσή τους στην τρόπιδα του
πλοίου, η εντυπωσιακή ανάστροφη πλώρη, τα
υπερσύγχρονα ηλεκτρονικά συστήματα του
πλοίου και οι δυνατότητες του PSIM, του ιστού
που φέρει το πανίσχυρο ραντάρ Sea Fire της
THALES και το σύστημα μάχης SETIS, βρέθη-
καν στο επίκεντρο της ενημέρωσης του Έλληνα
πρωθυπουργού.

Εντός του 2025
παραδίδεται ο «Κίμων» 

Ο κ. Μητσοτάκης εξέφρασε την απόλυτη ικανο-
ποίησή του για τη γρήγορη πρόοδο υλοποίησης
αυτού του πολύ φιλόδοξου εξοπλιστικού προ-
γράμματος, επισημαίνοντας πως η πρώτη από τις
τρεις φρεγάτες, ο «Κίμων», αναμένεται να παρα-
δοθεί στο Πολεμικό Ναυτικό εντός του 2025.

«Είναι η σημαντικότερη αναβάθμιση του Πο-

λεμικού μας Ναυτικού τις τελευταίες δεκαετίες,
μια πολύ σημαντική προσθήκη στην αποτρεπτι-
κή δυνατότητα της χώρας μας», τόνισε ο πρω-
θυπουργός, επισημαίνοντας και τη συμμετοχή
της ελληνικής αμυντικής βιομηχανίας και των
ελληνικών ναυπηγείων, τα οποία κατασκευά-
ζουν τα εννέα μπλοκ τα οποία δημιουργούν αυ-
τό το υπερσύγχρονο πλοίο.

Κατά τη διάρκεια της επίσκεψής του, ο πρω-
θυπουργός ξεναγήθηκε και στις δεξαμενές
ναυπήγησης των φρεγατών «Νέαρχος» και
«Φορμίων», οι οποίες αναμένεται να παραδο-
θούν περί τα τέλη του 2025 και το 2026 αντίστοι-

χα. «Όταν οι φρεγάτες παραδοθούν, θα είναι τα
πιο σύγχρονα πλοία τα οποία θα πλέουν στη Με-
σόγειο, άξιοι διάδοχοι όλων των ιστορικών
πλοίων του Πολεμικού Ναυτικού, πάνω στα
οποία η ελληνική σημαία κυματίζει πάντα ψηλά
και περήφανα», τόνισε ο πρωθυπουργός.

Σε συνέντευξή του στην ΕΡΤ, ο κ. Μητσοτάκης
τόνισε επίσης τη δυναμική που αποκτούν τα ελ-
ληνικά ναυπηγεία, τα οποία βγαίνουν από το
τέλμα δεκαετιών και πλέον ορισμένα, όπως αυ-
τό της Σαλαμίνας, αναλαμβάνουν την κατα-
σκευή blocks υπερσύγχρονων φρεγατών, όπως
η Belh@rra.

Σε διαδικασία επαναξιολόγησης
των αμυντικών δαπανών

Τα τελευταία 24ωρα, μάλιστα, διέρρεε πως ο

πρωθυπουργός, πέρα από τις συζητήσεις με

τους Γάλλους, ενδεχομένως και να ετοίμαζε…

εκπλήξεις που θα αφορούσαν το μέλλον του Ελ-

ληνικού Στόλου. Με δεδομένο το γεγονός ότι οι

ενδιάμεσες λύσεις που έχουν προταθεί μέχρι

να αποκτηθούν καινούργια πλοία, είτε ευρω-

παϊκά είτε αμερικανικά, δεν ικανοποιούν σε κα-

νέναν βαθμό τις ανάγκες του Στόλου, ήταν λογι-

κό η επιθεώρηση του πρωθυπουργού στα γαλ-

λικά ναυπηγεία να δημιουργήσει ελπίδες για

απόκτηση μίας ακόμα φρεγάτας FDI ή έστω την

έναρξη συζητήσεων για αυτή και για κορβέτες.

«Προς το παρόν χτίζουμε τρεις. Οι τρεις ήταν

η αρχική εισήγηση του Πολεμικού Ναυτικού,

αλλά αυτή τη στιγμή με τον υπουργό Άμυνας και

με τον αρχηγό του ΓΕΕΘΑ είμαστε σε μια διαδι-

κασία συνολικής επαναξιολόγησης όλων των

αμυντικών δαπανών μας σε ορίζοντα 12ετίας,

γιατί πρέπει να λάβουμε υπόψη και τα μαθήμα-

τα από τον πόλεμο στην Ουκρανία», είπε ο Μη-

τσοτάκης ερωτηθείς για το ενδεχόμενο απόκτη-

σης τέταρτης φρεγάτας.

Τα βλέμματα πλέον και το ενδιαφέρον του

Πολεμικού Ναυτικού εστιάζουν στο πρόγραμμα

εκσυγχρονισμού των φρεγατών ΜΕΚΟ, κλάσης

ΥΔΡΑ, τα οποία είναι 30 ετών και παλεύουν να

αντεπεξέλθουν στις αυξημένες ανάγκες του

Πολεμικού μας Ναυτικού, ακόμα και σε εμπό-

λεμες ζώνες. Οι ελπίδες πάντως για απόκτηση

καινούργιων μονάδων επιφανείας μειώνονται,

καθώς οι Αμερικανοί αναβάλλουν συνεχώς το

πρόγραμμα των φρεγατών κλάσης Constella-

tion το οποίο ενδιαφέρει τη χώρα μας, ενώ οι

Γάλλοι ετοιμάζονται να δεχτούν τις παραγγελίες

άλλων χωρών για Belh@rra, πράγμα που ση-

μαίνει ότι η Ελλάδα θα χάσει τη σειρά της στη

γραμμή παραγωγής και ακόμα και ενδεχόμενη

παραγγελία θα πάει για μετά το 2030.

Ώρα Belh@rra
για την αμυντική

θωράκιση της χώρας

ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ ΑΠΟ ΓΑΛΛΙΑ

Παρών στην εκδήλωση για την 80ή  επέτειο
της Απόβασης στη Νορμανδία

Ο πρωθυπουργός παρέστη στις εορταστικές
εκδηλώσεις για την 80ή επέτειο της Απόβασης
στη Νορμανδία, όπου εκτός από τον πρόεδρο
της Γαλλίας Εμανουέλ Μακρόν το «παρών»
έδωσαν μεταξύ άλλων ο πρόεδρος των ΗΠΑ
Τζον Μπάιντεν, ο πρωθυπουργός του Καναδά
Τζάστιν Τριντό, ο καγκελάριος της Γερμανίας
Όλαφ Σολτς ο Ουκρανός πρόεδρος Βολοντίμιρ
Ζελένσκι, η πρόεδρος της Σλοβακίας Ζουζάνα
Τσαπούτοβα, ο πρόεδρος της Πολωνίας Αντρέι Ντούντα, ο πρόεδρος της Ιταλίας Σέρτζιο
Ματαρέλα, ο πρόεδρος της Τσεχικής Δημοκρατίας Πετρ Πάβελ, ο βασιλιάς Κάρολος της
Βρετανίας, ο μέγας δούκας Ερρίκος του Λουξεμβούργου, ο πρίγκιπας Αλβέρτος Β’ του Μο-
νακό, ο βασιλιάς Γουλιέλμος-Αλέξανδρος της Ολλανδίας, ο βασιλιάς Φίλιππος του Βελγίου,
ο βασιλιάς της Δανίας Φρειδερίκος, ο γενικός κυβερνήτης της Αυστραλίας Ντέιβιντ Χέρλι,
ενώ ο βασιλιάς της Νορβηγίας έστειλε τον διάδοχο πρίγκιπα Χάακον.

Από ικανοποίηση συνοδεύτηκε
η επίσκεψη του πρωθυπουργού
στη Λοριάν για να επιθεωρήσει
την πορεία ναυπήγησης των
τριών ελληνικών φρεγατών 

Γράφει 
o Bασίλης 

Σκουλαράκος
skoularb@gmail.com

Εικόνες από το εσωτερικό της πρώτης ελληνικής Belh@rra
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Μ
ε 182 «ναι» η Ελλάδα εξελέγη χθες
μέλος του Συμβουλίου Ασφαλείας
του ΟΗΕ. Ειδικότερα, η χώρα μας

έλαβε συνολικά 182 ψήφους στο πλαίσιο της
ψηφοφορίας για την ανάδειξη από τη Γενική
Συνέλευση του Οργανισμού των πέντε μη μόνι-
μων μελών του Συμβουλίου Ασφαλείας για την
περίοδο 2025-26. Πρόκειται για την τρίτη συμ-
μετοχή της Ελλάδας στο Συμβούλιο Ασφαλείας
των Ηνωμένων Εθνών.

Σημειώνεται πως η Ελλάδα
είναι ιδρυτικό μέλος των Ηνω-
μένων Εθνών και με τη συμμε-
τοχή της στο Συμβούλιο Ασφα-
λείας θα υποστηρίξει την πο-
λυμέρεια, τον διάλογο και τη
διπλωματία στη βάση του διε-
θνούς δικαίου με στόχο την
επίτευξη συνθηκών διεθνούς

ειρήνης, ασφάλειας, ανάπτυξης και προστα-
σίας των ανθρώπινων δικαιωμάτων.

«Είναι μια θέση την οποία η Ελλάδα φιλοδο-
ξεί να κρατήσει με σθένος για να μπορέσει να
ενώσει τον Βορρά με τον Νότο, την Ανατολή με
τη Δύση, έτσι ώστε να δημιουργήσει μια φωνή
λογικής, μια φωνή του διεθνούς δικαίου μέσα
στον Οργανισμό Ηνωμένων Εθνών», δήλωσε ο
υπουργός Εξωτερικών Γιώργος Γεραπετρίτης
μετά το πέρας της συνάντησής του με τον γενι-
κό γραμματέα του ΟΗΕ Αντόνιο Γκουτέρες.

«Η Ελλάδα καθίσταται συμπαραγωγός της
διεθνούς πολιτικής», ανέφερε χαρακτηριστικά
ο υπουργός Εξωτερικών Γιώργος Γεραπετρί-
της μετά την εκλογή της χώρας μας.

«Στόχος η απαρέγκλιτη
τήρηση του διεθνούς δικαίου»

«Σήμερα (σ.σ.: χθες) είναι μια ιστορική μέρα
για την Ελλάδα για το αποτύπωμα της Ελλάδας
στον κόσμο. Η γενική συνέλευση των ΗΕ υπερ-
ψήφισε την υποψηφιότητα της Ελλάδας για μη
μόνιμο μέλος του Συμβουλίου Ασφαλείας του
ΟΗΕ το 2025 και το 2026. 182 από συνολικά
από 188 κράτη που ψήφισαν υπερψήφισαν την
υποψηφιότητα της Ελλάδας. Το 99% που προ-
σήλθε ψήφισε. Αυτό αποδεικνύει το σημαντικό
κεφάλαιο το οποίο διαθέτει η Ελλάδα στον κό-
σμο, στο διεθνές περιβάλλον, στους διεθνείς
οργανισμούς. Και τώρα ξεκινάει η ώρα της ευ-
θύνης».

Στη συνέχεια ο κ. Γεραπετρίτης τόνισε: «Η
Ελλάδα μετά τη σημερινή (σ.σ.: χθεσινή) της
επιτυχία καθίσταται συμπαραγωγός της διε-
θνούς πολιτικής και βρίσκεται σε μία στιγμή
που υπάρχουν γύρω μας τεράστιες προκλή-
σεις. Οι μεγάλοι πόλεμοι οι οποίοι ταλανίζουν
την οικουμένη και βρίσκονται στη γειτονιά μας,
αλλά και άλλες σημαντικές προκλήσεις οι
οποίες η εξωτερική πολιτική έχει θέσει ως
προτεραιότητα κατά την παραμονή της στη μη
μόνιμη θέση στο Συμβούλιο Ασφαλείας. Στό-
χος είναι η απαρέγκλιτη τήρηση του διεθνούς
δικαίου, η νέα πνοή που πρέπει να δοθεί στη

διευθέτηση των διαφορών με τρόπο ειρηνικό»,
ανέφερε χαρακτηριστικά.

Επίσης, ο υπουργός Εξωτερικών επισήμανε
ότι «η προστασία του θαλασσίου εμπορίου, η
προστασία γυναικών και παιδιών είναι προτε-
ραιότητες που μαζί με την κλιματική αλλαγή θα
τεθούν στο τραπέζι από την Ελλάδα στο πλαίσιο
και της δικής μας εξωτερικής πολιτικής. Η συμ-
μετοχή της Ελλάδας στο Συμβούλιο Ασφαλείας

του ΟΗΕ θα αποτελέσει την επιτομή της συμμε-
τοχής της χώρας μας στα διεθνώς δρώμενα. Η
Ελλάδα φιλοδοξεί ως συνομιλούσα με όλα τα
κράτη του κόσμου έχοντας ανοιχτούς διαύλους
με όλα τα κράτη όχι μόνο με τις γειτονιάς μας αλ-
λά με όλου του κόσμου να αποτελέσει τη γέφυρα
Βορρά - Νότου - Ανατολής - Δύσης. Και θα προ-
σπαθήσουμε με όλες μας τις δυνάμεις να φα-
νούμε αντάξιοι της μεγάλης αυτής ευθύνης».

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com

«Μετά την επιτυχία αυτή η χώρα μας καθίσταται συμπαραγωγός της διεθνούς
πολιτικής», δήλωσε ο υπουργός Εξωτερικών Γιώργος Γεραπετρίτης

ΥΠΕΞ: «Υπερήφανη
στιγμή και 
μεγάλη ευθύνη»

Σε ανάρτησή του στην πλατφόρμα X το
ελληνικό υπουργείο Εξωτερικών χαιρέ-
τισε χθες την εξέλιξη ως «υπερήφανη
στιγμή για την Ελλάδα», υπογραμμίζον-
τας ωστόσο παράλληλα και τη «μεγάλη
ευθύνη» που συνοδεύει αυτή την εκλογή.
«Θα εργαστούμε μαζί με τα κράτη-μέλη
του ΟΗΕ για να ενισχύσουμε την ειρήνη
και την ασφάλεια και να διασφαλίσουμε
ότι η παγκόσμια διακυβέρνηση μπορεί να
αντιμετωπίσει αποτελεσματικά τις ανα-
δυόμενες προκλήσεις», αναφέρει πιο
συγκεκριμένα στην ανάρτησή του το
υπουργείο Εξωτερικών.

Σημειώνεται πως η Ελλάδα εντάσσεται
στο Συμβούλιο Ασφαλείας σε μια περίοδο
μεγάλων διεθνών ανατροπών και προ-
κλήσεων (Ουκρανικό, Μέση Ανατολή,
Μεταναστευτικό κ.λπ.). Η Ελλάδα ήταν
δύο φορές μη μόνιμο μέλος του Συμβου-
λίου Ασφαλείας κατά τις περιόδους 1952-
1953 και 2005-2006. Οι 10 μη μόνιμες
έδρες στο 15μελές Συμβούλιο κατανέ-
μονται σε περιφερειακές ομάδες που συ-
νήθως επιλέγουν τους υποψηφίους τους.

ΕΘΝΙΚΗ ΕΠΙΤΥΧΙΑ

Η Ελλάδα μέλος 
του Συμβουλίου 

Ασφαλείας του ΟΗΕ
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Ο
υποψήφιος ευρωβουλευτής της Νέας Δημοκρατίας
Ορέστης Ομράν ανοίγει τα χαρτιά του στην «Political»
μια ανάσα πριν από τις ευρωεκλογές. Θέτει τους στό-

χους του, εφόσον εκλεγεί, και τονίζει: «Ψήφο στη Νέα
Δημοκρατία! Στήριξη στον Κυριάκο Μητσοτάκη! Εγώ
διεκδικώ τον ένα από τους τέσσερις σταυρούς!».

Τι ωθεί έναν διεθνή δικηγόρο με σημαντική
καριέρα να μπαίνει στον εκλογικό στίβο και να
διεκδικεί τον σταυρό;

Καταρχάς, ζητώ από τους πολίτες να δώσουν ηχηρό «πα-
ρών» στις προσεχείς εκλογές. Μετά να ψηφίσουν τη Νέα
Δημοκρατία και από εκεί και πέρα διεκδικώ τον σταυρό προτί-
μησής τους. Υπάρχει ένας διαχρονικός λόγος που με ώθησε να
το κάνω και ένας πιο πρόσφατος. Ο πρώτος λοιπόν είναι η δια-
χρονική αγάπη για την πατρίδα, ο δεύτερος είναι ο Κυριάκος
Μητσοτάκης, στον οποίο πιστεύω πάρα πολύ. Στο προσκλητή-
ριό του λοιπόν έκανα ένα βήμα μπροστά, δηλώνοντας την επι-

θυμία μου να μπω σε αυτήν τη μάχη. Και ο πρωθυπουργός μού
έκανε την τιμή να με συμπεριλάβει στο ευρωψηφοδέλτιο ανά-
μεσα σε σημαντικά στελέχη της Νέας Δημοκρατίας, της ελλη-

νικής κοινωνίας και του απόδημου Ελληνισμού.

Γιατί όμως αποφασίσατε να συμμετέχετε 
σε αυτές τις ευρωεκλογές;
Γιατί τα τελευταία χρόνια η έδρα μου είναι στις Βρυξέλ-
λες. Ξέρω πολύ καλά το πολιτικό περιβάλλον του Ευρω-
παϊκού Κοινοβουλίου και ξέρω επίσης ότι έχω τη γνώση
και την εμπειρία να εκπροσωπήσω την πατρίδα μου σε
αυτό το σημαντικό κέντρο λήψης αποφάσεων. Επίσης,

το γεγονός ότι χειρίζομαι ελληνικές υποθέσεις και μοιράζω τον
χρόνο μου μεταξύ Βελγίου και Ελλάδας μού δίνει την αυτοπεποί-
θηση ότι έχω πλέον γνώση των προβλημάτων της χώρας μας αλ-
λά και τους τρόπους να συμβάλω στην αντιμετώπισή τους εκπρο-
σωπώντας τους συμπολίτες μου. Ιδίως εκείνους και εκείνες με
τους οποίους έχουμε κοινά βιώματα.

Εννοείτε τους αποδήμους Έλληνες;
Αρχικά τη γενιά μου. Τη γενιά της κρίσης. Πολλοί από εμάς
φύγαμε για σπουδές και δοκιμάσαμε την τύχη μας σε άλ-
λες χώρες, αλλά ποτέ δεν πάψαμε να νοιαζόμαστε για τη
χώρα μας. Τους συναδέλφους νομικούς αλλά και γενικά
τους επιστήμονες που θέλουν αξιοποιήσουν τις επιστημο-
νικές τους γνώσεις προς όφελος της πατρίδας. Τους κατοί-
κους της πολύπαθης Αττικής, όπου γεννήθηκα και έζησα
μέχρι τα 22 μου. Τους συμπατριώτες Κρητικούς, καθώς εί-
μαι πολύ υπερήφανος για την κρητική καταγωγή μου. Από
εκεί και πέρα όμως προσπάθησα από τη στιγμή που ανα-
κοινώθηκε η υποψηφιότητά μου να συναντηθώ με συμπο-
λίτες που έχουμε λιγότερα κοινά και να ταξιδέψω σε όσο το
δυνατόν περισσότερες περιοχές της χώρας. Να ακούσω τα
προβλήματά τους, να τους ενημερώσω για τις κυβερνητι-
κές πολιτικές και τις αρμοδιότητες των ευρωπαϊκών θε-
σμών, να συζητήσω λύσεις μαζί τους. Να συζητήσω τις δυ-
νατότητες που έχει η κάθε περιοχή.

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα
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στον Μίλτο 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com

«Η αντιπολίτευση
δεν έχει ρεαλιστικό 

σχέδιο για το μέλλον 
της Ελλάδας 

και της Ευρώπης»

«
Από το 2019 και μετά, με την ισχυρή

εντολή των πολιτών, κάναμε 
μεγάλα και σταθερά βήματα 

προς τα μπροστά. Πάμε να κάνουμε
ακόμη ένα σημαντικό βήμα 

στις 9 Ιουνίου. Να μην επιτρέψουμε
σε κανέναν εντός ή εκτός Ελλάδας

να θέσει σε αμφισβήτηση αυτή 
την πορεία. Να πάμε ακόμη 

πιο κοντά στην Ευρώπη



Από τις περιοδείες που έχετε κάνει ποια ξεχωρίζετε;

Μέχρι στιγμής έχω πάει στην Κεντρική Μακεδονία, στη

Θεσσαλία, στη Στερεά Ελλάδα, στη Δυτική Μακεδονία,

στην Πελοπόννησο και σε κάποια νησιά του Αιγαίου. Μέ-

χρι τις 9 Ιουνίου θα προσπαθήσω να επισκεφτώ όσο το

δυνατόν περισσότερες περιοχές της πατρίδας μας. 

Ευγνωμονώ τον Κυριάκο Μητσοτάκη που μου έδωσε

αυτήν τη δυνατότητα να συμμετέχω σε αυτή την προεκλο-

γική εκστρατεία, να συνεργαστώ με τα εξαιρετικά τοπικά

στελέχη της Νέας Δημοκρατίας. Η εύκολη απάντηση θα

ήταν ότι δεν μπορώ να ξεχωρίσω. Δεν θα ήταν όμως ειλι-

κρινής. Θα πω λοιπόν ότι έχω ξεχωρίσει την Κρήτη, με τη

βεβαιότητα ότι σε αυτή την προσέγγιση θα συμφωνούσε

και ο πρωθυπουργός.

Επειδή είναι η καταγωγή σας από τα Χανιά;

Τα Χανιά και γενικά η Κρήτη είναι οι ρίζες μου. Οι πρόγο-

νοί μου για τους οποίους είμαι υπερήφανος. Οι παιδικές

μνήμες από τα καλοκαίρια. Αλλά δεν είναι μόνο αυτό. Η

Κρήτη είναι ένας τόπος ευλογημένος από τον Θεό και τη

φύση. Έχει τεράστιες αναξιοποίητες δυνατότητες. Και σε

πολλούς τομείς. Στον πρωτογενή τομέα, τον τουρισμό, την

οικιστική ανάπτυξη, στη γαλάζια ανάπτυξη, στον πολιτι-

σμό με την αξιοποίηση εθνικών και ευρωπαϊκών πόρων.

Κυρίως με την αξιοποίηση του μεγαλύτερου συγκριτικού

πλεονεκτήματος, της περιφέρειας, που είναι οι άνθρω-

ποι, οι συμπατριώτες μου Κρητικοί.

Ήμουν στα Χανιά για το Πάσχα και βρήκα την ευκαιρία

να επισκεφτώ και το Ηράκλειο και σχεδιάζω στο κλείσιμο

της προεκλογικής εκστρατείας να γυρίσω το νησί απ’

άκρου εις άκρον, αν με αξιώσει ο Θεός.

Τους συνυποψηφίους-αντιπάλους πώς τους
βλέπετε;

Δεν τους βλέπω ως αντιπάλους. Μαζί δίνουμε μια μάχη.

Καταρχάς, να πείσουμε τους πολίτες να συμμετάσχουν

και να στηρίξουν την προσπάθεια της Νέας Δημοκρατίας.

Τους υποψηφίους των άλλων κομμάτων;

Θα σας πω με ειλικρίνεια ότι ούτε εκείνους βλέπω ως αν-

τιπάλους. Έχω διασταυρωθεί με υποψηφίους του ΣΥΡΙ-

ΖΑ, του ΠΑΣΟΚ, της Νέας Αριστεράς σε τηλεοπτικούς

σταθμούς και σε εκδηλώσεις. Κάποιοι εξ αυτών έχουν

καλά βιογραφικά και ειλικρινή διάθεση να προσφέρουν.

Δεν βλέπω όμως τα κόμματά τους να έχουν ρεαλιστικό

σχέδιο και στρατηγική για το μέλλον της Ελλάδας και της

Ευρώπης. Η ρητορική τους περιορίζεται στο «να φύγει ο

Μητσοτάκης», σε ευχολόγια, «λεφτόδεντρα» και καταγ-

γελίες. Αντίπαλος είναι μόνο τα προβλήματα των πολιτών.

Λογικό δεν είναι καταγγέλλουν τα κακώς κείμενα;
Δεν υπάρχει ακρίβεια, για παράδειγμα, ενώ οι μισθοί
παραμένουν χαμηλοί;

Η ακρίβεια είναι μεγάλο, σύνθετο και διεθνές πρόβλημα.

Ειδικά η ακρίβεια στα τρόφιμα που χτυπά τα οικονομικά

ασθενέστερα νοικοκυριά. Δεν περιμέναμε τον ΣΥΡΙΖΑ

και το ΠΑΣΟΚ να μας το πουν. Το ζήτημα είναι ότι όσα

προτείνουν δοκιμάστηκαν από αριστερές κυβερνήσεις

αλλού και απέτυχαν. Και αυτό γιατί η Αριστερά πουθενά

στην Ευρώπη δεν κατανοεί πώς λειτουργεί η αγορά. Η

κυβέρνηση προχώρησε σε σημαντικές παρεμβάσεις στη

λειτουργία της αγοράς. Κάποια από αυτά αποδίδουν καρ-

πούς σε συγκεκριμένα προϊόντα. Αναζήτησε και ευρω-

παϊκή παρέμβαση για ζητήματα που αφορούν τις πολυε-

θνικές, με την επιστολή που έστειλε ο Κυριάκος Μητσο-

τάκης στην πρόεδρο της Ευρωπαϊκής Επιτροπής, και συ-

νεχίζει τη μάχη της καθημερινότητας. Η μόνιμη απάντηση

στην ακρίβεια όμως δεν μπορεί να είναι άλλη από την αύ-

ξηση των μισθών και του διαθέσιμου εισοδήματος.

Ας πάμε στο δικό σας κόμμα. Στο προεκλογικό σποτ
της ΝΔ ο πρωθυπουργός μας καλεί να κάνουμε μαζί
ακόμη ένα βήμα μπροστά. Παραδέχεστε λοιπόν ότι
πήγαμε πίσω;

Σίγουρα μείναμε πίσω στη δεκαετία της κρίσης. Αλλά από

το 2019 και μετά, με την ισχυρή εντολή των πολιτών, κά-

ναμε μεγάλα και σταθερά βήματα προς τα μπροστά. Πάμε

να κάνουμε ακόμη ένα σημαντικό βήμα στις 9 Ιουνίου. Να

μην επιτρέψουμε σε κανέναν εντός ή εκτός Ελλάδας να

θέσει σε αμφισβήτηση αυτή την πορεία. Να πάμε ακόμα

πιο κοντά στην Ευρώπη.

Μιας και αναφερθήκατε στην εξωτερική πολιτική,
για τη Συμφωνία των Πρεσπών σάς κατηγορούν πως
κάνατε «κωλοτούμπα». Τι απαντάτε; 

Ως αντιπολίτευση η Νέα Δημοκρατία καταψήφισε το 2019

τη Συμφωνία των Πρεσπών και αιτιολόγησε τη στάση της.

Είχε πει όμως με απόλυτη εντιμότητα ότι δεν μπορούμε

να ανατρέψουμε, να σκίσουμε, να αλλάξουμε με έναν νό-

μο και με ένα άρθρο μια διεθνή συμφωνία. Θα αναγκα-

στούμε να τη σεβαστούμε και να κάνουμε το καλύτερο

που μπορούμε με αυτήν τη συμφωνία. Καμία κωλοτούμ-

πα λοιπόν. Οι κωλοτούμπες τελείωσαν για την Ελλάδα το

2019. Ο πρωθυπουργός πρόσφατα από τη Φλώρινα έστει-

λε ένα μήνυμα στα Σκόπια και τη νέα τους ηγεσία. Σε πε-

ρίπτωση που επιμείνουν να αμφισβητούν τον πυρήνα της

Συμφωνίας σχετικά με την ονομασία της χώρας, τότε θα

πρέπει να γνωρίζουν ότι ο ευρωπαϊκός δρόμος τους θα

παραμείνει κλειστός.

Οι δημοσκοπήσεις πάντως σας δείχνουν αρκετά
χαμηλότερα από το 41% που έλαβε η ΝΔ στις εθνικές
εκλογές. Δεν σας ανησυχεί αυτό;

Το αποτέλεσμα των επικείμενων εκλογών είναι συγκρίσι-

μο με αυτό των τελευταίων ευρωεκλογών, που ήταν

33,12%. Δεν πιστεύω ότι η Νέα Δημοκρατία θα πέσει κάτω

από αυτό το ποσοστό. Εκτιμώ ότι η κάλπη θα επιβεβαι-

ώσει την αποδοχή του κόμματός μας ώστε να συνεχίσου-

με να βαδίζουμε στον δρόμο των μεταρρυθμίσεων.

Ένα μήνυμα που θέλετε να στείλετε στους εκλογείς.
Όπως σας είπα και στην αρχή! Συμμετοχή! Απόφαση για
το μέλλον! Ψήφο στη Νέα Δημοκρατία! Στήριξη σε Κυριά-
κο Μητσοτάκη! Εγώ διεκδικώ τον έναν από τους τέσσερις
σταυρούς!

ΠAΡΑΣΚΕΥΗ 7 ΙΟΥΝΙΟΥ 2024

ΡOLITICAL 27 Ορέστης Ομράν
ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ

Οι κωλοτούμπες τελείωσαν για 
την Ελλάδα το 2019. Ο πρωθυπουργός
πρόσφατα από τη Φλώρινα έστειλε 
ένα μήνυμα στα Σκόπια και τη νέα τους 
ηγεσία. Σε περίπτωση που επιμείνουν
να αμφισβητούν τον πυρήνα της 
Συμφωνίας των Πρεσπών σχετικά με 
την ονομασία της χώρας, τότε θα πρέπει
να γνωρίζουν ότι ο ευρωπαϊκός δρόμος
τους θα παραμείνει κλειστός

«



Σ
την κεντρική προεκλογική συγκέν-
τρωση του Στέφανου Κασσελάκη
στο Σύνταγμα βρέθηκε ο Αλέξης

Τσίπρας, όπως άλλωστε είχε κάνει και στην
παρουσίαση του ψηφοδελτίου του κόμμα-
τος, δίνοντας στον πρόεδρο του ΣΥΡΙΖΑ και
διάδοχό του το δικαίωμα να υποστηρίζει
ότι έχει την αποδοχή του πρώην πρωθυ-
πουργού, με τον οποίο, όπως λέει, «μιλά 2-
3 φορές την εβδομάδα».

Μέχρι και την τελευταία
στιγμή συνεργάτες του
πρώην πρωθυπουργού
προσπαθούσαν να τον απο-
τρέψουν από το να βρεθεί
στη συγκέντρωση του Συν-
τάγματος, όμως δεν τα κα-
τάφεραν. Ο Αλέξης Τσίπρας
θεωρεί τον ΣΥΡΙΖΑ «δικό
του κόμμα» και δεν φαίνε-

ται έτοιμος να χαρίσει το κόμμα στον διά-
δοχό του.

Η παρουσία του Αλέξη Τσίπρα στην...
καταθλιπτική συγκέντρωση του ΣΥΡΙΖΑ
στην Αθήνα έρχεται μάλιστα λίγες μόνο
ώρες μετά τον ισχυρισμό του σκληρού
«κασσελίστα» Θανάση Οικονόμου εναν-
τίον της κυβέρνησης του Αλέξη Τσίπρα
ότι έβγαλε «λάδι» τον Κυριάκο Μητσοτά-
κη στην Επιτροπή Πόθεν Έσχες με ανταλ-
λάγματα για ορισμένα μέλη της, όπως η
Τασία Χριστοδουλοπούλου και ο Γιώργος
Βαρεμένος.

Πολλοί -κυρίως από τη Νέα Αριστερά αλλά
και ευρύτερα- διάβασαν πίσω από τη συγκε-
κριμένη ανήκουστη κατηγορία μια ακόμα
προσπάθεια αποδόμησης του Αλέξη Τσίπρα
και της πενταετίας της διακυβέρνησής του,
με το βλέμμα στραμμένο στην επόμενη μέρα
του ΣΥΡΙΖΑ. Στο καταστατικό συνέδριο που
αναφέρει συχνά πυκνά ο Στέφανος Κασσε-
λάκης και το οποίο αναμένεται να επισφρα-
γίσει τη δημιουργία του... προσωπικού του
κόμματος, θα έρθει και η ολοκλήρωση της
αποτσιπροποίησης που χτίζεται σταθερά
εδώ και 8 μήνες στην Κουμουνδούρου.

Μια καλή… δικαιολογία
για ένα κακό αποτέλεσμα

Η Κουμουνδούρου μέσω της εκπροσώ-
που Τύπου του κόμματος Βούλας Κεχαγιά
«άδειασε» μεν τον Θανάση Οικονόμου για
τις κατηγορίες σε βάρος των πρώην συν-
τρόφων του, λέγοντας μάλιστα πως «δεν
εγείρουμε θέμα για τα παλιά πόθεν έσχες
του Κυριάκου Μητσοτάκη», από την άλλη
όμως δεν ζήτησε και από το στέλεχός της
να ανασκευάσει. Αντίθετα, ο Θανάσης Οι-
κονόμου κατάφερε να βρει και συμπαρα-
στάτες, με τον Παύλο Πολάκη να... σπεύδει
στο πλευρό του γιατί, όπως λέει ο ίδιος,
«δεν ξεχνώ». Αρκετοί ήταν ακόμα εκείνοι
που πίστευαν ότι οι επιθέσεις στη Νέα Αρι-
στερά και στα στελέχη που τη στηρίζουν
έχουν να κάνουν με τις διαρροές που πα-
ρουσιάζει ο ΣΥΡΙΖΑ στα αριστερά του.

Όμως, η συνεχής υπενθύμιση της διά-

σπασης εκ μέρους του Στέφανου Κασσε-
λάκη και των οπαδών του αποτελεί από την
άλλη και μια... καλή δικαιολογία για τυχόν
κακό αποτέλεσμα. Ο Στέφανος Κασσελά-
κης έχει ξεκαθαρίσει ότι θα παραμείνει
πρόεδρος του κόμματος ακόμη και με κα-
κό αποτέλεσμα στις ευρωεκλογές και πως
θα οδηγήσει το κόμμα του στις εθνικές
εκλογές. Και αυτό παρά το γεγονός πως το
συνέδριο του κόμματος αρνήθηκε να του
παράσχει τέτοια λευκή επιταγή. Προβάλλει
τις ευρωεκλογές σαν πρώτο βήμα του «νέ-
ου ΣΥΡΙΖΑ» που χτίζεται σταδιακά και θα
επισφραγιστεί στο «καταστατικό συνέ-
δριο» που έχει προαναγγείλει για το προ-
σεχές φθινόπωρο.

Σε κάθε περίπτωση, αν και οι διαρροές
από την Κουμουνδούρου υποστηρίζουν ότι
οι επιλογές του Στέφανου Κασσελάκη την
τελευταία εβδομάδα έδωσαν «ακόμη με-

γαλύτερη ώθηση στο κόμμα», κάτι τέτοιο
δεν επιβεβαιώνεται από πουθενά.

Ίσα ίσα, ιδιαίτερα η επιλογή να ανοίξει το
θέμα του πόθεν έσχες, το οποίο ο Στέφανος
Κασσελάκης συνεχίζει να υποστηρίζει ότι
δεν μπορεί να καταθέσει επίσημα γιατί «εί-
ναι κλειστή η πλατφόρμα», την ώρα που η
πλατφόρμα για όσους καταθέτουν για πρώ-
τη φορά είναι… ορθάνοιχτη. 

Κάπως έτσι ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ αθέ-
τησε την υπόσχεσή του να καταθέσει το πό-
θεν έσχες του πριν από τις εκλογές και θα
το κάνει… εν ευθέτω, δεδομένης και της
τρίμηνης παράτασης που δόθηκε.

Τι λένε οι αναλυτές
Αναλυτές πάντως εκτιμούσαν πως το

συγκεκριμένο ζήτημα μόνο να βλάψει τον
ΣΥΡΙΖΑ μπορεί μπροστά στις κάλπες, κα-
θώς δεν συσπειρώνει παρά ένα «οπαδικό
κοινό» που μάλλον ήταν έτοιμο από καιρό
να πειστεί. Αντίθετα, φαίνεται εξαιρετικά
απωθητικό για το ευρύτερο ακροατήριο
και θα μπορούσε να αποσυσπειρώσει ένα
ευρύτερο κεντρώο και πιο μετριοπαθές
κοινό.

Η τελευταία δημοσκόπηση της Marc, που
διενεργήθηκε για λογαριασμό του ΑΝΤ1
πριν από τις κάλπες, εκτιμά το ποσοστό του
ΣΥΡΙΖΑ μεταξύ 14,7% και 18,5%, με το ΠΑ-
ΣΟΚ σε αρκετά μεγάλη απόσταση. Όλα βέ-
βαια για τον ΣΥΡΙΖΑ και τον Στέφανο Κασ-
σελάκη εξαρτώνται από το αν το κόμμα θα
βρίσκεται το βράδυ της Κυριακής πιο κον-
τά στο ανώτερο ή κατώτερο όριό του. Στη
μία περίπτωση ο πρόεδρος του κόμματος
θα είναι «καβάλα στ’ άλογο», ενώ στην άλ-
λη οι επικριτές του θα βρουν ευκαιρία να
τον αμφισβητήσουν ευθέως και άμεσα. 

του Αντώνη 

Αναστασόπουλου
antonis.anastasopoulos@gmail.com
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Ποιο μήνυμα στέλνει ο πρώην αρχηγός του ΣΥΡΙΖΑ στον νυν, την ώρα
που οι «κασσελίστας» τού χρεώνουν συνδιαλλαγή με τη ΝΔ...

Γιατί ο Τσίπρας
πήγε στην κεντρική
συγκέντρωση
του Κασσελάκη



Η
υποψήφια ευρωβουλευτής της Νέας
Δημοκρατίας Μαρία-Ωραιοζήλη Κου-
τσουπιά μιλάει στην «Political» για το

διακύβευμα της κάλπης των ευρωεκλογών, στέ-
κεται στις προτεινόμενες πολιτικές του πρωθυ-
πουργού Κυριάκου Μητσοτάκη για την επόμενη
μέρα στην Ευρώπη, ενώ αναφέρεται και στη μα-
κρά προεκλογική περίοδο.

«Μπορούν να φέρουν αποτελέσματα και λύσεις
οι Έλληνες ευρωβουλευτές, εφόσον υπάρχει
διάθεση για σκληρή δουλειά και τα κατάλληλα
προσόντα, φυσικά. Αν δεν το κάνουν, τότε θα το
κάνουν οι Αυστριακοί, οι Βέλγοι, οι Ολλανδοί για
τις δικές τους χώρες και εμείς απλώς θα ακολου-
θούμε. Η Ελλάδα έχει πλέον το διπλωματικό κε-
φάλαιο και το πολιτικό ανάστημα να πρωταγωνι-
στήσει, χρειάζεται όμως και επιδραστικούς ευ-
ρωβουλευτές», τονίζει χαρακτηριστικά η υποψή-
φια.

Για τι ψηφίζουμε στις 9 Ιουνίου;
Ψηφίζουμε για τους αντιπροσώπους μας στο πιο
επιδραστικό νομοθετικό σώμα του πλανήτη. Για
αυτό δεν ψηφίζουμε όποιον διαμαρτύρεται κα-
λύτερα, ούτε όποιον είναι πιο επικοινωνιακός ή
πιο διάσημος. Ψηφίζουμε όποιον έχει διάθεση
και προσόντα να εργαστεί σκληρά για τα ελληνι-
κά συμφέροντα στην Ευρώπη.

Πού αποσκοπούν οι προτεινόμενες πολιτι-
κές του πρωθυπουργού για την Ευρώπη;

Ο πρωθυπουργός πιστεύει ειλικρινά στην ευρω-
παϊκή ολοκλήρωση και αυτό φαίνεται από τις
προτάσεις που έχει κατά καιρούς καταθέσει για
το Covid pass, το Ταμείο Ανάκαμψης και πιο πρό-
σφατα για την Ενιαία Πολιτική Άμυνας και Ασφά-
λειας. Πρόκειται για γενναίες, διορατικές προτά-
σεις που εγώ προσωπικά ξεχωρίζω γιατί είναι
προς το συμφέρον της Ελλάδας.

Είστε ένα από τα πιο φρέσκα πρόσωπα στη
ΝΔ με άποψη, γνώσεις και παρέμβαση. Πού
θέλετε να επικεντρωθείτε, εφόσον εκλε-
γείτε;

Έχω αναφέρει εξαρχής τέσσερις τομείς. Πρώτον,
τεχνητή νοημοσύνη, επειδή η ρύθμισή της είναι η
επαγγελματική μου εξειδίκευση τα τελευταία
χρόνια σε Αθήνα και Βρυξέλλες και στο επόμενο
Ευρωκοινοβούλιο θα συζητηθούν πολλά θέματα
σχετικά με την άνοδο της τεχνητής νοημοσύνης
σε όλους τους τομείς της οικονομίας και του κρά-
τους. Δεύτερον, το Δημογραφικό, το πιο υπαρ-
ξιακό πρόβλημα των ημερών μας, όπου έχω μι-
λήσει για την ανάγκη λήψης μέτρων σε ευρωπαϊ-
κό επίπεδο για τη στήριξη της μητέρας για κάθε
νέα γέννηση, αλλά και προκειμένου να επιστρέ-
ψει στην αγορά εργασίας. Τρίτον, το Μεταναστευ-
τικό, που αν δεν αντιμετωπιστεί αποφασιστικά, η
άνοδος της Ακροδεξιάς θα είναι ακόμη πιο εκρη-
κτική. Τέταρτον, τα αγροτικά, επειδή κατάγομαι
από τη Μακεδονία και θέλω να βοηθήσω την ελ-
ληνική περιφέρεια.

Μπορεί μια μικρή χώρα όπως η Ελλάδα να
επηρεάσει τις αποφάσεις στην ΕΕ;

Θα κάναμε την ερώτηση αυτή με την ίδια ευκολία
σε έναν υποψήφιο από την Αυστρία, το Βέλγιο,
την Ολλανδία; Δηλαδή, χώρες περίπου ίδιου με-
γέθους με την Ελλάδα; Ναι, μπορεί να επηρεάσει
και μπορούν να φέρουν αποτελέσματα και λύσεις
οι Έλληνες ευρωβουλευτές, εφόσον υπάρχει
διάθεση για σκληρή δουλειά και τα κατάλληλα
προσόντα, φυσικά. Αν δεν το κάνουν, τότε θα το
κάνουν οι Αυστριακοί, οι Βέλγοι, οι Ολλανδοί για
τις δικές τους χώρες και εμείς απλώς θα ακολου-
θούμε. Η Ελλάδα έχει πλέον το διπλωματικό κε-
φάλαιο και το πολιτικό ανάστημα να πρωταγωνι-
στήσει, χρειάζεται όμως και επιδραστικούς ευ-
ρωβουλευτές.

Σας ανησυχεί η αποχή στις ευρωεκλογές;
Με ανησυχεί το μειωμένο ενδιαφέρον του κό-

σμου για την Ευρώπη και τις πολιτικές των επό-
μενων πέντε ετών. Οι ευρωβουλευτές που εκλέ-
γουμε μπορούν πράγματι να κάνουν τη διαφορά
στη ζωή μας, να επηρεάσουν με απτό τρόπο την
ευρωπαϊκή ατζέντα προς όφελος της Ελλάδας.
Εγώ προσπάθησα σκληρά τους τελευταίους δύο
μήνες να μιλήσω για τα μεγάλα ευρωπαϊκά θέμα-
τα και ένιωσα το ενδιαφέρον του κόσμου, οπότε
παραμένω αισιόδοξη!

Τι απολαύσατε περισσότερο και τι σας απο-
γοήτευσε σε αυτή την προεκλογική περίοδο;

Θα ήθελα να είχαμε ασχοληθεί περισσότερο με τα
ευρωπαϊκά προγράμματα των κομμάτων (στον βαθ-
μό που υπάρχουν) και λιγότερο με προτάσεις για
εσωτερική κατανάλωση. Αυτό που απόλαυσα περισ-
σότερο ήταν που γνώρισα τόσο πολύ κόσμο από όλη
την Ελλάδα και άκουσα τα προβλήματα πολλών δια-
φορετικών περιφερειών και κοινωνικών ομάδων.Μ
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«Η Ελλάδα έχει πλέον
το πολιτικό ανάστημα να

πρωταγωνιστήσει στην ΕΕ»

στον Μίλτο 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com
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Μ
ε το βλέμμα στραμμένο στους ανα-
ποφάσιστους και στους δυσαρεστη-
μένους ψηφοφόρους ο Νίκος Αν-

δρουλάκης, λίγο πριν ρίξει την αυλαία της
προεκλογικής περιόδου με την αποψινή ομι-
λία του στο Ηράκλειο της Κρήτης, κάνει μια
ύστατη προσπάθεια για να μεγαλώσει το
εκλογικό του ποσοστό. Ενθαρρυντικό στοι-
χείο στην προσπάθειά του αυτή είναι οι ανα-
ταράξεις που επικρατούν στο εσωτερικό του
ΣΥΡΙΖΑ τις τελευταίες ώρες. Στο πλαίσιο λοι-
πόν της επικοινωνιακής στρατηγικής που
ακολουθούν οι αρχηγοί των κομμάτων κατά
τις προεκλογικές περιόδους, όπου εμφανί-
ζονται σε εκπομπές εκτός πολιτικής προκει-
μένου να προσεγγίσουν ένα πιο ευρύ κοινό, ο
πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ μίλησε χθες σε δημο-
φιλή ραδιοφωνική εκπομπή με θέμα τον
αθλητισμό και το ποδόσφαιρο. Ο κ. Ανδρου-
λάκης παρομοίασε το ΠΑΣΟΚ με την ποδο-
σφαιρική ομάδα του Άγιαξ, ο οποίος «δεν δα-
πανά χρήματα για μεταγραφές, επενδύει στα
φυτώρια, έχει βαριά φανέλα και χτίζει ένα σύ-
νολο που φτάνει στην κορυφή και στελεχώνει
την εθνική Ολλανδίας. Το ΠΑΣΟΚ είναι ένα
μυθιστόρημα, ήταν κάποτε το μεγαλύτερο
κόμμα της Ευρώπης και χτίζουμε σταθερά, με
κόπο για μια νέα σχέση αξιοπιστίας, ώστε να
μην ξανανιώσει ο κόσμος πληγωμένος». Σχο-
λιάζοντας τα φαινόμενα οπαδικής βίας στη
χώρα μας, ο πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ εκτίμησε

ότι «όποιος εμπλέκεται σε επεισόδια εντός ή
εκτός γηπέδου δεν πρέπει να ξαναβλέπει πο-
τέ την ομάδα του. Εάν σε κάθε νέο φίλαθλο
δημιουργηθεί ο φόβος ότι θα χάσει την επαφή
με το αγαπημένο του σωματείο και τον αθλη-
τισμό, θα σταματήσει να ακολουθεί τους εγ-
κληματίες που καλλιεργούν την κουλτούρα
του όχλου. Και πρέπει να βοηθήσουν και τα
σωματεία σε αυτό». Καταλήγοντας υπογράμ-
μισε τη σημασία του αθλητισμού για την κοι-
νωνία, εκτιμώντας ότι στη χώρα μας υπάρ-
χουν πολλά περιθώρια βελτίωσης. 

Απέφυγε να βάλει πήχη
Νωρίτερα, σε παρέμβασή του στο

ρ/φ του ΣΚΑΪ, είχε ζητήσει τη στήριξη
των πολιτών, διότι, όπως είπε, «η ψή-
φος σε εμάς, δηλαδή τους Ευρωπαίους
Σοσιαλιστές και Δημοκράτες, είναι ψή-
φος προς μια Ευρώπη που θα επιταχύ-
νει τη διαδικασία ενοποίησης των κοινών ερ-
γαλείων αλληλεγγύης στην άμυνα, την οικο-
νομία, το κοινωνικό κράτος, την υγεία. Γιατί
για μένα το ευρωπαϊκό κοινωνικό μοντέλο
μαζί με μια στιβαρή εξωτερική πολιτική που
περιφρουρεί τα σύνορα της Ευρώπης είναι το
κλειδί για να έχουν οι ευρωπαϊκοί λαοί ευη-
μερία τα επόμενα χρόνια».

Ως προς τον πήχη του ΠΑΣΟΚ το βράδυ της
Κυριακής απέφυγε να μπει σε ένα συγκεκρι-
μένο πλαίσιο: «Η προσπάθειά μας είναι να

έχουμε μια πολύ μεγάλη άνοδο -και σε σχέση
με τις ευρωεκλογές του 2019 και από τις εθνι-
κές του 2023. Και να υπάρχει ισχυρή και αξιό-
πιστη αντιπολίτευση, διότι αυτό είναι το μεγά-
λο θέμα σήμερα». Και πρόσθεσε με αιχμές
για την επικοινωνιακή τακτική των πολιτικών
του αντιπάλων: «Όσοι θέλετε να στείλετε μή-
νυμα στην κυβέρνηση, στην ασυδοσία, στην
ατιμωρησία που υπάρχει, στην αλαζονεία που
δείχνουν οι υπουργοί, επιλέξτε τη σοβαρή,
αξιόπιστη αντιπολίτευση. Αυτή η επιλογή εί-

ναι που πονάει την κυβέρνηση, που
προτιμά την αντιπολίτευση του χαβα-
λέ. Έχει βολευτεί με την αντιπολίτευ-
ση του TikTok. Κατά την άποψή μου
αυτό είναι το κλειδί: να σταλεί μήνυμα
στην κυβέρνηση με επιλογή την αξιό-
πιστη, σοβαρή, προοδευτική αντιπολί-
τευση που θα μπορεί να γίνει και κυ-
βέρνηση στις επόμενες εκλογές».

Η καθιερωμένη επίθεση 
σε Μητσοτάκη - Κασσελάκη

Δεν χαρίστηκε όμως σε κανέναν όταν κλή-
θηκε να σχολιάσει τη στάση του πρωθυπουρ-
γού και του αρχηγού του ΣΥΡΙΖΑ απέναντί του.
Ο κ. Ανδρουλάκης θύμισε: «Μάλλον ξεχνάτε
ότι ο κ. Μητσοτάκης είναι ο πρωθυπουργός
που με το Μέγαρο Μαξίμου μου έστησε την
ιστορία των υποκλοπών και αντί να ζητήσει
συγγνώμη, πήγε μετά να με εμφανίσει και

πράκτορα. Έχουμε δεχθεί ανήθικες επιθέσεις
και από τους δύο. Προχθές, ο κ. Κασσελάκης
είπε το αμίμητο: γιατί δεν έχω κάνει μήνυση
στον κ. Μητσοτάκη. Όταν ήρθε πρώτη φορά
και με είδε, με ρώτησε: “Γιατί δεν το έχεις κά-
νει;”. Και του απάντησα: “Μην ακούς τον Πολά-
κη και τον Βαξεβάνη. Να σου πω ποιος είναι ο
λόγος. Αν κάνω μήνυση στον πρωθυπουργό,
απευθείας θα φύγει η δικογραφία και θα πάει
στη Βουλή και η πλειοψηφία της Νέας Δημο-
κρατίας θα τον βγάλει λάδι, όπως έγινε και με
τον κ. Καραμανλή όταν καταθέσαμε πρόταση
για προανακριτική για τα Τέμπη βάσει του πο-
ρίσματος του Ευρωπαίου εισαγγελέα”». Ερω-
τηθείς για τις τελευταίες εξελίξεις στην ΑΔΑΕ
που είδαν το φως της δημοσιότητας ανέφερε:
«Θα κινηθώ εναντίον οποιουδήποτε αρνείται
να εφαρμοστεί η απόφαση του ανώτατου δι-
καστηρίου της χώρας, η οποία λέει ότι πρέπει
να μου δοθεί η τυπική αιτιολογία, προφανέ-
στατα για να συνεχίσω τον νομικό μου αγώνα.
Γιατί το αρνούνται; Διότι η τυπική δικαιολογία
προφανώς είναι της πλάκας, αν υπάρχει. Η
πραγματική λογική ήταν τα εσωκομματικά του
ΠΑΣΟΚ και φοβούνται το ποινικό αποτέλεσμα.
Εγώ, λοιπόν, θα συνεχίσω θεσμικά. Καταλα-
βαίνω ότι ένα παρακρατικό σύστημα προσπα-
θεί να θωρακιστεί νομικά απέναντι στον δρόμο
που έχουμε ακολουθήσει. Τελειώνουν οι
εκλογές την Κυριακή. Έχουμε μπροστά μας
ακόμα πολλά βήματα».

ΝΙΚΟΣ ΑΝΔΡΟΥΛΑΚΗΣ

Γιατί παρομοίασε την ολλανδική 
ποδοσφαιρική ομάδα με το κόμμα, 

το οποίο χαρακτήρισε 
και «μυθιστόρημα»

«Το ΠΑΣΟΚ είναι ο Άγιαξ της πολιτικής» 

του Αντώνη 
Ι. Αντωνόπουλου
aantonopoulos10@gmail.com 
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Ε
νταση σημειώθηκε στην τουρκική
Εθνοσυνέλευση όταν βουλευτές του
Κόμματος Δημοκρατίας και Ισότητας

των Λαών, η μετεξέλιξη του φιλοκουρδικού
κόμματος HDP, διαμαρτυρήθηκαν σηκώνον-
τας πλακάτ για την καθαίρεση του εκλεγμέ-
νου δημάρχου Χακάρι, Μεχμέτ Ακίς.

Ο Ακίς δύο μήνες μετά την εκλογή του συ-
νελήφθη κατηγορούμενος για συμμετοχή
στο PKK (Εργατικό Κόμμα Κουρδιστάν), το
οποίο η κυβέρνηση Ερντογάν θεωρεί τρομο-
κρατικό, καθώς από το 1984 έχει εμ-
πλακεί σε ένοπλη σύγκρουση με το
τουρκικό κράτος με αρχικό στόχο
την επίτευξη ενός ανεξάρτητου
κουρδικού κράτους, τον οποίο αρ-
γότερα μετέτρεψε σε αίτημα για ίσα
δικαιώματα και κουρδική αυτονομία
στην Τουρκία.

Αμέσως βουλευτές του κυβερνών-
τος Κόμματος Δικαιοσύνης και Ανάπτυξης
αντέδρασαν χειροδικώντας και καταστρέφον-
τας τα πλακάτ. Το κόμμα της αξιωματικής αν-
τιπολίτευσης CHP, ο μεγάλος θριαμβευτής
των πρόσφατων αυτοδιοικητικών εκλογών
στην Τουρκία, που αμέσως μετά την απομά-
κρυνση του δημάρχου Χακάρι έστειλε ομάδα
δικηγόρων, ορισμένοι εκ των οποίων βουλευ-
τές του (καθώς «πρόκειται για ζήτημα κρά-
τους δικαίου πέρα από προσωπικότητες και
πολιτικά κόμματα»), αυτήν τη στιγμή «πιέζει
για αποκλιμάκωση και ομαλοποίηση του πο-
λωμένου τουρκικού πολιτικού συστήματος»,
όπως υπογράμμισε ο αντιπρόεδρος του CHP.

Ετοιμάζει αλλαγή του Συντάγματος
Ο Τούρκος πρόεδρος προσπαθεί επί μια

δεκαετία και πλέον να αλλάξει το Σύνταγμα
της χώρας που ισχύει από το 1982 και είναι
προϊόν της στρατιωτικής χούντας του Εβρέν.
Έκτοτε έχουν πραγματοποιηθεί 20 συνταγμα-
τικές τροποποιήσεις -με κυριότερη εκείνη
του 2017 που αντικατέστησε το κοινοβουλευ-
τικό σύστημα με προεδρικό- αλλά ο Τούρκος
πρόεδρος πλέον επιθυμεί αλλαγή του Συν-
τάγματος.

Για να την πετύχει πρέπει 400 βουλευτές,

επί συνόλου 600, να επικυρώσουν το νέο
σχέδιο Συντάγματος με την ψήφο τους στη
Βουλή. Αν το ψηφίσουν τουλάχιστον 360
βουλευτές, το σχέδιο Συντάγματος θα κριθεί
σε δημοψήφισμα από τον τουρκικό λαό.

«Η πολιτική ένταση φαίνεται πως ανεβαίνει
ξανά», εκτιμά ο Τούρκος αναλυτής και επικε-
φαλής του think tank Ideapolitik Institute Αλί
Τιραλί. «Ήταν θετική η συνάντηση του Ερντο-
γάν με τον πρόεδρο του CHP Οζγκιούρ Οζέλ.
Αλλά δεν είναι αρκετό. Ο Ερντογάν είναι

πραγματιστής και δεν θέλει να χάσει τη
συμμαχία με τον Μπαχτσελί. Επιπλέον,
το Συνταγματικό Δικαστήριο ακύρωσε
δύο νόμους, οι οποίοι θα πρέπει να ξα-
ναγραφούν μέσα στους επόμενους 12
μήνες. Ο ένας αφορά τον διορισμό πρυ-

τάνεων πανεπιστημίων, ο άλλος την κατά
το δοκούν απομάκρυνση του διοικητή
της Κεντρικής Τράπεζας χωρίς να έχει

λήξει η θητεία του. Αναμένουμε να δούμε
τους νέους νόμους. Θα γίνουν με το MHP ή με
τα κόμματα της αντιπολίτευσης;», επισημαί-
νει ο Τιραλί.

«Φαίνεται ότι η κυβέρνηση δεν έχει πάρει
μάθημα από τις αυτοδιοικητικές εκλογές.
Παραβιάζει κατάφωρα το Σύνταγμα και τους
ισχύοντες νόμους αγνοώντας τη βούληση του
λαού, διορίζοντας διαχειριστές από το πα-
ρελθόν στη θέση των νομίμως εκλεγμένων
και συνεχίζοντας τη φασιστική συμμαχία με
τον Μπαχτσελί», σχολίασε ο βουλευτής του
κουρδικού κόμματος DEM Σεζάι Τεμελί, επι-
σημαίνοντας όμως ότι υπάρχει μια σημαντική
διαφορά από το παρελθόν: «Η αντιπολίτευση
(το CHP) πλέον δεν σιωπά. Μας δείχνει αλλη-
λεγγύη».

Αντικατάσταση από διαχειριστές
«Η κυβέρνηση του ΑΚΡ, με την καθαίρεση

του εκλεγμένου δημάρχου, καταρχάς επι-
διώκει να εδραιώσει τη συμμαχία της με το
Κόμμα Εθνικιστικής Δράσης του Μπαχτσε-
λί», υποστήριξε ο αντιπρόεδρος του CHP Ιλ-
χάν Ουζγκέλ. Προφανώς η καθαίρεση του
δημάρχου του Χακάρι αποδεικνύει ένα πράγ-
μα. Ότι η κυβέρνηση δεν έχει πρόθεση να αλ-

λάξει την πολιτική της έναντι των Κούρδων
μετά τις εκλογές της 31ης Μαρτίου. Στις αυτο-
διοικητικές εκλογές του 2019 οι Κούρδοι
κέρδισαν περί τους 60 δήμους και σε 48 από
αυτούς οι δήμαρχοι αντικαταστάθηκαν από
διαχειριστές - μάλιστα αρκετοί από τους
εκλεγμένους στάλθηκαν στη φυλακή», δη-
λώνει ο Τούρκος αναλυτής. 

«Στις 31 Μαρτίου το DEM κέρδισε πίσω
όλους αυτούς τους δήμους. Αλλά πιθανώς η
κυβέρνηση θα ξεκινήσει ένα παρόμοιο πογ-
κρόμ. Μετά το Χακάρι ενδέχεται να δούμε να
απομακρύνει και άλλους δημάρχους. Αυτό
θα αυξήσει την πολιτική ένταση και θα πολώ-
σει περαιτέρω τους Κούρδους και το AKP»,
επισημαίνει ο Τιλίτς.

Νέος γύρος έντασης στην Τουρκία μετά την καθαίρεση του δημάρχου
Χακάρι - Αγνοεί τη βούληση του τουρκικού λαού και ετοιμάζεται 

για νέες «καρατομήσεις» εκλεγμένων Κούρδων δημάρχων 

Γράφει 
η Αλεξία 
Τασούλη

Σχέδιο Ερντογάν
για «πογκρόμ»

κατά των Κούρδων
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O
πως είναι γνωστό όχι μόνο στους
κύκλους της νομικής κοινότητας
αλλά και σε ευρύτερα στρώματα της

κοινωνίας, καθώς πρόκειται για ζήτημα γε-
νικότερου ενδιαφέροντος αλλά και ευρείας
δημοσιογραφικής προβολής, έπειτα από μια
σειρά τόσο επαναδιατυπώσεων σε επίπεδο
σχεδίων όσο εν συνεχεία και τροποποιήσε-
ων των σχετικών διατάξεων, τελικά καταρ-
γήθηκε η διαφορετική ποινική αντιμετώπιση
των τραπεζικών στελεχών σε σχέση με τον
κατ’ έγκληση ή αυτεπάγγελτο χαρακτήρατού
από αυτά τελούμενου εγκλήματος της απι-
στίας, σε βάρος των χρηματοπιστωτικών
ιδρυμάτων των οποίων είχαν την ολική ή με-
ρική διαχείριση και επανήλθε σε ισχύ η αυ-
τεπάγγελτη δίωξη αυτών.

Υπενθυμίζω ότι το ζήτημα είχε ανακύψει
αρχικά μετά την ψήφιση του Ν. 4619/19 (Νέ-
ος Ποινικός Κώδικας) και εν συνεχεία της
διάταξης του άρθρου 12 παρ. 3 του Ν
4637/2019, με την οποία η κατ’ έγκληση δίω-
ξη επεκτάθηκε και σε κακουργηματικές
πράξεις απιστίας που στρέφεται άμεσα κατά
πιστωτικού ή χρηματοδοτικού ιδρύματος ή
σχετικών επιχειρήσεων.

Με την ανωτέρω ρύθμιση ουσιαστικά θε-
σπίστηκε -για την περίοδο που ίσχυσε η διά-
ταξη- ότι χωρίς έγκληση από το ίδιο το νομι-
κό πρόσωπο τα μέλη διοίκησης αυτού δεν
μπορούσαν να ελεγχθούν ποινικά για πρά-
ξεις διαχείρισης της περιουσίας του νομικού
προσώπου (πχ, χορηγήσεις δανείων, ρυθμί-
σεις δανείων, μεταβιβάσεις δανεικών συμ-
βάσεων κ.λπ.).

Στο πλαίσιο αυτής της ρύθμισης αναπτύχ-
θηκε μεγάλη προβληματική τόσο σε θεωρη-
τικό νομικό επίπεδο όσο όμως και σε δικα-
στηριακό, καθώς απασχόλησε επανειλημ-
μένως τα αρμόδια Ποινικά Τμήμα του Αρείου
Πάγου. Οι άξονες της προβληματικής/κριτι-
κής της συγκεκριμένης ρύθμισης ήταν: α) ότι
παραβιάζεται η αρχή της ισότητας, που κα-
θιερώνεται στα άρθρο 4 παρ. 1 και 25 παρ. 1
του Συντάγματος, αφού ο κοινός νομοθέτης
φαίνεται να μεταχειρίζεται αυθαίρετα και
χωρίς τη συνδρομή σοβαρού λόγου κοινωνι-
κού ή δημόσιου συμφέροντος ορισμένους
πολίτες ή μια ορισμένη κατηγορία πολιτών
ευνοϊκότερα σε σχέση με τις υπόλοιπες και
δη είτε με την εξάλειψη του αξιοποίνου
(ιδίως σοβαρών κακουργηματικών πράξε-
ων) μόνο για μια κατηγορία πολιτών είτε με
το να καθίσταται στην πράξη αδύνατη η δίω-
ξη ή η συνέχιση της ποινικής διαδικασίας
μόνο για ορισμένη κατηγορία πολιτών, κα-
θώς έτσι εισάγεται αδικαιολόγητη (προνο-
μιακή) διάκριση υπέρ των διαχειριστών πι-
στωτικών ιδρυμάτων, χωρίς να συντρέχει
κάποιος ευκρινής λόγος δημοσίου συμφέ-
ροντος, (β) ότι  παραβιάζεται η αρχή της ισό-

τητας των διαδίκων, που καθιερώνεται στα
άρθρα 4 παρ. 1 και 25 παρ. 1 του Συντάγματος,
η οποία επιβάλλει την ίση μεταχείρισή τους
σε σχέση με τους όρους και τις προϋποθέ-
σεις άσκησης του δικαιώματος παροχής δι-
καστικής προστασίας κατ’ άρθρο 20 παρ. 1
του Συντάγματος. Τέτοια παραβίαση συντρέ-
χει ειδικότερα όταν (σε αντίθεση με την εν
γένει ισχύουσα ρύθμιση) δυσχεραίνεται η
δικονομική θέση του παθόντος από ορισμέ-
νο έγκλημα, ώστε να καθίσταται δυσχερής
(σχεδόν ανέφικτη) η δικαστική προστασία
των προστατευτέων φορέων (παθόντων νο-
μικών προσώπων), λόγω του ενδεχομένου
καταχρηστικής μη υποβολής εγκλήσεως για
την πράξη αυτή ιδίως σε επιχειρηματικούς
φορείς μεγάλου μεγέθους εκ μέρους των
οργάνων της διοίκησης των ιδίων,
(γ) ότι παραβιάζεται το άρθρ. 47
παρ. 3 και 4 του Συντάγματος περί
παροχής αμνηστίας καθότι διά της
διατάξεως του άρθρ. 405 παρ. 1
εδαφ. Β’ ΠΚ, ο νομοθέτης προέβη
σε ρύθμιση εκκρεμών ποινικών
υποθέσεων απιστίας σε βάρος πι-
στωτικών ιδρυμάτων κατά τρόπο
που οδηγεί σε εξάλειψη του αξιο-
ποίνου και άρση της ποινικής ευ-
θύνης τραπεζικών στελεχών για
σοβαρές κακουργηματικές πρά-
ξεις σε υποθέσεις εκκρεμείς ενώ-
πιον της δικαιοσύνης παρέχοντας
με αυτό τον τρόπο συγκεκαλυμμέ-
νη αμνηστία.

Ως προς τα υπό β και γ ανωτέρω
αναπτυχθέντα επιχειρήματα, ο
Άρειος Πάγος έκρινε με απολύτως νομικά
κριτήρια ότι δεν είναι βάσιμα. Ευρύτερο εν-
διαφέρον όμως έχει (καθώς συνδέεται άμε-
σα και με την προβληματική τής νέας πια
διάταξης που επανάφερε την αυτεπάγγελτη
δίωξη) ο αντίλογος ως προς το πρώτο επιχεί-
ρημα. Συγκεκριμένα στη σκέψη περί δικαιο-
λογημένης εξαίρεσης στη δέσμευση του νο-
μοθέτη, να χειρίζεται ουσιωδώς όμοιες πε-
ριπτώσεις κατά τρόπο όμοιο, όταν υφίσταν-
ται εξαιρετικέςπεριπτώσεις,στο πλαίσιο των
οποίων συντρέχουν λόγοι γενικότερου κοι-
νωνικού ή δημοσίου συμφέροντος, οι οποίοι
επιβάλλουν την κατ’ εξαίρεση διαφορετική
μεταχείριση.

Εν προκειμένω λοιπόν, κρίθηκε πως αφε-
νός οι διαχειριστές των πιστωτικών ιδρυμά-
των δεν δύναται να ταυτιστούν με τους λοι-

πούς κοινούς ιδιώτες διαχειριστές, με αποτέ-
λεσμα την ανυπαρξία όμοιας κατάστασης,
αφετέρου δε, ενυπάρχουν ειδικότεροι κοι-
νωνικοοικονομικοί λόγοι συνδεόμενοι με
τους σκοπούς που εξυπηρετούνται μέσω των
πιστωτικών ιδρυμάτων, με αποτέλεσμα τη
συνδρομή ειδικότερων λόγων δημοσίου συμ-
φέροντος, δυνάμει των οποίων να δικαιολο-
γείται η, στα πλαίσια της σχετικής νομοθετι-
κής ρύθμισης, απόκλιση εκ της αρχής της
ισότητας. Ειδικότερα, οι διοικητές - διαχειρι-
στές των πιστωτικών ιδρυμάτων εκ της ιδιό-
τητάς τους προβαίνουν στη διενέργεια δια-
χειριστικών πράξεων πολυσύνθετων, οι οποί-
ες, συγκρινόμενες με τις διαχειριστικές πρά-
ξεις του λοιπού ιδιωτικού τομέα, δύνανται να
επιφέρουν ευρύτερες επιπτώσεις. Εξάλλου,

είθισται τα, σχετιζόμενα με τον χρη-
ματοπιστωτικό τομέα, νομικά πρό-
σωπα να τελούν υπό ειδικό καθε-
στώς ίδρυσης και λειτουργίας και η,
εν γένει, διοίκηση και διαχείριση
αυτών να διέπεται από συγκεκριμέ-
νο κανονιστικό πλαίσιο, διά της υπο-
χρεώσεως συμμόρφωσης σε σχετι-
κές Εγκυκλίους της Τράπεζας της
Ελλάδος, Κανονισμούς Λειτουργίας
Τραπεζικών Ιδρυμάτων κ.λπ., ως
επίσης, ομοίως εξ αυτού του λόγου
είθισται, πολλώ δε μάλλον απαιτεί-
ται, τα πρόσωπα στα οποία ανατίθε-
ται η εκτέλεση και διενέργεια των,
σχετικών με τη λειτουργία ενός πι-
στωτικού ιδρύματος, διαχειριστικών
πράξεων (οι οποίες μάλιστα θα επι-
φέρουν επιπτώσεις σε ευρύ επίπε-

δο, τόσο έναντι των λοιπών ιδιωτικών επιχει-
ρήσεων, όσο και έναντι του συνόλου της οικο-
νομίας της χώρας, ώστε να έχουν άμεσο και
καθολικό αντίκτυπο στην καθημερινή οικο-
νομική δραστηριότητα) να κατέχουν ιδιαίτε-
ρες χρηματοοικονομικές γνώσεις. Παράλλη-
λα, λήφθηκε υπόψη πως τα πιστωτικά ιδρύ-
ματα αποτελούν τη βασικότερη συνιστώσα
της εθνικής μας οικονομίας, αφ’ ης στιγμής η
κύρια δραστηριότητά τους αφορά στη χρημα-
τοδότηση όλων ανεξαιρέτως των επιμέρους
κλάδων που την συνθέτουν. Κοινώς, καλούν-
ται οι διοικήσεις αυτών να λαμβάνουν επιβε-
βλημένες αποφάσεις και πρωτοβουλίες, με
γνώμονα την παροχή κινήτρων και δυνατοτή-
των έναντι κάθε επιχειρηματικής δράσης για
την βιωσιμότητα και περαιτέρω ανάπτυξή
της. Για να δύνανται, λοιπόν, να το πράξουν

αυτό, επιβάλλεται η άσκηση της δραστηριό-
τητάς τους να είναι απρόσκοπτη, το οποίο
πραγματώνεται αφ’ ης στιγμής παύει να υφί-
σταται η, άνευ λόγου και καταχρηστικώς, ποι-
νικοποίηση ενδεικνυόμενων από μέρους
τους χειρισμών και η, συνακόλουθη, ανεμπό-
διστη ανάληψη σχετικών πρωτοβουλιών,
ώστε να καθίσταται εφικτό να επιτελούν τους
σκοπούς για τους οποίους προορίζονται, και
δη την αέναη στήριξη και ανάπτυξη της εθνι-
κής οικονομίας και να προστατεύονται από
τυχόν υποβολή αυθαίρετων καταγγελιών,
υποβολή καταγγελιών από τρίτους εμφορού-
μενοι αυτοί από πολιτικά ή/και συνδικαλιστι-
κά ή/και αθέμιτα ανταγωνιστικά συμφέροντα,
υποβολή καταγγελιών ακόμα και από τρίτα
πρόσωπα, τα οποία ουδέν έννομο συμφέρον
διατηρούσαν με το αντίστοιχο φερόμενο ως
παθόν νομικό πρόσωπο. 

Ειδικά στις περιπτώσεις των πιστωτικών
ιδρυμάτων (η λειτουργία, δομή και εποπτεία
των οποίων διέπεται από πολυσύνθετους
κανόνες), οι διοικήσεις αυτών δεν απαρτί-
ζονται από άτομα της αρεσκείας των μετό-
χων τους ή/και αχυρανθρώπους (ώστε να
«ευνοείται» τυχόν παρακολούθηση και
έλεγχος των διαφόρων αποφάσεων που κα-
λούνται να λάβουν), παρά τουναντίον, και δυ-
νάμει επισήμων προβλεπόμενων διαδικα-
σιών, τοποθετούνται ανεξάρτητα μη εκτελε-
στικά στελέχη, στα οποία περιλαμβάνονται
και εκπρόσωποι του Ελληνικού Δημοσίου,
ώστε η λειτουργία, διοίκηση και λήψη απο-
φάσεων να λαμβάνουν χώρα υπό ένα αυστη-
ρό ελεγκτικό και εποπτικό θεσμικό πλαίσιο.
Κοινώς, ο τρόπος με τον οποίο διοικείται ένα
πιστωτικό ίδρυμα κατά κανόνα προστατεύει
από φαινόμενα λήψης παράτυπων, παρανό-
μων και αυθαίρετων αποφάσεων, οι οποίες
αποσκοπούν σε τυχόν συγκάλυψη αξιόποι-
νων πράξεων που έχουν (;) τελεσθεί σε βά-
ρος της περιουσίας του νομικού προσώπου,
ως για παράδειγμα θα συνέβαινε σε περί-
πτωση αρνήσεως υποβολής σχετικής εγ-
κλήσεως με δόλιο σκοπό την «εξασφάλιση»
της ατιμωρησίας του δράστη.

Όλα τα ανωτέρω επιχειρήματα και προ-
βληματισμοί αναδεικνύονται ξανά πλέον,
απλά από την αντίστροφή οπτική γωνία, κα-
θώς η επαναφορά της αυτεπάγγελτης δίω-
ξης των ανωτέρω (τραπεζικών) στελεχών θα
τα καταστήσει ακόμη πιο προσεκτικά και
επιμελή κατά την άσκηση των διαχειριστι-
κών αρμοδιοτήτων τους (μία ανάγνωση)

ΑΠΙΣΤΙΑ ΤΡΑΠΕΖΙΚΩΝ ΣΤΕΛΕΧΩΝ

Αυστηρότητα ή ευελιξία
στην αναζήτηση της χρυσής τομής

τoυ
Αντώνη 

Πεπελάση

Δικηγόρος 
στον Άρειο Πάγο,

μέλος Ένωσης
Ελλήνων 

Ποινικολόγων,
Ms Εμπορικού

Δικαίου

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα
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αλλά και πολύ περισσότερο διστακτικά στη
λήψη αποφάσεων που εμπεριέχουν το στοι-
χείο του συμβιβασμού ή και του (έστω και
λελογισμένου και συνεπώς και αναγκαίου
από τη φύση της λειτουργίας τους) ρίσκου
(δεύτερη ανάγνωση).

Στην πράξη, καθώς το είχαμε αντιμετωπί-
σει και με το προϊσχύσαν καθεστώς, κάθε
σύμβαση, πχ, χορήγησης δανείου που εξε-
λίχθηκε με άσχημο τρόπο ή ρύθμισης δα-
νείου που περιλαμβάνει κούρεμα οφειλής
θα υποκρύπτει τον κίνδυνο να εμπλακεί
προσωπικά σε ποινικό επίπεδο κάθε στέλε-
χος που με την υπογραφή του συνέβαλε στη
χορήγηση/ρύθμιση αυτού και θα πρέπει να
όχι απλώς να αποδεικνύει αλλά και να πεί-
θει τα αρμόδια δικαστικά όργανα περί της
ορθότητας της κρίσης του με βάση τα δεδο-
μένα της στιγμής που αυτή σχηματίστηκε,
έχοντας όμως να αντιμετωπίσει την πολλές
φορές αδυσώπητη, εκ των υστέρων μη δι-
καίωσή της. Τα ερωτήματα λοιπόν είτε γιατί
δεν προέβλεψε το στέλεχος μία αλλαγή των
συνθηκών που οδήγησε εν συνεχεία σε δια-
φοροποίηση των δεδομένων είτε γιατί προ-
έβη σε κάποια ρύθμιση που ενδεχομένως
κλειδώνει μια ζημία για το πιστωτικό ίδρυ-
μα, προκειμένου να αποτρέψει μία μελλον-
τική μεγαλύτερη, θα αντιμετωπίζονται πάλι
ουχί με αμιγώς χρηματοπιστωτικά κριτήρια
και προσεγγίσεις αλλά υπό το πρίσμα ανε-
λαστικών ποινικών διατάξεων και από Αρ-
χές που δεν είναι και τόσο εξοικειωμένες
με την έννοια του ρίσκου και του (υπό κίν-
δυνο) κέρδους.

Φυσικά ο ανωτέρω προβληματισμός δεν
αφορά μόνο συμβάσεις με φυσικά πρόσωπα
και εταιρείες με επιχειρηματική/παραγωγι-
κή δραστηριότητα αλλά και συμβάσεις πώ-
λησης δανείων  από πιστωτικά ιδρύματα σε
funds, καθώς ανεξαρτήτως τυχόν συμβατι-
κών μεταξύ τους όρων ή και ειδικών προ-
βλέψεων, η Εισαγγελική Αρχή (πχ, με αφορ-
μή ένα δημοσίευμα ή μία ανώνυμη καταγγε-
λία) διατηρεί το δικαίωμα να εξετάσει από
ποινικής πλευράς κάθε τέτοια σύμβαση.

Συνεπώς καταλήγουμε πάλι στο ίδιο δί-
λημμα: μεγαλύτερη ευελιξία που προϋπο-
θέτει μικρότερο ποινικό κίνδυνο για τα στε-
λέχη ή αυστηρότερο πλαίσιο που σίγουρα
και αποτρέπει και αντιμετωπίζει πολύ πιο
αποτελεσματικά πραγματικά αξιόποινες
συμπεριφορές, συμπαρασύρει όμως με την
αυστηρότητά της και περιπτώσεις που η
σωστή αντιμετώπισή τους απαιτεί μια πιο
ευέλικτη ή και ανοικτόμυαλη προσέγγιση.
Με τον κίνδυνο να βρεθεί κανείς εύκολα
διωκόμενος για κακούργημα, προφανώς θα
το σκεφτεί πολύ παραπάνω για να παρανο-
μήσει, αλλά και (εδώ είναι το πρόβλημα) για
να βρει λύσεις σε σύνθετα ζητήματα που
άπτονται όμως της λειτουργίας και των σκο-
πών των πιστωτικών ιδρυμάτων.

Ε
υρωεκλογέςτηνΚυριακή9 Ιουνίου,καιαυτόπουχρειάζε-
ται ο λαός είναι να δει ήθος, αληθινό και πραγματικό, στην
πολιτική, είτε σε επίπεδο Ελλάδας είτε σε επίπεδο Ευρώ-

πης, ώστε να μην απέχει απογοητευμένος και δυσαρεστημένος
θεωρώνταςότι τίποταδεναλλάζει.

Και λέγονταςήθος δεν εννοούμε τις υποκριτικές διακηρύξεις
ηθικολογίας από κάποιους, που εμφανίζονται μάλιστα
σαν «σούπερ» πιστοί, αλλά τις πρακτικές και συμπερι-
φορές εκείνες που όντως εμφανίζουν ηθικότητα και
δεν αποτελούν μεγαλόστομες διακηρύξεις και έχουν
θετικέςεπιπτώσειςστηζωήμας.

Αλλά,ενώοιπολίτεςψάχνουνγιαήθοςστηνπολιτική,
το οποίο μάλλον είναι δυσεύρετο, την ίδια στιγμή δεν
ψηφίζουνμε το βλέμμαστραμμένοστομέλλον,αλλάμε
το βλέμμα στραμμένο στο ατομικό συμφέρον, κάτι που
είναι οξύμωρο και σε καμία περίπτωση δεν προάγει την
ηθικήστηνπολιτική.

ΗΕλλάδα,όπωςκαιηΕυρώπη,ανθέλειναέχειπροοπτική, είναι
ανάγκη να επικεντρωθεί στην επιστροφή του ήθους, στην πολιτι-
κή, στην οικονομική και στην κοινωνική ζωή, καθώς έτσι μπορεί
να αποτραπεί η διαφθορά να διασφαλιστεί η ειρηνική συνύπαρξη
και να βελτιωθούν οι συνθήκες ζωής που έχουν καταντήσει αφό-
ρητες.

Στηνεποχή που ζούμε, στην τόσο ανακατεμένη και συγκεχυμέ-
νη,είναιανάγκηοιπολίτεςναέχουμεεπίγνωσητωνπραγμάτων.

Και μέσααπό αυτή την επίγνωση να έχουμε τη δυνατότητα ανά-
δειξης εκπροσώπων που μας αξίζουν και δεν είναι μετριότητες
αλλά και μπορούν να προσφέρουν στη χώρα μας και όχι να τους
επιλέγουμε με βάση και μόνο την αναγνωρισιμότητά τους ή την
προώθησή τους από τους διάφορους μηχανισμούς ή τους καινο-
φανείςλόγουςτους.

Ας μη μετατραπούμε σε μια άμορφη κατευθυνόμενη μάζα. Ο
κάθε άνθρωπος είναι κάτι το μοναδικό και το ανεπανάληπτο. Πρέ-
πει να είναι αληθινά ελεύθερος, απελεύθερος, για αυτό και υπεύ-
θυνοςγιατιςπράξειςτου.Δενπρέπειναμαζοποιείταιγιατίτότεχά-
νει την ανθρωπιά του και τα προσωπικά χαρακτηριστικά του και
μετατρέπεταισεαγέλη.

Για αυτό και σε επίπεδο λαών εντός της ΕΕ ας διατηρηθούν τα
στοιχεία εκείνα που συγκροτούν και συνθέτουν το ήθος, όπως η

ιδιοπροσωπία, ταήθηκαι ταέθιμα,ηκληρονομιάκαιηπαράδοση.
Απότοναυπάρχειέναςπίνακαςμεέναχρώμα,όσοκαιωραίοκιαν
είναι αυτό και με ό,τι υλικό κι αν φτιάχτηκε, προτιμότερο είναι το
ψηφιδωτόμετιςπολλέςψηφίδεςπουδημιουργούνένανυπέροχο
σεαρμονίακαιομορφιάπίνακα.

Στις συνειδήσεις όλων μας ας ξεκινήσει ένας πνευματικός και
ψυχικός αγώνας για να επανέλθει το ήθος στη ζωή μας.
Αντλώντας δυνάμεις από το χθες και από το σήμερα, να
στραφούμε με προσδοκία θερμή, με λαχτάρα στο αύριο,
ώστεναείναικαινούργιοκαιάφθαρτο.

Σε όλουςτουςκαιρούςπαρουσιάστηκανκαιπαρουσιά-
ζονται άνθρωποι, ψυχές, που ζουν με ένταση το αίτημα
του ήθους και που το εφαρμόζουν ή που διψάνε να το
εφαρμόσουν.

Αςπροσέξουνοιπολιτικοίτιςφωνέςτωνπολιτών,τααι-
τήματάτους,πουδεναποτελούναίρεσηήπρονόμιο,αλλά
το αυτονόητο, τη διεκδίκηση ενός κόσμου με ήθος, όπου

οι συνειδήσεις θα φωτίζονται και δεν θα κοιμίζονται, θα είναι σε
εγρήγορσηκαιόχισενάρκωση.

Ενός κόσμουόπου τα ζητήματα θα επισημαίνονται και θα ανα-
λύονται χωρίς προκατάληψη, όπου θα είναι προσπελάσιμα στον
καθένα τα αγαθά, όπου θα προβάλλονται και θα βρίσκουν χώρο οι
αξίεςκαιόχιοιαπαξίεςκόντρασεοποιαδήποτεδιάβρωσητηςψυ-
χήςμας,πουείναι τόσοβαθιάώστεδενγίνεταιαισθητή.

Ανκοιτάξουμεμεκαθαρότηταγύρωμαςκαιμέσαμαςθαδούμε
πόσοι και ποιοι κίνδυνοι απειλούν την αξιοπρέπειά μας και θα κα-
ταλάβουμε πώς επιβάλλεται η αδιάκοπη περιφρούρηση από την
έξωεπιβουλήκαιαπότημέσα.

Η ελληνική και ευρωπαϊκή κοινωνία εμφανίζει αδιαφορία σε
συνδυασμό με τον ατομισμό και τον εγωκεντρισμό και επικρατεί η
λογική του ισχυρότερου, γιατί έχει εξαφανιστεί η έννοια του δι-
καίου,πουείναιοκορμόςτουήθους,καικυριαρχεί τοάδικο.

Και έχοντας εξοβελίσει από τον χαρακτήρα μας το ήθος, μην
ψάχνουμε να το βρούμε στους πολιτικούς και μην αναζητούμε να
τοβρούμεγενικά,γιατίέχουμεαπομακρυνθείαπότομυστήριοτης
ζωήςκαιέχουμεκαταντήσει τελείωςεπίπεδοι.

Αποδεικνύεταιστις μέρες μας ότι το ήθος δεν είναι μια στατική
έννοια, ένακαθεστώς,είναιμιαδυναμικήέννοιαπουγιαναπαρα-
μένειγόνιμηπρέπειαδιάκοπανακατακτάται. 

Να δούμε ήθος στην πολιτική!

του
πατέρα 

Ηλία Μάκου
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Γ
ια δέκατη φορά οι Ευρωπαίοι πολίτες
καλούνται από χθες έως τις 9 Ιουνίου να
εκλέξουν τους εκπροσώπους τους στο

Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο, το οποίο θα έχει άμε-
σο αντίκτυπο στη καθημερινότητά μας, στο
μέλλον μας αλλά κυρίως στο μέλλον των παι-
διών μας.

Πέραν της ενίσχυσης της ίδιας της Ένωσης ως
προς τη νομιμότητά της και την αξιοπιστία της, οι
ευρωεκλογές του Ιουνίου θα διαμορφώσουν τη
νέα σύνθεση των εκπροσώπων της εκάστοτε
χώρας, οι οποίοι θα αποκτήσουν σημαντική
επιρροή στη νομοθεσία της Ένωσης, επηρεά-
ζοντας θέματα όπως η οικονομική πολιτική, η
μετανάστευση, το περιβάλλον και τα ανθρώπινα
δικαιώματα.

Με τη θέσπιση της Συνθήκης της Λι-
σαβόνας, το Ευρωκοινοβούλιο που
εκλέγεται από τη δημοκρατική διαδικα-
σία των ευρωεκλογών πλέον νομοθετεί
και συμμετέχει ενεργά στη χάραξη της
ευρωπαϊκής πολιτικής σε ίση βάση με
το Ευρωπαϊκό Συμβούλιο, καθώς νομο-
θετούν από κοινού στο 95% της ευρω-
παϊκής νομοθεσίας. Έτσι, το άμεσα
εκλεγμένο θεσμικό όργανο της Ευρώ-
πης και μια από τις μεγαλύτερες δημο-
κρατικές συνελεύσεις του πλανήτη
αποτελεί πια τον πιο άμεσο εκφραστή
του κάθε Ευρωπαίου πολίτη.

Η ιστορία των ευρωπαϊκών εκλογών από το
μακρινό 1979 έως το πρόσφατο 2019 μας έχει
δείξει ότι αποτελούσαν πάντα σταθμούς στη δια-
μόρφωση μιας αληθινής ευρωπαϊκής πολιτείας
και ότι αντανακλούσαν πάντοτε τις κυριότερες
ανησυχίες και τους σημαντικότερους αγώνες της
κάθε περιόδου.

Οι ευρωεκλογές είχαν πάντα τη δύναμη να αλ-
λάζουν τον κόσμο της Ευρώπης, διατηρώντας
πάντα τη δημοκρατία στην κορυφή της ευρωπαϊ-
κής ατζέντας.

Σήμερα, εν έτει 2024, η δημοκρατία είναι πιο
ζωτικής σημασίας από ποτέ.

Αποτελεί ακόμα ένα κεκτημένο που στον ρα-
γδαία εναλλασσόμενο κόσμο μας μπορεί να γίνει
γρήγορα ζητούμενο.

Ιδιαίτερα τώρα που οι ακραίες φωνές πληθαί-
νουν τόσο εντός όσο και εκτός Ένωσης, είναι
χρέος μας ως φιλελεύθεροι δημοκρατικοί πολί-
τες να διαφυλάξουμε το αγαθό της δημοκρατίας
ψηφίζοντας με σύνεση αυτή την Κυριακή και
πάντα με γνώμονα το καλό της πατρίδας μας και
ευρύτερα της Ευρώπης. Να επιλέξουμε εκείνες
τις Ελληνίδες και τους Έλληνες ευρωβουλευτές,
οι οποίοι θα εκπροσωπήσουν επάξια τη χώρα
μας με μοναδικό γνώμονα το καλό της Ελλάδας
και των πολιτών της. Να επιλέξουμε εκείνες και
εκείνους που θα πρωτοστατήσουν στα ευρωπαϊ-
κά δρώμενα, θα φέρουν αποτελέσματα για την
πατρίδα μακριά από μικροπολιτικές, προσωπι-

κές ατζέντες και κομματικά συμφέροντα. 
Όπως είχε πει και ο Βαλερί Ζισκάρ Ντ’ Εστέν

την ημέρα της ένταξης της χώρας μας στην ΕΟΚ:
«Η Ελλάδα είναι η μητέρα της δημοκρατίας και
το λίκνο του ευρωπαϊκού πολιτισμού. Η Ευρώπη
χωρίς την Ελλάδα είναι σαν παιδί χωρίς πιστο-
ποιητικό γέννησης».

Για τη χώρα μας η Ευρώπη δεν είναι κάτι νέο.
Έχουν περάσει αρκετά χρόνια από την ημέρα
που ο Κωνσταντίνος Καραμανλής σφράγισε την
ένταξη της Ελλάδας στους κόλπους της ευρω-
παϊκής οικογένειας. Κόντρα πάντα στη συνθημα-
τολογία της αλαλάζουσας αντιπολίτευσης «ΕΟΚ
και ΝΑΤΟ το ίδιο συνδικάτο». 

Τα χρόνια πέρασαν. Η Ελλάδα άρχισε να ανα-
πτύσσεται με αλματώδεις ρυθμούς εν-
τός της ΕΕ και πλέον για τη γενιά μας
αυτό το κεκτημένο μοιάζει δεδομένο.

Το «δεδομένο» όμως τη δεκαετία της
κρίσης έγινε «ζητούμενο». Ο ευρωσκε-
πτικισμος κορυφώθηκε. «Νταούλια»,
ρήξη με τους θεσμούς, σκέψεις για
αποχώρηση από το ευρώ και πολλά
ακόμη πολιτικά ταχυδακτυλουργικά
μάς οδήγησαν το 2015 μια ανάσα εκτός
Ευρώπης.

Εννέα χρόνια μετά, αυτό μοιάζει μα-
κρινός εφιάλτης. Η χώρα μας πρωτο-
στατεί εντός του σκληρού ευρωπαϊκού
πυρήνα και ηγείται σημαντικών πρωτο-

βουλιών. Ο πρωθυπουργός της χώρας μας επιτέ-
λους θεωρείται ισότιμος συνομιλητής και χρήζει
σεβασμού από τους υπόλοιπους ηγέτες της
Ένωσης.

Ο πρωθυπουργός της Ελλάδας και πρόεδρος
της Νέας Δημοκρατίας Κυριάκος Μητσοτάκης
θα βρίσκεται στο τιμόνι της χώρας τουλάχιστον
έως το 2027. Έως το 2027 θα είναι αυτός που θα
διαπραγματεύεται στην Ευρώπη για το συμφέ-
ρον της Ελλάδας και των συμπολιτών μας, όπως
έκανε αδιάλειπτα μέχρι σήμερα. Όμως για να εί-
ναι ισχυρή η φωνή του Κυριάκου Μητσοτάκη
στην Ευρώπη απαιτείται να είναι ισχυρή και η
Νέα Δημοκρατία στην κάλπη αυτή της Κυριακής.

Στις 9 Ιουνίου, λοιπόν, οφείλουμε ως Έλληνες
να διατηρήσουμε τη σημερινή εικόνα της χώρας
μας στην ΕΕ και να ανταποκριθούμε στο χρέος
μας προς την Ευρώπη δείχνοντας την πίστη μας
στα ευρωπαϊκά ιδεώδη και αξίες.

Στις 9 Ιουνίου δεν πρέπει να αφήσουμε τις
ακραίες φωνές εντός της Ένωσης να αποφασί-
σουν για εμάς.

Στις 9 Ιουνίου πρέπει με την ψήφο μας να θω-
ρακίσουμε την ειρήνη και τη δημοκρατία στην
Ευρώπη.

Στις 9 Ιουνίου πρέπει να γυρίσουμε την πλάτη
«ηχηρά» σε αυτούς που δεν θέλουν να διαφυλά-
ξουν την ενότητα της Ένωσης.

Στις 9 Ιουνίου αξίζει πραγματικά να χρησιμο-
ποιήσουμε την ψήφο μας.

Γιατί είναι σημαντική 
η κάλπη των ευρωεκλογών;

Α
πέμειναν λίγες μέρες πριν ανοίξουν οι κάλπες των ευρωεκλο-
γών της 9ης Ιουνίου και επανέρχεται με ένταση στον δημόσιο
διάλογο το ερώτημα για τα διακυβεύματα αυτής της εκλογικής

αναμέτρησης, με ποιον τρόπο και πόσο εντέλει επηρεάζει το αποτέλε-
σμά της την καθημερινότητά μας. 

Η Ευρωπαϊκή Ένωση βρίσκεται αντιμέτωπη με μια υπαρξιακή κρίση,
καθώς οι θεμελιώδεις αρχές της έχουν δοκιμαστεί έντονα την τελευταία
δεκαετία από μείζονες προκλήσεις, όπως η οικονομική, μεταναστευτι-
κή και υγειονομική κρίση, καθώς και από σοβαρά ζητήματα ασφάλειας
και εκτεταμένες γεωπολιτικές αναταράξεις. Η σύγκρουση στην Ουκρα-
νία, η οποία συνεχίζει να επηρεάζει ενεργειακά και οικονομικά την Ευ-
ρώπη, αποτελεί την πλέον χαρακτηριστική περίπτωση. Η αδυναμία της
Ευρωπαϊκής Ένωσης να επιτύχει την πολιτική της ολοκλήρωση, μέσω

της υιοθέτησης μιας ενιαίας ευρωπαϊκής ατζέντας
για την εξωτερική πολιτική και την άμυνα, έχει πε-
ριορίσει τη δυνατότητά της να διαδραματίσει καθο-
ριστικό ρόλο σε έναν κόσμο που μεταβάλλεται ρα-
γδαία και δημιουργεί νέες σφαίρες γεωπολιτικής
επιρροής. 

Όλα αυτά, από μόνα τους, αναδεικνύουν την
σπουδαιότητα της επερχόμενης κάλπης. Ο συσχετι-
σμός πολιτικών δυνάμεων που θα ανακύψει θα κα-
θορίσει εν πολλοίς τη φυσιογνωμία της Ευρωπαϊκής
Ένωσης των επόμενων δεκαετιών. 

Από τη διαπραγμάτευση της νέας Κοινής Αγροτι-
κής Πολιτικής και την πιο ήπια και ομαλή προσαρ-
μογή στην πράσινη μετάβαση έως τη διεκδίκηση

σημαντικών πόρων που προέρχονται από νέα χρηματοδοτικά εργαλεία,
η Ευρωπαϊκή Ένωση διαδραματίζει σημαίνοντα ρόλο. Άλλωστε, η Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση νομοθετεί πλέον σε πλείστους τομείς, οι οποίοι επηρε-
άζουν άρδην τη ζωή και καθημερινότητά μας. Το Ευρωπαϊκό Κοινοβού-
λιο αποτελεί τον κύριο θεσμό της Ένωσης, μέσω του οποίου μπορεί να
ακουστεί και να μετατραπεί σε νομοθετική και γενικότερα θεσμική δρά-
ση, η βούληση και οι απόψεις κάθε Ευρωπαίου πολίτη.

Για αυτόν ακριβώς τον λόγο η Νέα Δημοκρατία έχει καταρτίσει ένα
ευρωπαϊκό ψηφοδέλτιο, οι υποψήφιοι του οποίου θα μπορέσουν επα-
ξίως, με εθνικό πρόσημο, σύνεση και ρεαλισμό να γίνουν η ισχυρή και
συνεπής φωνή της Ελλάδας στην Ευρώπη για τη διεκδίκηση των εθνι-
κών μας συμφερόντων μέσα στην ευρωπαϊκή οικογένεια. 

Η Νέα Δημοκρατία, το μεγαλύτερο ευρωπαϊκό κεντροδεξιό κόμμα
στην Ευρώπη, είναι ο κύριος εκφραστής της ευρωπαϊκής προοπτικής
της πατρίδας μας και ο βασικός εγγυητής ότι η Ελλάδα ανθίσταται στο
κύμα ανόδου λαϊκισμού και ακραίων ιδεολογιών που δηλητηριάζουν το
ευρωπαϊκό οικοδόμημα.

Η ψήφος για το μέλλον της Ευρώπης είναι ψήφος και για το μέλλον
της Ελλάδας. Η ψήφος στη Νέα Δημοκρατία σημαίνει ισχυρή Ελλάδα σε
μια ισχυρή Ευρώπη.

του
Φώντα 

Μπαραλιάκου

Βουλευτής 
Πιερίας της ΝΔ 

της
Μαρίας 

Καραγιάννη

Γραμματέας 
Δικαιωμάτων του
Παιδιού της ΝΔ

Ψήφος ευθύνης



Ο
ι Αμερικανοί προειδοποίησαν την
Ιερουσαλήμ πως μια κλιμάκωση
στον Λίβανο θα έθετε σε κίνδυνο

την ασφάλεια του Ισραήλ, αντιδρώντας
στις δηλώσεις του Μπενιαμίν Νετανιάχου,
κατά τον οποίο οι ένοπλες δυνάμεις της
χώρας του είναι «έτοιμες για πολύ εντατι-
κή επιχείρηση» στα βόρεια σύνορα. «Δεν
θέλουμε κλιμάκωση της σύρραξης, που
δεν θα έκανε τίποτε άλλο παρά να οδηγή-
σει σε νέες απώλειες ανθρώπινων ζωών,
τόσο στο Ισραήλ όσο και στον Λίβανο και
να βλάψει σημαντικά την ασφάλεια του Ισ-
ραήλ και τη σταθερότητα στην περιφέ-
ρεια», δήλωσε ο εκπρόσωπος του αμερι-
κανικού υπουργείου Εξωτερικών Μάθιου
Μίλερ, όταν ρωτήθηκε για το σχόλιο του
Νετανιάχου κατά τη διάρκεια επίσκεψής
του σε βόρειο τομέα της χώρας του.

Οι ανταλλαγές πυρών ανάμεσα στον ισ-
ραηλινό στρατό και τη Χεζμπολάχ, καθη-
μερινές από την επομένη του ξεσπάσμα-
τος του πολέμου στη Λωρίδα της Γάζας την
7η Οκτωβρίου 2023, εντείνονται τις τελευ-
ταίες μέρες.

Ο εκπρόσωπος του Στέιτ Ντιπάρτμεντ
Μίλερ φάνηκε να υποβαθμίζει το ενδεχό-
μενο να ξεσπάσει άμεσα πόλεμος Ισραήλ -
Λιβάνου, σημειώνοντας πως «οι δηλώσεις
της ισραηλινής κυβέρνησης υποδει-
κνύουν πως οι ισραηλινές ένοπλες δυνά-
μεις είναι έτοιμες να διεξαγάγουν στρα-
τιωτική επιχείρηση, αν είναι απαραίτητο»
και όχι ότι «έχει ληφθεί η απόφαση να διε-
ξαχθεί στρατιωτική επιχείρηση». «Εξακο-
λουθούμε να είμαστε πεπεισμένοι ότι το
Ισραήλ προτιμά διπλωματική λύση», πρό-
σθεσε, συμπληρώνοντας πως κατανοεί ότι
η «κατάσταση είναι αφόρητη για το Ισ-
ραήλ» στα βόρεια σύνορά του.

Βομβάρδισαν σχολείο
«Υπάρχουν δεκάδες χιλιάδες Ισραηλινοί

πολίτες οι οποίοι δεν μπορούν να επιστρέ-
ψουν στα σπίτια τους στο Βόρειο Ισραήλ
επειδή δεν είναι ασφαλείς εξαιτίας των
συνεχών βομβαρδισμών της Χεζμπολάχ
και των επιθέσεων με drones στην περιο-
χή», ανέφερε ο Μίλερ. Επί του πεδίου,
τουλάχιστον 40 άνθρωποι έχασαν τη ζωή
τους και 73 τραυματίστηκαν, σύμφωνα με
τις Αρχές της Γάζας, από νυχτερινό πλήγ-
μα σε σχολείο της υπηρεσίας του ΟΗΕ για
τους Παλαιστίνιους πρόσφυγες. Παλαιστί-

νιοι αξιωματούχοι που επικαλείται το
Reuters ανέφεραν ότι μεταξύ των θυμά-
των βρίσκονται 14 παιδιά και 9 γυναίκες. Ο
ισραηλινός στρατός ανέλαβε την ευθύνη
για την αεροπορική επίθεση, κάνοντας λό-
γο για πλήγμα ακριβείας σε βάση της Χά-
μας, εγκατεστημένη στο εσωτερικό σχο-
λείου της στην περιοχή Νουσέιρατ. Σύμ-
φωνα με τον στρατό του Ισραήλ, σκοτώθη-
καν «πολλοί τρομοκράτες».

Ο ισραηλινός στρατός εκτιμά ότι 20-30
μέλη της Χαμάς βρίσκονταν στο σχολείο
της υπηρεσίας του ΟΗΕ για τους Παλαιστί-
νιους πρόσφυγες. Πάντως, για θετικές εν-
δείξεις από την πλευρά της Χαμάς έκανε
λόγο η Αίγυπτος αναφερόμενη σε μια εν-
δεχόμενη εκεχειρία με το Ισραήλ στη Λω-
ρίδα της Γάζας. Αυτό δήλωσε τουλάχιστον
«υψηλόβαθμος αξιωματούχος», τον οποίο
επικαλείται το Al-Qahera News, ένα μέσο
ενημέρωσης που πρόσκειται στις αιγυ-
πτιακές υπηρεσίες πληροφοριών.

ΜΜεξικό: Ανησυχία μετά
τον πρώτο θάνατο
παγκοσμίως από γρίπη
των πτηνών H5N2
Ο Παγκόσμιος Οργανισμός Υγείας
δήλωσε ότι ο θάνατος ενός άνδρα
στο Μεξικό προκλήθηκε από ένα
στέλεχος της γρίπης των πτηνών
που ονομάζεται H5N2, που δεν
έχει βρεθεί ποτέ πριν σε άνθρωπο.
Ο 59χρονος άνδρας, ο οποίος νο-
σηλευόταν στο νοσοκομείο της
πόλης του Μεξικού, πέθανε στις
24 Απριλίου μετά από πυρετό, δύ-
σπνοια, διάρροια, ναυτία και γενι-
κή ενόχληση.
Ο οργανισμός πρόσθεσε ότι δεν
ήταν σαφές πώς μολύνθηκε το
άτομο. «Αν και η πηγή έκθεσης
στον ιό σε αυτή την περίπτωση εί-
ναι προς το παρόν άγνωστη, ιοί
A(H5N2) έχουν αναφερθεί σε
πουλερικά στο Μεξικό», ανέφερε
σε ανακοίνωσή του. Οι επιστήμο-
νες βρίσκονται σε επιφυλακή για
αλλαγές στον ιό που θα μπορού-
σαν να σηματοδοτήσουν ότι η γρί-
πη των πτηνών προσαρμόζεται για
να εξαπλωθεί πιο εύκολα στους
ανθρώπους. Ωστόσο, η υπηρεσία
του ΟΗΕ δήλωσε ότι ο τρέχων κίν-
δυνος του ιού της γρίπης των πτη-
νών για τον γενικό πληθυσμό στο
Μεξικό είναι χαμηλός. Υπήρξαν
τρία κρούσματα πουλερικών του
H5N2 σε κοντινές περιοχές του
Μεξικού τον Μάρτιο, αλλά οι Αρ-
χές δεν κατάφεραν να βρουν κά-
ποια σύνδεση.
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Ο Πούτιν προειδοποίησε ότι η Μόσχα θα μπορούσε να
εξοπλίσει χώρες με όπλα με σκοπό να επιτεθεί σε δυτικούς
στόχους. Επέκρινε την παράδοση όπλων μεγάλου βεληνε-
κούς από τη Δύση στην Ουκρανία. Αρκετές χώρες, συμπε-
ριλαμβανομένων των Ηνωμένων Πολιτειών, έχουν δώσει
στην Ουκρανία το «πράσινο φως» για να πλήξει στόχους εν-
τός της Ρωσίας. Μια τέτοια ενέργεια θα μπορούσε να οδη-
γήσει σε «πολύ σοβαρά προβλήματα», δήλωσε ο Πούτιν σε
ξένους δημοσιογράφους, σύμφωνα με το BBC.

«Αν κάποιος πιστεύει ότι είναι δυνατόν να προμηθεύσει

τέτοια όπλα σε μια εμπόλεμη ζώνη για να επιτεθούν στο
έδαφός μας και να μας δημιουργήσουν προβλήματα, γιατί
δεν έχουμε το δικαίωμα να προμηθεύσουμε όπλα της ίδιας
κατηγορίας σε περιοχές του κόσμου όπου θα υπάρξουν
πλήγματα σε ευαίσθητες εγκαταστάσεις των χωρών αυ-
τών;», αναρωτήθηκε ο Ρώσος πρόεδρος. «Δηλαδή, η απάν-
τηση μπορεί να είναι ασύμμετρη. Θα το σκεφτούμε», είπε. Ο
Πούτιν ξεχώρισε πάντως τη Γερμανία, η οποία δήλωσε πρό-
σφατα στην Ουκρανία ότι είναι ελεύθερη να πλήξει στόχους
εντός της Ρωσίας με γερμανικής κατασκευής όπλα μεγά-

λου βεληνεκούς. «Έχουμε ένα πυρηνικό δόγμα, κοιτάξτε τι
λέει. Αν οι ενέργειες κάποιου απειλούν την κυριαρχία και
την εδαφική μας ακεραιότητα, θεωρούμε ότι είναι δυνατόν
να χρησιμοποιήσουμε όλα τα μέσα που έχουμε στη διάθεσή
μας. Αυτό δεν πρέπει να το παίρνουμε ελαφρά τη καρδία,
επιφανειακά».

Ο Πούτιν απέρριψε επίσης την ιδέα ότι η Ρωσία σχεδιάζει
να επιτεθεί σε έδαφος του ΝΑΤΟ: «Δεν πρέπει να παρου-
σιάζετε τη Ρωσία ως εχθρό. Το μόνο που κάνετε είναι να
πληγώνετε τον εαυτό σας με αυτό, το ξέρετε;».

Ο Πούτιν λέει «δεν είμαστε εχθρός του ΝΑΤΟ», αλλά απειλεί με ασύμμετρη απάντηση
Γράφει η Αλεξία Τασούλη

Πληθαίνουν οι ανταλλαγές
πυρών ανάμεσα στον ισραηλινό

στρατό και τη Χεζμπολάχ
προκαλώντας διεθνή ανησυχία

για νέο μεγάλο μέτωπο 
στη Μέση Ανατολή

«Κινδυνεύει η ασφάλειά σας αν 
υπάρξει κλιμάκωση στον Λίβανο»

Κ Α Μ Π Α Ν Α Κ Ι  Η Π Α  Σ Ε  Ι Σ Ρ Α Η Λ
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Μαθήτρια-θύμα
bullying 
μένει στην ίδια 
τάξη -Φοβόταν 
να πάει σχολείο
επειδή τη χτυπούσαν

Μαθήτρια γυμνασίου στην

Κρήτη έπεσε θύμα άγριου ξυ-

λοδαρμού από συμμαθήτριές

της πριν από μερικούς μήνες.

Από φόβο δεν ήθελε να πηγαί-

νει στο σχολείο και τώρα κινδυ-

νεύει να μείνει στην ίδια τάξη.

« Έμπλεξε με παρέες που δεν

ήταν και οι καλύτερες. Άρχισαν

να της συμπεριφέρονται άσχη-

μα και λεκτικά και σωματικά

και τη φτύσανε. Είχαν πάει εκ-

δρομή και γυρίζοντας της ζήτη-

σαν να συναντηθούν. Τη χτύπη-

σαν και τα τρία κορίτσια. Δύο

βαστούσαν και μια χτυπούσε.

Τη βιντεοσκοπούσαν κιόλας»,

είπε ο πατέρας της ανήλικης

στο Star. «Ήταν σε άθλια κατά-

σταση, το πρόσωπό της ήταν

πρησμένο, μελανιασμένο, ψυ-

χολογικά ήταν χάλια», λέει η

μητέρα της.

Στο τέλος της σχολικής χρό-

νιας το παιδί έμεινε από απου-

σίες. Όπως είπε η διευθύντρια

του σχολείου, «την αγκαλιάσα-

με και κάναμε κάθε προσπά-

θεια να την υποστηρίξουμε γιατί

είμαστε ιδιαίτερα ευαισθητο-

ποιημένοι ως σχολείο σε θέμα-

τα σχολικού εκφοβισμού».

«Δυστυχώς η μαθήτρια συνέχι-

ζε να απουσιάζει πολύ συχνά

από το σχολείο με αποτέλεσμα

να χαρακτηριστεί η φοίτησή της

ανεπαρκής», πρόσθεσε.

Οι γονείς της ζητούν μια δεύ-

τερη ευκαιρία για το παιδί τους

προκειμένου να μη χάσει τη

σχολική χρονιά. «Εμείς δεν θέ-

λουμε τίποτα άλλο, μόνο να της

δώσουν την ευκαιρία να δώσει

εξετάσεις και αν αξίζει να πε-

ράσει. Συνεχίζει να τιμωρείται.

Είναι το θύμα και όπως όλα τα

θύματα έχει αυτή την αντιμετώ-

πιση», είπε ο πατέρας της. 

Ο
ργή προκαλούν οι αποκαλύψεις για τον δολοφόνο της

63χρονης μητέρας της παιδικής του φίλης στη Χαλκίδα, ο

οποίος επιχειρούσε να την «ψαρέψει» μετά το έγκλημα για το

αν έχουν οι Αρχές έχουν κάποιο στοιχείο σε βάρος του. Σοκαρισμένη

παραμένει η κοινή γνώμη στη Χαλκίδα όπου δολοφονήθηκε η

63χρονη γυναίκα μέσα στο σπίτι της από τον παιδικό φίλο της κόρης

της. Ο 37χρονος καθ’ ομολογίαν δολοφόνος εισέβαλε στην οικία για

να αρπάξει τα χρήματα του θύματος. Μόλις εκείνη τον αναγνώρισε, ο

δράστης τη μαχαίρωσε μέχρι θανάτου.

Το Star έφερε στο φως συνομιλίες από τον «κοριό» της Αστυνο-

μίας, όπου ο δράστης προσπαθούσε μετά το έγκλημα να «ψαρέψει»

την παιδική του φίλη και κόρη του θύματος για

τις έρευνες της ΕΛΑΣ.
Δράστης: Καλά δεν σου έχουν πει τίποτα;

Εάν έχουν βρει κάτι; Κάτι;
Κόρη: Όχι, όχι.
Δράστης: Κάμερες τώρα θα βάλεις;
Κόρη: Τώρα δεν ξέρω καν αν θα μείνω εδώ.
Δράστης: Εσύ πήγες στα δίπλα σπίτια να δεις κάμερες και τέτοια;

Κόρη: Εγώ τι δουλειά έχω; Πήγε η Αστυνομία σε όλα.
Δράστης: Εντάξει, εγώ στη θέση σου θα πήγαινα.

Όταν κλήθηκε ο ίδιος από τις Αρχές για την υπόθεση, ο δράστης

φαίνεται πως άρχισε να ανησυχεί περισσότερο.
Δράστης: Σου παίρνουν και σάλιο; Τι κάνουν;

Κόρη: Ναι, ναι.
Δράστης: Το σάλιο γιατί;
Κόρη: Για DNA.
Δράστης: Και δακτυλικά αποτυπώματα και στα 10 δάχτυλα σου

παίρνουν;

Κόρη: Δεν ξέρω.
Δράστης: Ξέρεις αν έχουν καλέσει κανέναν άλλον;
Κόρη: Κάλεσαν τον (…) και την (…).
Αυτά ήταν τα λόγια τού καθ’ ομολογίαν δολοφόνου στην κόρη του

θύματος, η οποία δεν γνώριζε πως ο παιδικός της φίλος είχε κόψει
το νήμα της ζωής από τη μητέρα της.

Ο καφές πριν από το φονικό
και το κούρεμα μετά…

Τραγική ειρωνεία είναι πως η κόρη του θύματος τη μέρα της δολο-
φονίας έπινε καφέ με τον δράστη. Τότε ήταν που ο δράστης έμαθε
από την παιδική του φίλη ότι η μητέρα της θα ήταν μόνη για κάποιες
ώρες και ότι δεν ήταν κατάκοιτη, όπως πίστευε εκείνος. Ο δράστης
πήγε στο σπίτι και σκότωσε με μαχαίρι τη γυναίκα. Μετά τη δολοφο-
νία έκοβε βόλτες με το αυτοκίνητο και... πήγε ατάραχος σε κομμωτή-
ριο της γειτονιάς.

«Όλα ξεκίνησαν όταν άρχισε να παίζει τζόγο και άφηνε απλήρω-
τους λογαριασμούς, ενώ του είχαν κόψει ακόμα και το ρεύμα και το
είχε συνδέσει μόνος του, ενώ αν μπορούσε να γυρίσει τον χρόνο πί-

σω, δεν θα γίνονταν έτσι τα πράγματα, ξέρει
ότι κατέστρεψε πολλά σπίτια», ανέφεραν
αστυνομικές πηγές στην εκπομπή του Star
«Αλήθειες με τη Ζήνα».

Ο 38χρονος περιέγραψε πώς ακριβώς έμα-
θε ότι η φίλη του έκρυβε το κλειδί του σπιτιού
σε μία γλάστρα αλλά και για τα χρήματα που

είχε στο σπίτι.
«Στις 10 Μαΐου είχαν πάει για καφέ με την κόρη της 63χρονης και

εκεί του είπε για τη μαμά της, ότι είχε άνθρωπο να την προσέχει όσο
έλειπε στη δουλειά, και για το κλειδί του είχε πει ότι είχε οικονομίες
στο σπίτι. Επειδή ήταν σε κακή οικονομική κατάσταση, σκέφτηκε ότι
αν πάρει τα λεφτά θα τον βοηθούσε. Του μπήκε η ιδέα και έτσι στις 2
το μεσημέρι πήγε με σκοπό να πάρει τα λεφτά.

Πριν από το Πάσχα η 63χρονη ήταν σχεδόν κατάκοιτη στο κρεβάτι
και πίστευε ότι δεν θα υπήρχε πρόβλημα. Ξαφνικά την είδε όρθια με
το πι, τα έχασε και την έσπρωξε από τις σκάλες. Η γυναίκα τού φώνα-
ζε “βοήθεια, παιδί μου, τι κάνεις; Παιδί μου, σε αγαπάω”. Εκείνος θο-
λωμένος, όπως υποστηρίζει, φοβήθηκε ότι θα τους άκουγαν και την
ξαναέσπρωξε μέχρι το τελευταίο σκαλί και αφού πήρε ένα κουζινο-
μάχαιρο άρχισε να τη χτυπάει με το μαχαίρι στον λαιμό. Η γυναίκα
συνέχισε να μιλάει και όταν τελικά σταμάτησε, πήγε στο δωμάτιο και
έψαξε για τα λεφτά και αφού τα βρήκε, μετά πήγε στο σπίτι του, πήγε
και ξεφορτώθηκε το μαχαίρι στο τσιμεντάδικο και στη συνέχεια πήγε
για κούρεμα», αναφέρει το σχετικό υπόμνημα.

Πώς ο φονιάς της 63χρονης 
«ψάρευε» την κολλητή του φίλη για
να μάθει την πορεία των ερευνών

Οι διάλογοι
του δολοφόνου 
με την κόρη
του θύματος

ΕΓΚΛΗΜΑ ΣΤΗ ΧΑΛΚΙΔΑ:  ΤΙ  ΑΚΟΥΣΕ Ο «ΚΟΡΙΟΣ» ΤΗΣ ΕΛΑΣ
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Κ
άθε λεπτό που περνάει κορυφώνεται η αγωνία για
τον γνωστό παρουσιαστή του BBC και αρθρογρά-
φο της «Daily Mail» Μάικλ Μόσλεϊ, ο οποίος αγνο-

είται αφότου πήγε για περίπατο στην παραλία του Αγίου
Νικολάου το μεσημέρι της Τετάρτης. Η σύζυγός του Κλερ
Μπέιλ σήμανε συναγερμό, αφού δεν επέστρεψε το από-
γευμα της ίδιας μέρας και οι τοπικές Αρχές ξεκίνησαν
έρευνες, αλλά δεν μπόρεσαν να
τον εντοπίσουν ούτε προχθές
ούτε χθες που εστάλη ομάδα
έρευνας και διάσωσης με εξε-
λιγμένο εξοπλισμό.

Όλο το νησί είναι στο πόδι και
γίνονται αναζητήσεις από ξηρά
και αέρα με πεζοπόρα τμήματα,
ελικόπτερο και drones. Την κα-
τάσταση δυσκολεύει το γεγονός ότι ο αγνοούμενος όταν
βγήκε για τη βόλτα του δεν είχε μαζί του το κινητό του τη-
λέφωνο κι έτσι δεν υπάρχει στίγμα.

Ποιος είναι ο αγνοούμενος
Ο 67χρονος είναι γνωστός για τις εμφανίσεις του σε

τηλεοπτικές εκπομπές όπως το «This Morning» και το
«The One Show». Είναι επίσης οικοδεσπότης του pod-
cast «Just One Thing» του BBC για την υγεία. Ξεχωρίζει
ακόμη για τις διατροφικές συμβουλές του και ως υπο-
στηρικτής της διαλειμματικής νηστείας, του «The Fast
800» και της δίαιτας «5:2», ενώ εξέφραζε την προτίμησή
του στις δίαιτες χαμηλών υδατανθράκων, όπως η keto.

Δημοσίευσε, τέλος, ένα βιβλίο για τoν ρόλο της διατρο-
φής στη βελτίωση του ύπνου, που ονομάζεται Fast
Sleep, αφού είχε αποκαλύψει ότι έπασχε από χρόνια αϋ-
πνία.

Η εκπρόσωπος της αστυνομίας Κωνσταντία Δημογλί-
δου μίλησε στην dailymail.co.uk και δήλωσε ότι οι συνε-
χιζόμενες έρευνες δεν έχουν ακόμη αποδώσει. «Βρι-

σκόταν στην παραλία του Αγίου
Νικόλα με ένα άλλο ζευγάρι
όταν αποφάσισε να επιστρέψει
στο σπίτι του στην περιοχή Πεδί
της Σύμης. Ήταν γύρω στις
13.30 το μεσημέρι και ξέχασε το
τηλέφωνό του στην παραλία.
Οποιαδήποτε προσπάθεια εντο-
πισμού του δεν είχε κανένα

αποτέλεσμα», ανέφερε.
«Έχουμε ζητήσει τώρα από την Πυροσβεστική να συν-

δράμει στην επιχείρηση σε περίπτωση που μπορεί να
γλίστρησε, να σκόνταψε, να έπεσε, ακόμη και να τον
δάγκωσε κάποιο φίδι, παραμένοντας κάπου τραυματι-
σμένος», συμπλήρωσε.

«Δεν υπάρχει κανένα ίχνος του. Κανένα απολύτως και
αυτό σημαίνει ότι για εμάς τουλάχιστον κάθε πιθανό σε-
νάριο είναι ανοιχτό και διερευνάται», επισήμανε επίσης
η κ. Δημογλίδου. Ο Δρ Mosley βρισκόταν σε διακοπές με
τη σύζυγό του και η αστυνομία φοβάται ότι μπορεί «να
έπεσε από ύψος» κατά τη διάρκεια πεζοπορίας κατά μή-
κος της παραλίας του Αγίου Νικολάου στη Σύμη.

Σοκ στη δημοσιογραφική οικογένεια προ-
κάλεσε ο θάνατος του εκδότη της εφημερίδας
«Στο Καρφί» Ηλία Τζαφέρη. «Ο εκλιπών ξεκί-
νησε τη σταδιοδρομία του το 1990 από τον
Flash 961 Radio. Το 1994 αναλαμβάνει χρέη
αρχισυντάκτη στο Κανάλι 5 (Alter) για 5 χρό-
νια, από το 1994 μέχρι το 1999, ενώ παράλλη-

λα αναλαμβά-
νει διευθυντής στο Business Radio
(από το 1997 ως το 1999). Επόμενος
σταθμός στην καριέρα του ο Alpha,
στον οποίο αναλαμβάνει χρέη αρχι-
συντάκτη από το 2000 ως το 2002,
ενώ στη συνέχεια μετακομίζει στην

εφημερίδα “Το Άρθρο”, για λογαριασμό της οποίας εργάζεται από το
2007 ως το 2011. Ακολουθεί η στροφή σε έντυπα κυρίως οικονομι-
κού περιεχομένου, αναλαμβάνοντας για έναν χρόνο αρχισυντάκτης
στην “Ημερησία”. Μεγάλο βήμα στην καριέρα του αποτελεί το ότι πέ-
ρασε στα χέρια του η εφημερίδα “Στο Καρφί”, ακολουθώντας τα χνά-
ρια του ιστορικού εκδότη της Νίκου Κακαουνάκη».

Ένας από τους πιο εμβληματι-
κούς σκηνοθέτες των τελευταί-
ων δεκαετιών στην Ελλάδα, ο Τά-
σος Μπιρσίμ, πέθανε χθες. Ήταν
ο προσωπικός σκηνοθέτης του
αείμνηστου Ανδρέα Παπανδρέ-
ου και υπήρξε διευθυντής τηλε-
όρασης στην ΕΡΤ τη δεκαετία
του ’80. Βρέθηκε στο επίκεντρο
της θεμελίωσης και δημιουργίας
της ιδιωτικής τηλεόρασης (ANT1,
Mega και ΣΚΑΪ) στην Ελλάδα μέ-
χρι και πρόσφατα.

Με αριθμό μαθητικού μη-
τρώου 1 το 1965 στη Σχολή Κινη-
ματογράφου και Τηλεόρασης
«Π. Παπαντωνοπούλου» ο Τάσος
Μπιρσίμ άρχισε μια παθιασμένη

καριέρα στην ελληνική τηλεόρα-
ση, που σύντομα τον έφερε κον-
τά στον Ανδρέα Παπανδρέου και
στα πιο μεγάλα πολιτικά γεγονό-
τα με το ΠΑΣΟΚ.

Με την υποδοχή του ευρώ το
2002, την τελετή εγκαινίων του
«Ελευθέριος Βενιζέλος» το
2001, την τελετή Millennium –
«Υποδεχόμαστε το 2000 στο ΦΩΣ
της Ακρόπολης», τα εγκαίνια της
Γέφυρας Ρίου - Αντιρρίου «Χαρί-
λαος Τρικούπης» το 2004, ο Τά-
σος Μπιρσίμ δημιούργησε ιστο-
ρία στην καρδιά των μεγάλων γε-
γονότων της χώρας.

Υπήρξε πρωτεργάτης στην ορ-
γάνωση και σκηνοθεσία μεγά-

λων live διεθνών πολιτικών και
αθλητικών συναντήσεων. Από το
Ράλλυ Ακρόπολις στους Μεσο-
γειακούς Αγώνες Στίβου, το Ευ-
ρωμπάσκετ, το Πανευρωπαϊκό
Πρωτάθλημα Στίβου, την υποδο-
χή των Ολυμπιονικών το 1996,
καθώς και την τελετή έναρξης
και λήξης του Αθήνα ’97.

Από το 2017 μέχρι πρόσφατα ο
Τάσος Μπιρσίμ ήταν ο σκηνοθέ-
της της εκπομπής «Με Αρετή και
Τόλμη» των Ενόπλων Δυνάμεων.

Τάσος Μπιρσίμ: Ποιος ήταν ο σκηνοθέτης-
μάγος των προεκλογικών συγκεντρώσεων

Θρίλερ με πασίγνωστο
παρουσιαστή του BBC
που αγνοείται στη Σύμη

Συναγερμός στο νησί με την εξαφάνιση
του 67χρονου Μάικλ Μόσλεϊ 

- Πεζοπόρα τμήματα από πυροσβέστες
και εθελοντές, ελικόπτερο 
και drones τον αναζητούν

Έφυγε ο εκδότης
της εφημερίδας 
«Στο Καρφί»
Ηλίας Τζαφέρης
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Ο
Δήμος Κηφισιάς ξεκίνησε με μηδενικούς
ρύπους για το 2024, αποτελώντας «παρά-
δειγμα» για ακόμη μία φορά σε εθνικό

επίπεδο, στα θέματα περιβάλλοντος και διαχείρι-
σης ενέργειας.

Όπως τονίζεται, η δημοτική αρχή, πιστή στις
δεσμεύσεις της και στοχεύοντας σε ένα ουδέτερο
ισοζύγιο άνθρακα έως το 2030, μηδένισε τις εκ-
πομπές αερίων του θερμοκηπίου που προκύ-
πτουν από την ενεργειακή κατανάλωση του κεν-
τρικού κτηρίου του δήμου, αποκομίζοντας ση-
μαντικά οφέλη για το περιβάλλον και τους δημό-
τες.

Βάσει των αποτελεσμάτων των μετρήσεων που πραγ-
ματοποίησε το Κέντρο Αειφορίας (CSE), οι συνολικές εκ-
πομπές από την κατανάλωση ρεύματος έφτασαν τους 91
τόνους διοξειδίου του άνθρακα (CO2). Η αντιστάθμιση
αυτών των εκπομπών αερίου του θερμοκηπίου και η πι-
στοποίηση έχουν επιτευχθεί μέσω της συμμετοχής σε
ένα διεθνές πρόγραμμα αντιστάθμισης και υλοποιείται
από τον έγκριτο ευρωπαϊκό οργανισμό First Climate, συ-
νεργάτη του Κέντρου Αειφορίας (CSE).

Για τη νέα αυτή καινοτόμα πρωτοβουλία ο δήμαρχος
Κηφισιάς Βασίλης Ξυπολυτάς υπογράμμισε: «Η κλιμα-
τική αλλαγή είναι σήμερα μια πραγματικότητα και όλοι
μας οφείλουμε να λάβουμε άμεσα όλα τα απαραίτητα
μέτρα για την καλύτερη και πιο αποτελεσματική αντιμε-
τώπισή της. 

Ο Δήμος Κηφισιάς, ένας δήμος που σέβεται, αγαπά
το περιβάλλον και φημίζεται για το φυσικό κάλλος του,
ασφαλώς πρωτοπορεί και σε αυτόν τον τομέα, ξεκι-
νώντας με μηδενικό ανθρακικό αποτύπωμα για το
2024. Έτσι, ως νέα διοίκηση με όραμα, γνώσεις και
σωστό προγραμματισμό καταφέραμε από τους πρώ-

τους μήνες της θητείας μας, να μηδενί-
σουμε τις εκπομπές αερίων του θερμοκη-
πίου που προκύπτουν από την ενεργειακή
κατανάλωση του κεντρικού κτηρίου του
δημαρχείου, εξοικονομώντας πολύτιμη
ενέργεια και πόρους.

Υλοποιήσαμε μία ακόμη προεκλογική δέ-
σμευσή μας, με σημαντικά περιβαλλοντικά
και οικονομικά οφέλη για τους δημότες,
όμως δεν επαναπαυόμαστε σε αυτό. 

Με στόχο τη μείωση καθαρών εκπομπών
κατά 30% για το έτος 2030, εντείνουμε μέ-
σω της μείωσης και της αντιστάθμισης των

εκπομπών άνθρακα τις προσπάθειές μας, καθώς έχου-
με στόχο με μια σειρά δράσεων να πετύχουμε το ίδιο και
σε άλλα δημοτικά κτήρια, αναβαθμίζοντάς τα σε κλιμα-
τικά ουδέτερα. 

Η προστασία του περιβάλλοντος και η αντιμετώπιση
των επιπτώσεων της κλιματικής αλλαγής, πέρα από ευ-
θύνη, αποτελούν μονόδρομο για ένα καλύτερο μέλλον
και απαιτούν διαρκή προσπάθεια όλων μας.

Ως Δήμος Κηφισιάς, ανοιχτός σε νέες προκλήσεις και
προοπτικές, θα συνεχίσουμε να πρωτοπορούμε δείχνον-
τας τον δρόμο».

Από την πλευρά του ο πρόεδρος του Κέντρου Αειφο-
ρίας (CSE) Νίκος Αυλώνας είπε για την πιστοποίηση: «Εί-
μαστε ιδιαίτερα χαρούμενοι που ο Δήμος Κηφισιάς λαμ-
βάνει τη σημαντική αυτή πρωτοβουλία σε συνεργασία με
το Κέντρο Αειφορίας (CSE) που πρωτοπορεί στην ανθρα-
κοποίηση οργανισμών από το 2009. Ελπίζουμε και άλλοι
δήμοι και φορείς του Δημοσίου να δημιουργήσουν πλά-
να για μείωση του ανθρακικού αποτυπώματός τους στο
πλαίσιο της μετάβασης της χώρας σε μια οικονομία χα-
μηλών εκπομπών ρύπων».

ΔΗΜΑΡΧΕΙΟ ΚΗΦΙΣΙΑΣ 

Η προστασία του περιβάλλοντος 
και η αντιμετώπιση των επιπτώσεων
της κλιματικής αλλαγής αποτελούν

μονόδρομο για ένα καλύτερο μέλλον

Το πρόγραμμα «Ραντεβού στις βρύσες»
που τρέχει η εθελοντική ομάδα και το ελ-
ληνικό γραφείο της Greenpeace έχει στό-
χο να εξασφαλιστεί πόσιμο νερό παντού
και πρόσβαση σε ένα επαρκές δίκτυο κοι-
νόχρηστων βρυσών για όλους. Στο πλαίσιο
του προγράμματος, έχει δημιουργηθεί
ένας διαδραστικός χάρτης στον οποίο οι
πολίτες μπορούν να δουν πού υπάρχουν
δημόσιες βρύσες, ποιες λειτουργούν και
ποιες όχι, ενώ μπορούν να προσθέσουν και
οι ίδιοι τις δημόσιες βρύσες που εντοπί-
ζουν. Αυτή τη στιγμή, στον χάρτη υπάρχουν
καταγεγραμμένες περισσότερες από 600
δημόσιες βρύσες. 

Ταυτόχρονα, έχουν γίνει και οι πρώτες
συνεργασίες. Η πρώτη ήταν με τον Δήμο
Θεσσαλονίκης, όπου σε κοινή δράση με
την ΕΥΑΘ εγκαινιάστηκε η πρώτη από τις
δέκα συνολικά βρύσες που θα εγκαταστή-
σει εθελοντικά το σωματείο των εργαζομέ-
νων της ΕΥΑΘ κατά μήκος της Νέας Παρα-
λίας, ενώ ο δήμαρχος Θεσσαλονίκης υπο-
στήριξε το πρόγραμμα και ανακοίνωσε ότι
ο δήμος θα προχωρήσει στην αποκατάστα-

ση κρηνών στην Άνω Πόλη άμεσα, αλλά και
στην εγκατάσταση νέων στο κέντρο της πό-
λης. 

Η επόμενη συνεργασία έγινε με το Ίδρυ-
μα Βασίλη & Ελίζας Γουλανδρή, με αφορμή
την κοινόχρηστη βρύση που βρίσκεται
στον προαύλιο χώρο του Ιδρύματος, με
σκοπό να περάσει το μήνυμα για το δικαίω-
μα όλων μας σε καθαρό, πόσιμο νερό και τη
σημασία μείωσης του πλαστικού μιας χρή-
σης. Παράλληλα, υπάρχει επικοινωνία και

με άλλους δήμους, μεταξύ αυτών και τον
Δήμο Αθηναίων, ο οποίος ήδη έχει προχω-
ρήσει σε μελέτη εγκατάστασης βρυσών και
σύντομα αναμένεται να την ανακοινώσει. 

Το πρόγραμμα «Ραντεβού στις βρύσες»
συνεχίζει τις συνεργασίες και πλέον συμ-
μαχεί με τον Δήμο Κηφισιάς, έναν δήμο με
κοινωνικές και περιβαλλοντικές ευαισθη-
σίες που προσπαθεί σταθερά να αναβαθμί-
σει την ποιότητα ζωής των πολιτών, και
επόμενο στόχο έχει τη διάθεση δωρεάν,

πόσιμου νερού από δημόσιες βρύσες στα
όρια του δήμου. 

Συγκεκριμένα, ο δήμαρχος Κηφισιάς
Βασίλης Ξυπολυτάς ανακοίνωσε: «Με με-
γάλη χαρά αποδεχθήκαμε την πρόταση της
Greenpeace για το πρόγραμμα “Ραντεβού
στις βρύσες”. Η ελεύθερη πρόσβαση στο
πόσιμο νερό αλλά την ίδια στιγμή η ορθο-
λογική χρήση του αποτελούν τα βασικότε-
ρα μηνύματα που θέλουμε να προωθήσου-
με σε όλους. Η Κηφισιά, μια πόλη με φυσι-
κό κάλλος και από τους πλέον “πράσινους”
και βιώσιμους δήμους της χώρας, διαθέτει
ένα δίκτυο με εκατοντάδες δημόσιες βρύ-
σες, το οποίο θέλουμε να αξιοποιήσουμε
κατάλληλα προς την κατεύθυνση της ενί-
σχυσης της ανθεκτικότητας και αειφορίας
της πόλης μας. 

Με αυτό τον τρόπο θα συμβάλουμε απο-
φασιστικά στη μείωση των πλαστικών μίας
χρήσης, καθώς και των απορριμμάτων
στην πόλη. Στόχος μας είναι να αναβαθμί-
σουμε εντός του έτους όλες τις βρύσες των
δημόσιων σχολείων όπως και τις κεντρικές
βρύσες του δήμου μας».

Ενώνουν δυνάμεις το «Ραντεβού στις βρύσες» και ο Δήμος Κηφισιάς!

Με μηδενικό 
αποτύπωμα 

άνθρακα το 2024 



ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ 7 ΙΟΥΝΙΟΥ 2024

ΡOLITICAL ΩΤΑΚΟΥΣΤΗΣ39

Στήριξη!
Πιλοτικό πρόγραμμα επισκέψεων ια-

τρών στα ΚΑΠΗ της Νέας Ιωνίας από το το-
πικό Κέντρο Υγείας για να εξετάζουν τα μέ-
λη τους και να τους συνταγογραφούν φάρ-
μακα και εξετάσεις εξήγγειλε ο υπουργός
Υγείας Άδωνις Γεωργιάδης κατά την επί-
σκεψή του στον Δήμο Νέας Ιωνίας. Στόχος
του σχετικού πιλοτικού προγράμματος εί-
ναι να επεκταθεί και στους όμορους δή-
μους και σε επόμενη φάση σε όλη την επι-
κράτεια. «Στόχος μας είναι να προσφέρου-
με πραγματικές και ουσιαστικές υπηρεσίες
στον κόσμο», τόνισε ο Άδωνις Γεωργιάδης
λαμβάνοντας τις ευχαριστίες του δημάρχου
Παναγιώτη Μανούρη.

Δήμαρχε, προχώρα!
Τη σκέψη της για δημιουργία προπονη-

τικού κέντρου της Εθνικής ομάδας για
αγωνίσματα ρίψεων στο στάδιο του Δήμου
Μεγάρων εξέφρασε στον δήμαρχο Πανα-
γιώτη Μαργέτη η πρόεδρος του ΣΕΓΑΣ Σο-
φία Σακοράφα. Ο Ωτακουστής μας έμαθε
ότι εντυπωσιάστηκε ο δήμαρχος! «Δήμαρ-
χε, προχώρα», του είπε!

Ανοιχτή αγκαλιά 
για το καλοκαίρι

Στον Δήμο Αθηναίων, τα Κέντρα Δημι-
ουργικής Μάθησης Νορντάου, Αγίου Παύ-
λου και των Κάτω Πετραλώνων υποδέχον-
ται τα παιδιά ηλικίας από 6 έως 12 ετών,
από 17 Ιουνίου έως 12 Ιουλίου 2024. Το
πρόγραμμα περιλαμβάνει θεατρικό παι-
χνίδι, εικαστικές δράσεις, μουσικοκινητι-
κή αγωγή, δραματοποίηση παραμυθιού,
πρόγραμμα εκπαιδευτικής ρομποτικής,
αερόβια άσκηση/αθλητικές δραστηριότη-
τες και επιτραπέζια παιχνίδια. Η συμμετο-
χή είναι δωρεάν για τους δημότες.

Στα σκαριά…
Στα σκαριά βάζει το πρώτο βιο-

κλιματικό σχολείο ο δήμαρχος
Παπάγου-Χολαργού Ηλίας Απο-
στολόπουλος. Εκδόθηκε ήδη η οι-
κοδομική άδεια σε ιδιόκτητο οι-
κόπεδο του δήμου, όπου το μακρι-
νό 1969 προβλεπόταν να αναγερ-
θεί σχολείο για να καλύψει τις συ-
νεχώς αυξανόμενες ανάγκες της περιοχής σε σχολική στέγη. «Πρωταρ-
χικό μας μέλημα είναι να καλύψουμε τις εκπαιδευτικές ανάγκες του δή-
μου με μόνιμες ιδιόκτητες σχολικές υποδομές που θα αξιοποιηθούν από
τα παιδιά της πόλης τα επόμενα χρόνια. Θα συνεχίσουμε να εργαζόμα-
στε, προκειμένου να διαμορφώσουμε τις καλύτερες δυνατές εκπαιδευ-
τικές συνθήκες», επισήμανε ο δήμαρχος Παπάγου-Χολαργού. 

E
να βήμα εξω-
στρέφειας κάνει
ο Δήμος Σαλαμί-

νας προς τη νεολαία και
προς την κοινωνία, προ-
κειμένου να την ευαι-
σθητοποιήσει σε θέματα
περιβάλλοντος. 

Έτσι, υλοποιεί ως συν-
τονιστής φορέας το ευ-
ρωπαϊκό πρόγραμμα
«EUnvironment - EUnvi-
ronmental emergency in
simple words» που χρη-
ματοδοτείται από το Era-
smus+ για τη Νεολαία
από την Ευρωπαϊκή

Ένωση μέσω της Εθνικής Μονάδας Συντονισμού (ΙΝΕΔΙΒΙΜ). Πρόκειται για μια στρατηγική
σύμπραξη στον τομέα της νεολαίας με ένα δυναμικό σχήμα φορέων από την Ελλάδα, την
Κύπρο, την Πορτογαλία και την Πολωνία. Ήδη έχουν πραγματοποιηθεί εκδηλώσεις στο δη-
μαρχείο Σαλαμίνας, στη Λευκωσία της Κύπρου, στην Πολωνία με τη συμμετοχή του δήμου
αλλά και μαθητών. Το συγκεκριμένο πρόγραμμα έχει στόχο την ευαισθητοποίηση των νέων
στα θέματα που αφορούν το περιβάλλον και τις πολιτικές για την προστασία του περιβάλλον-
τος και της βιώσιμης ανάπτυξης. «Μέσα από τα προγράμματα αυτά θέλουμε να δώσουμε τη
δυνατότητα στους νέους μας να γίνουν ενεργοί Ευρωπαίοι πολίτες, με γνώσεις και θέσεις.
Στο νησί μας οι νέοι είναι στο επίκεντρο, έχουν ρόλο και φωνή. Είναι κάτι που είχαμε υπο-
σχεθεί και υλοποιούμε», δήλωσε ο δήμαρχος Σαλαμίνας Γιώργος Παναγόπουλος.

Τρέξτε να εξοφλήσετε!
«Τρέξτε να εξοφλήσετε!», λέει ούτε λίγο ούτε πο-

λύ το υπουργείο Εσωτερικών στους δήμους και τις
περιφέρειες, προκειμένου να κατορθώσουν να δη-
λώσουν το αργότερο έως τις 15 Ιουλίου 2024 τις λη-
ξιπρόθεσμες υποχρεώσεις τους προς τρίτους για το
β’ τρίμηνο του 2024, προκειμένου να γίνει η σχετική
εξόφληση του ποσού ή η σχετική παρακράτηση
από την τακτική επιχορήγηση των δήμων. Το
υπουργείο Εσωτερικών καλεί παράλληλα του δήμους και τις περιφέρειες το επόμενο διάστημα να
δώσουν προτεραιότητα στην εξόφληση ή τουλάχιστον στην ελαχιστοποίηση των ληξιπρόθεσμων
υποχρεώσεών τους, καθώς και των όποιων εκκρεμών οφειλών που τείνουν να καταστούν ληξιπρό-
θεσμες μέχρι την 30ή Ιουνίου του 2024! Μετά την παρέλευση της προθεσμίας ο ειδικός διαδικτυακός
τόπος δεν θα είναι διαθέσιμος για την ανάρτηση του αρχείου και η όποια εγγραφή θα απορρίπτεται.

Αποτροπιασμός
Τον αποτροπιασμό του εξέ-

φρασε ο δήμαρχος Νίκαιας -
Αγίου Ιωάννη Ρέντη Κωνσταντί-
νος Μαραγκάκης για τη θανάτω-
ση δεσποζόμενου σκύλου από
κάψουλα υδροκυανίου σε παρα-

φίνη! Το περιστατικό καταγγέλθηκε από κάτοικο, η οποία συ-
νοδεύοντας το σκυλί της στον καθημερινό περίπατό του εν-
τόπισε το άτυχο ζώο που ξεψύχησε στα χέρια της. Μετά την
καταγγελία της κατοίκου ο δήμαρχος απέστειλε αναφορά
στον εισαγγελέα Πρωτοδικών Πειραιά ζητώντας τη διερεύ-
νηση της υπόθεσης και την απόδοση ευθυνών. 

Σε ποιον νησιωτικό δήμο
έγινε παράνομη

διάνοιξη οδού, με
αποτέλεσμα οι ιδιοκτήτες

οικοπέδων να διαμαρτυρηθούν
εντόνως και η παρέμβασή τους να

φτάσει στα υψηλά κλιμάκια του
υπουργείου Περιβάλλοντος, ώστε

να μπει τάξη στο ζήτημα;

Εξωστρέφεια στον Δήμο ΣαλαμίναςΑνακύκλωση
Καλοκαίριασε και τι πιο ωραίο από λί-

γες τηγανητές πατάτες σε ταβερνούλες το
βραδάκι, που πέφτει δροσιά… Αυτά σκέ-
φτεται ο Ωτακουστής μας και αναστενάζει
με ευχαρίστηση… Όμως, ξάφνου, του
μπήκε η ιδέα ότι το λάδι από το τηγάνισμα
δεν πρέπει να το πετάμε στην αποχέτευ-
ση, γιατί βουλώνει… Ρώτησε τους φί-
λους του τους δημάρχους τι κάνουν με
αυτό το λάδι. Κάποιοι ανασήκωσαν τους
ώμους… Ωστόσο κάποιοι άλλοι εδώ και
αρκετό καιρό το στέλνουν για ανακύκλω-
ση…. Δεν είναι ωραία ιδέα;

Ένα ακόμη βήμα…

Και μιας που είπαμε για ανακύκλωση…
Ο Ωτακουστής μας έμαθε ότι όλο και πε-
ρισσότερο οι νεοεκλεγέντες δήμαρχοι εν-
διαφέρονται όχι μόνον για την ανακύκλω-
ση, αλλά και πώς να μάθουν τους συμπο-
λίτες τους να κάνουν ανακύκλωση. Στον
Δήμο Βριλησσίων έχουν κάνει αρκετά βή-
ματα μπροστά και πλέον έχουν εισαγάγει
την κομποστοποίηση από φύλλα δέντρων
και χόρτα από γκαζόν στους παιδικούς
σταθμούς ως μια ξεχωριστή δραστηριότη-
τα για τους μικρούς μας φίλους!

Και οι πιο
παραδοσιακοί

Μια πράξη αγάπης προς το περιβάλλον
έκαναν οι τρεις δήμαρχοι των όμορων
Δήμων Ιλίου, Αγίων Αναργύρων-Καματε-
ρού και Πετρούπολης, που διοργάνωσαν
δενδροφύτευση στο πολύπαθο Ποικίλον
όρος. Ευχόμαστε η προσπάθειά τους να
πιάσει τόπο!



Ο
ι αγορές από το… κάτω μέρος
του ραφιού, η προτίμηση σε
προϊόντα ιδιωτικής ετικέτας σε

σχέση με αντίστοιχα των πολυεθνικών
και η συχνότερη χρήση της πλατφόρ-
μας e-katanalotis αποτελούν τα τρία
βασικά εργαλεία που έχουν στη διά-
θεσή τους οι καταναλωτές, προκειμέ-

νου να αποτραπούν πε-
ραιτέρω αυξήσεις στις
τιμές ή να επιταχυνθεί
το μέσο ποσοστό μεί-
ωσης που καταγράφη-
κε τον Μάιο. 

Οι… πονηριές των
πολυεθνικών εταιρει-
ών και διάφορων ισχυ-

ρών brands της αγοράς, που κάνουν
«παιχνίδι» μέσω της μείωσης τιμών
αλλά για μικρότερες ποσότητες προ-
ϊόντων, αναμένεται να ενισχύσει την
τάση αλλαγής των καταναλωτικών συ-
νηθειών, οι οποίες έχουν αλλάξει θεα-
ματικά από τότε που εκδηλώθηκε το
κύμα ακρίβειας στα τρόφιμα και στα
προϊόντα ευρείας λαϊκής κατανάλω-
σης. Στο πλαίσιο αυτό, περισσότεροι
καταναλωτές κοιτάζουν πλέον να αγο-
ράζουν προϊόντα που δεν… βγάζουν
μάτι στα ράφια των σουπερμάρκετ, τα
οποία βρίσκονται συνήθως στα stands
που απέχουν ελάχιστα από το… πάτω-
μα! Επιπλέον, η ιδιωτική ετικέτα εξα-
κολουθεί να αποτελεί μια φθηνότερη
εναλλακτική λύση και για τον λόγο αυ-
τό παρατηρείται αύξηση των πωλήσε-
ων δυναμικών ελληνικών μικρομε-
σαίων επιχειρήσεων που μπορούν να
προσφέρουν εναλλακτική λύση στους
καταναλωτές. 

Εκτός των παραπάνω, το μεγάλο
«όπλο» για τους καταναλωτές και
ιδίως αυτούς που έχουν τη δυνατότη-
τα να βρίσκονται κοντά σε διαφορετι-
κές αλυσίδες σουπερμάρκετ είναι η
πλατφόρμα e-katanalotis του υπουρ-
γείου Ανάπτυξης, η οποία μάλιστα εί-
ναι εξαιρετικά χρηστική και πλήρως

αναβαθμισμένη. Μια απλή περιήγηση
από τους χρήστες του διαδικτύου
αποδεικνύει ότι συνιστά ένα χρήσιμο
εργαλείο, καθώς με εύκολο τρόπο γί-
νεται σύγκριση τιμών ανά αλυσίδα
σουπερμάρκετ και δημιουργείται ένα
«καλάθι» με τα φθηνότερα προϊόντα. 

Η ηλεκτρονική πλατφόρμα παρέχει
στον καταναλωτή τη δυνατότητα σύγ-

κρισης τιμών για πάνω από 3.000 προ-
ϊόντα, μέσα σε ελάχιστο χρόνο, ενώ με
μερικά κλικ βλέπει στην οθόνη του το
φθηνότερο καλάθι με κριτήριο τόσο
την τιμή όσο και τη διαθεσιμότητα.
Επιπλέον, μέσω του χάρτη που υπάρ-
χει στην πλατφόρμα, ο καταναλωτής
έχει τη δυνατότητα πριν ξεκινήσει από
το σπίτι του να ελέγξει όλα τα σουπερ-

μάρκετ που βρίσκονται κοντά του,
ώστε να κάνει το καλύτερο δυνατό…
deal, εξοικονομώντας ταυτόχρονα
χρόνο και χρήμα. Βέβαια, η πλατφόρ-
μα έχει μεγαλύτερη αξία στα αστικά
κέντρα όπου υπάρχει πληθώρα σου-
περμάρκετ, ενώ τα πράγματα είναι κά-
πως πιο… περίπλοκα σε κωμοπόλεις
ή σε περιοχές εκτός πόλεων.

Σε κάθε περίπτωση, ο καταναλωτής
μέσα από αυτή τη διαδικασία μπορεί
να εξοικονομήσει χρόνο και χρήμα,
ενώ οι τιμές ενημερώνονται καθημε-
ρινά στις 10 το πρωί. 
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Σε αγώνα δρόμου έχουν αποδυθεί πολλοί ιδιοκτή-
τες ακινήτων, τους οποίους «φέσωσαν» πέρσι οι
ενοικιαστές και διαπιστώνουν τώρα ότι πρέπει να λά-
βουν τα… μέτρα τους για να μη φορολογηθούν για ει-
σοδήματα που δεν έχουν εισπράξει! 

Η αντίστροφη μέτρηση για την υποβολή των φορο-
λογικών δηλώσεων έχει ξεκινήσει και οι προθεσμίες
είναι ασφυκτικές, καθώς οι ιδιοκτήτες πρέπει να
προχωρήσουν σε μια σειρά ενεργειών, αν δεν θέλουν
να επιβαρυνθούν με πρόσθετους φόρους για ποσά
που δεν εισέπραξαν. 

Σύμφωνα με τη νομοθεσία, τα ποσά των ανείσπρα-
κτων εισοδημάτων από την εκμίσθωση ακίνητης πε-
ριουσίας συμπληρώνονται στο Ε2 εφόσον έως την
προθεσμία υποβολής της ετήσιας δήλωσης φορολο-
γίας εισοδήματος έχει εκδοθεί εις βάρος του μισθω-
τή διαταγή πληρωμής ή διαταγή απόδοσης μισθίου ή
δικαστική απόφαση αποβολής ή επιδίκασης μισθω-
μάτων, ή έχει ασκηθεί εναντίον του μισθωτή αγωγή
αποβολής ή επιδίκασης μισθωμάτων που συνοδεύε-
ται από το αποδεικτικό επίδοσής της, και έχουν προ-
σκομιστεί στην αρμόδια υπηρεσία ευκρινή φωτοαντί-

γραφα αυτών πριν από την υποβολή της δήλωσης. 
Στην περίπτωση που έχει ασκηθεί αγωγή στην

οποία αναγράφεται ότι διεκδικούνται μισθώματα μέ-
χρι την εκδίκαση αυτής, η αγωγή γίνεται δεκτή ως δι-
καιολογητικό, εφόσον συνοδεύεται από υπεύθυνη
δήλωση. Τέλος, πρέπει να σημειωθεί ότι τα ανεί-
σπρακτα ενοίκια από ακίνητα, τα οποία δηλώθηκαν
στο προηγούμενο φορολογικό έτος στους κωδικούς
125-126 και εισπράχθηκαν μέσα στο 2023, πρέπει να
δηλωθούν ανά κατηγορία ακινήτου και είδος μίσθω-
σης στο φετινό έντυπο Ε2.

Αγώνας δρόμου για ιδιοκτήτες ακινήτων που τους «φέσωσαν» οι ενοικιαστές!

Η πλατφόρμα e-katanalotis είναι ένα χρήσιμο εργαλείο 
για τη σύγκριση τιμών στα σουπερμάρκετ

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com

Πώς οι καταναλωτές μπορούν
να ρίξουν τις τιμές στο ράφι!
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Εκτίναξη σημειώνουν οι μετοχές της EFG Interna-
tional, βασικός μέτοχος της οποίας είναι η οικογένεια
του Σπύρου Λάτση, έπειτα από δημοσίευμα που ανα-
φέρει ότι μέχρι την Παρασκευή η ελβετική ιδιωτική
τράπεζα Julius Baer Group θα ανακοινώσει την εξα-
γορά της.

Η μετοχή της ιδιωτικής τράπεζας σημείωσε άνοδο
έως και 10%, ενώ σταμάτησε νωρίτερα την Πέμπτη τη
διαπραγμάτευσή της λόγω υπερβολικής αστάθειας,
αφού ο ιστότοπος Inside Paradeplatz ανέφερε φήμες
ότι θα μπορούσε να υπάρξει ανακοίνωση την Παρα-
σκευή μετά το κλείσιμο της αγοράς. Οι μετοχές της
Julius Baer υποχώρησαν έως και 5%.

Σύμφωνα με αναφορά του Bloomberg στα τέλη
Μαΐου, η Julius Baer με έδρα τη Ζυρίχη είχε προκα-

ταρκτικές συζητήσεις με την EFG τις τελευταίες εβδο-
μάδες σχετικά με το ενδεχόμενο μιας εξαγοράς. Οι
συνομιλίες συνεχίζονται, ενώ δεν υπάρχει βεβαιότη-
τα ότι θα καταλήξουν σε συμφωνία.

Οι φήμες για ενδεχόμενη συγχώνευση της Julius

Baer και της EFG International δεν είναι καινούργιες.
Αλλά αυτήν τη φορά μπορεί να είναι διαφορετικά τα
πράγματα, σημείωσε στα τέλη Μαΐου σε άρθρο της η
ιστοσελίδα finews.com. Σημειώνεται ότι από τις 24
Μαΐου και μετά οι μετοχές της EFG καταγράφουν άλ-
μα 11%, ενώ της Julius Baer καταγράφουν βουτιά 7%.

Οποιαδήποτε συμφωνία μεταξύ των δύο τραπεζών
θα δημιουργούσε έναν διαχειριστή περιουσίας με πε-
ρισσότερα από 500 δισ. ελβετικά φράγκα (561 δισ. δο-
λάρια) σε περιουσιακά στοιχεία υπό διαχείριση, σύμ-
φωνα με το Bloomberg. Θα συνέχιζε τον μετασχημα-
τισμό της ελβετικής χρηματοπιστωτικής βιομηχανίας,
η οποία ξεκίνησε πέρυσι όταν η μεγαλύτερη τράπεζα
της χώρας, η UBS Group, εξαγόρασε την ανταγωνί-
στρια Credit Suisse. 

EFG International: Άλμα 10% στη μετοχή της - Ο Σπύρος Λάτσης κλείνει deal με την Julius Baer

Γ
ια τη μετάβαση στην κλιματική
ουδετερότητα και την προώθη-
ση εναλλακτικών καυσίμων

στις μετακινήσεις αναφέρθηκε η υφυ-
πουργός Μεταφορών Χριστίνα Αλεξο-
πούλου, μιλώντας στο 3ο Jive Road

Show στην Πάτρα. Στο
περιθώριο της εκδή-
λωσης οι διοργανωτές
παρουσίασαν ένα ηλε-
κτρικό λεωφορείο που
τροφοδοτείται από κυ-

ψέλες υδρογόνου. Ένα
όχημα που δεν ρυπαί-

νει, μιας και το μόνο απόβλητο που πα-
ράγει είναι καθαρό νερό. Άλλωστε, το
υδρογόνο είναι το πλέον άφθονο στοι-
χείο στο σύμπαν, καθώς βρίσκεται
σχεδόν παντού και είναι ένα άχρωμο,
άοσμο και μη τοξικό αέριο που μπορεί
να αποθηκεύεται για μεγάλα χρονικά
διαστήματα.

Η κυρία Αλεξοπούλου αναφέρθηκε
στις προτεραιότητες που θέτει η κυ-
βέρνηση επενδύοντας στις βιώσιμες
μεταφορές με όραμα τη μείωση του
ενεργειακού αποτυπώματος και την
επίτευξη της Βιώσιμης Αστικής Κινητι-
κότητας. «Η μείωση των ρύπων και του
θορύβου στο κέντρο της πόλης θα βελ-
τιώσει σημαντικά την υπηρεσία των
Μέσων Μαζικής Μεταφοράς. Το λεω-
φορείο υδρογόνου, που βρίσκεται
στην Πάτρα, είναι μια νέα τεχνολογία
που αξιολογούμε. Θέλω να τονίσω πως
ένα από τα πρώτα πρατήρια υδρογόνου
στη χώρα μας θα ανοίξει εντός Αχαΐας,
στην περιοχή της Ακράτας», ανέφερε
χαρακτηριστικά η υφυπουργός.

Πού συναντάται και πώς παράγεται
Συνήθως το υδρογόνο συναντάται

στη φύση, στο νερό και τη βιομάζα,

ενώ παράγεται μέσω ηλεκτρόλυσης με
χρήση ανανεώσιμων πηγών ενέργει-
ας, όπως η ηλιακή και η υδροηλεκτρι-
κή, αποτελώντας λύση για εγγυημένη
ενεργειακή επάρκεια.

«Το υδρογόνο μπορεί να συμβάλει

στην περαιτέρω μείωση των ρύπων.
Θα χρειαστούν χρόνια για να ολοκλη-
ρωθεί αυτή η μετάβαση που ξεκινά
τώρα. Πρόσφατα άρχισε η δημιουργία
ενός οικοσυστήματος υδρογόνου στην
Ελλάδα στους Αγίους Θεοδώρους Κο-

ρινθίας. Στο πλαίσιο του έργου δίνεται
μια σημαντική ευκαιρία για την υλο-
ποίηση πιλοτικών δράσεων χρήσης
υδρογόνου. Όπως η παρουσία του
πρώτου λεωφορείου υδρογόνου στην
Πάτρα, έχοντας παρουσιαστεί πριν
στην Κοζάνη, στη Θεσσαλονίκη και
στην Αθήνα», σημείωσε η υφυπουρ-
γός Μεταφορών.

Το μέλλον των μεταφορών με τη
χρήση του υδρογόνου ως καυσίμου
χρειάζεται το νομικό πλαίσιο για την
ομαλή ανάπτυξη ενός δικτύου παρα-
γωγής πράσινου υδρογόνου, την απο-
θήκευση και την αξιοποίησή του. Το
υπουργείο Υποδομών και Μεταφορών
επενδύει προς αυτή την κατεύθυνση
και ενημερώνει για τα οφέλη εκπαι-
δεύοντας τον κόσμο στη χρήση του και
διασφαλίζοντας πως αυτή η μετάβαση
θα γίνει σύμφωνα με τα υψηλότερα
στάνταρ ασφαλείας. 

Η υδρογονοκίνηση
οδηγεί στο μέλλον 

των μεταφορών 

Όλα όσα είπε η υφυπουργός Μεταφορών Χριστίνα
Αλεξοπούλου στο 3ο Jive Road Show στην Πάτρα για 

την προώθηση εναλλακτικών καυσίμων στις μετακινήσεις

Γράφει 
η Ρεγγίνα 

Σαβούρδου
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H
ταν 2008 τότε που οι τράπεζες
έδωσαν τελευταία φορά μέρι-
σμα στους μετόχους τους για τα

κέρδη της προηγούμενης χρονιάς. Από
τότε μέχρι και χθες, αυτή η φυσιολογική
διαδικασία τούς είχε απαγορευτεί θε-
σμικά. Να όμως που έφτασε η ώρα ένας
ακόμη περιορισμός των μνημονίων και
της κρίσης να αρθεί, με την Ευρωπαϊκή
Κεντρική Τράπεζα να επιτρέπει για πρώ-
τη φορά μετά από 16 χρόνια τη διανομή
μερίσματος στους μετόχους, μια
ακόμη πράξη που δείχνει επιτέ-
λους την επιστροφή στην κανονι-
κότητα και την αφαίρεση οικονο-
μικών περιορισμών που πληρώ-
ναμε οι Έλληνες για τα συνεχή
μνημόνια.

Συνολικά οι τέσσερις συστημι-
κές τράπεζες ανακοίνωσαν για το
2023 κέρδη που έφτασαν στα 3,645 δισ.
ευρώ, κυρίως λόγω των υψηλών επιτο-
κίων που επέβαλαν στα δάνεια που έδι-
ναν, αλλά και την ισχυρή ανάπτυξη της
οικονομίας γενικότερα. 

Η αδειοδότηση της ΕΚΤ για τη διανομή
μερίσματος είχε σχεδόν προεξοφληθεί
τις προηγούμενες ημέρες, καθώς οι
τράπεζες ακολούθησαν μια νέα διαδικα-
σία, ζητώντας από τον τραπεζικό επόπτη
(τον SSM) να τους εγκρίνει τη διανομή
μερίσματος.

Το ύψος του μερίσματος που θα δώσει
η κάθε τράπεζα εναπόκειται στη διοίκη-
σή της, καθώς και στην έγκριση της Γε-
νικής της Συνέλευσης, σύμφωνα όμως
με τις ανακοινώσεις που έχουν ήδη στα-
λεί από τα χρηματοπιστωτικά ιδρύματα,
το ύψος των μερισμάτων αναμένεται να

ξεκινήσει από το 10% των καθαρών κερ-
δών του 2023 και να φτάσει ακόμη και

στο 30%. Τα ποσοστά αυτά είναι
χαμηλότερα από το 50% των κερ-
δών τους που δίνουν ως μέρισμα
οι υπόλοιπες ευρωπαϊκές τράπε-
ζες, αναμένεται όμως σταδιακά
να υπάρξει αύξηση του μεγέθους
των ποσοστών, αλλά και αύξηση
του συνολικού ποσού που θα
διανείμουν οι τράπεζες. Ενώ λοι-

πόν το φετινό ποσό που θα διανεμηθεί
υπολογίζεται σε περίπου 875 εκατ. ευ-
ρώ, για του χρόνου είναι πολύ πιθανό να
υπάρξει αύξησή του και να φτάσει στο
1,1 δισ.

Η Εθνική Τράπεζα
Η Εθνική Τράπεζα ανακοίνωσε ότι θα

μοιράσει στους μετόχους της 332 εκα-
τομμύρια ευρώ μετρητά, ή 0,36 ευρώ
ανά μετοχή, ποσό που αντιστοιχεί στο
30% των καθαρών κερδών της για το
2023. Η διοίκηση της τράπεζας προφα-
νώς και δεν μπορούσε να κρύψει την
ικανοποίησή της, τονίζοντας ότι «η επι-
στροφή στη διανομή μερισμάτων αποτε-

λεί έμπρακτη αναγνώριση του ισχυρού
ισολογισμού της Εθνικής, της διατήρη-
σης της κερδοφορίας σε υψηλά επίπε-
δα, καθώς και της συνεχούς δημιουρ-
γίας κεφαλαίων της τράπεζας». Η τελική
απόφαση θα ληφθεί από τη Γενική Συνέ-
λευση ύστερα από πρόταση που θα της
καταθέσει το Διοικητικό Συμβούλιο. 

Η Alpha Bank
Στη δική της ανακοίνωση η Alpha

Bank τόνισε ότι η διανομή του μερίσμα-
τός της θα φτάσει στα 122 εκατομμύρια
ευρώ, ποσό που αντιστοιχεί στο 20% των
κερδών του 2023. Πρόθεση της Alpha
Bank είναι να διανείμει το μισό του πο-
σού (δηλαδή τα 61 εκατ. ευρώ) με τη
μορφή μερίσματος σε μετρητά, ποσό
που ισοδυναμεί με 0,026 ευρώ ανά με-
τοχή. Το υπόλοιπο ποσό θα αξιοποιηθεί
για τη διαδικασία επαναγοράς μετοχών
της τράπεζες, για την οποία -όπως τονί-
ζει στην ανακοίνωσή της- έχει ήδη λάβει
τη σχετική έγκριση των εποπτικών αρ-
χών για την ακύρωση αυτών των μετο-
χών. Η δυνατότητα της τράπεζας να απο-
δώσει μέρισμα ήρθε ως αποτέλεσμα της

υλοποίησης του επιχειρηματικού της
σχεδίου, το οποίο ώθησε την κερδοφο-
ρία για το α’ τρίμηνο του 2024 στο 13,5%
και τα ίδια κεφάλαιά της στο 16,2%.

Η Τράπεζα Πειραιώς
Θα διανείμει ως μέρισμα μετρητά

ύψους 79 εκατομμυρίων ευρώ στους
μετόχους της, ενώ την απόφαση αναμέ-
νεται να τη λάβει κατά την ετήσια Γενική
Συνέλευση των μετόχων της, που θα γί-
νει στις 28 Ιουνίου 2024, ενώ η διανομή
θα ολοκληρωθεί έναν μήνα μετά, εντός
του Ιουλίου.

Η Eurobank
Όπως ανακοίνωσε και η Eurobank, το

μέρισμα που θα καταβάλει σε μετρητά
θα φτάσει τα 342 εκατομμύρια ευρώ ή
0,0933 ευρώ ανά μετοχή. Το ποσό αυτό
αντιστοιχεί σε ποσοστό διανομής 30% επί
των καθαρών κερδών του έτους 2023.
Και η συγκεκριμένη τράπεζα αναφέρε-
ται στη σημασία που έχει το πράσινο φως
που έδωσε ο επόπτης για τη διανομή με-
ρίσματος ύστερα από 16 χρόνια, υπο-
γραμμίζοντας την ευρωστία και το καλά
διαφοροποιημένο λειτουργικό μοντέλο
της Eurobank, το οποίο εστιάζει στη δη-
μιουργία αξίας για τους μετόχους της.

του Κωνσταντίνου
Δαυλού
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Το ποσό που θα διανεμηθεί υπολογίζεται στα €875 εκατ. 

Μέρισμα στις τράπεζες 
μετά από 16 χρόνια…



ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ 7 ΙΟΥΝΙΟΥ 2024

ΡOLITICAL ΕΛΛΑΔΑ43

inside job

Ο
ΙΚ

Ο
Ν

Ο
Μ

ΙΑ

Μ
ε το καλημέρα η φετινή χρονιά έδειξε
ότι θα ήταν καλή για τον τουρισμό, ο
οποίος θα οδηγηθεί σε νέα ιστορικά

υψηλά νούμερα. Χαρακτηριστικό είναι το στοι-
χείο των αφίξεων, οι οποίες το πρώτο
τρίμηνο εμφάνισαν ετήσια αύξηση 24%.
Την ίδια στιγμή όλοι οι λεγόμενοι «πρό-
δρομοι δείκτες» συνηγορούν για θετική
πορεία και στη συνέχεια. Ο δείκτης μελ-
λοντικής ζήτησης των ελληνικών ξενο-
δοχείων βρίσκεται σε ιστορικά υψηλά
επίπεδα και αυτή η αισιοδοξία αποτυ-
πώνεται στις προσλήψεις, καθώς για το
διάστημα Φεβρουάριος-Απρίλιος η κα-
θαρή αύξηση ήταν +98 χιλιάδες έναντι +90 χι-
λιάδων που είχαν καταγραφεί το 2023.

Παράλληλα, η αεροπορική κίνηση από το
εξωτερικό έχει καταγράψει τα εξής σε σχέση
με το 2023:
� Άνοδο 20% στις ανοιξιάτικες αφίξεις, κάτι
που κάνει πολλούς να ελπίζουν σε μείωση της
εποχικότητας και διεύρυνση της τουριστικής
περιόδου.
� Αύξηση κατά 8% στις προγραμματισμένες

θέσεις της περιόδου Ιούνιος-Οκτώβριος.
� Ισχυρή αυξανόμενη ζήτηση από ανεξάρτη-
τους τουρίστες που αυξήθηκε κατά +14% στις
μέχρι τώρα κρατήσεις.

Και αύξηση εισπράξεων 10% 
Αξιολογώντας όλα τα παραπάνω, η

Διεύθυνση Οικονομικής Ανάλυσης της
Εθνικής Τράπεζας κατέληξε στην εκτί-
μηση ότι το 2024 θα δούμε νέα ρεκόρ,
με αφίξεις που θα φτάσουν στα 35 εκα-
τομμύρια τουρίστες, αριθμός που απο-
τελεί αύξηση κατά 7% σε σχέση με πέρ-
σι. Ταυτόχρονα αναμένονται βελτιωμέ-

να έσοδα ανά τουρίστα, οδηγώντας έτσι τις ει-
σπράξεις περίπου στα 22 δισ. ευρώ, δηλαδή σε
αύξηση +10% έναντι του 2023. Αλλά για να εί-
μαστε και λίγο προσγειωμένοι, να τονίσουμε
ότι οι μελετητές της τράπεζας υπογραμμίζουν
ότι υπάρχει σημαντικός κίνδυνος αυτά τα νού-
μερα να μην επιτευχθούν, λόγω της υψηλής
γεωπολιτικής και κλιματικής αβεβαιότητας
καθώς και των πιθανών αναταράξεων από τη
χρεοκοπία της FTI Touristik.

Δεν απογοήτευσε η Κριστίν Λαγκάρντ όλους
εκείνους που περίμεναν ότι χθες -για πρώτη
φορά από το 2019- θα μείωνε τα τρία βασικά
επιτόκια της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας
(ΕΚΤ) κατά 0,25 μονάδες. Αυτό σημαίνει ότι το
επιτόκιο πράξεων κύριας χρηματοδότη-
σης θα μειωθεί από τις 12 Ιουνίου στο
4,25%, το επιτόκιο διευκόλυνσης
οριακής χρηματοδότησης θα πέσει
στο 4,5% και το επιτόκιο αποδοχής
καταθέσεων στο 3,75%.

Και μπορεί αυτή η μείωση να φαν-
τάζει σταγόνα στον ωκεανό μετά τις δέ-
κα διαδοχικές αυξήσεις που είχαν ανεβάσει
τα επιτόκια κατά 450 μονάδες βάσης, η αρχή

όμως είναι το ήμισυ τον παντός και άρα τώρα
όλοι στρέφονται στην πρόβλεψη των επόμε-
νων κινήσεων της ΕΚΤ. Το σίγουρο είναι ότι οι
αποφάσεις της κ. Λαγκάρντ θα ληφθούν -
όπως λέει η ίδια- με βάση τα στοιχεία και κυ-

ρίως την πορεία του πληθωρισμού.
Ο πληθωρισμός έχει μειωθεί πλέ-

ον στην Ευρωζώνη, από το υψηλό
του 10,6% που είχε καταγράψει τον
Οκτώβριο του 2022 στο 2,4% τον
Μάρτιο, όμως πρόσφατες προβλέ-

ψεις τον αναθεωρούν προς τα πάνω
στο 2,5% για όλο το 2024, στο 2,2% το

2025 και κάτω από το όριο του 2%, στο 1,9%, το
2026. 

του Κωνσταντίνου
Δαυλού

Πού θα πάει ο Τσαμάζ;
Μπορεί να μην έχει ανοίξει ακόμα τα χαρτιά του ο Μιχάλης Τσαμάζ για το
πού θα συνεχίσει την καριέρα του, μετά την αποχώρησή του από τον ΟΤΕ,
ωστόσο στην αγορά οι φήμες δίνουν και παίρνουν. Και είναι σίγουρο πως
τον εκ των κορυφαίων μάνατζερ της ελληνικής αγοράς και μακροβιότε-
ρο CEO του ΟΤΕ πολλοί κορυφαίοι μεγάλοι «παίκτες» θα ήθελαν να τον
εντάξουν στο δυναμικό τους, προσδοκώντας την προσφορά του, η οποία,
αποδεδειγμένα, είναι gamechanger για έναν κορυφαίο όμιλο. Οι τελευ-
ταίες πληροφορίες πάντως λένε πως ο Τσαμάζ έχει λάβει την απόφασή
του και θα βρεθεί σε κορυφαίο όμιλο. Τα υπόλοιπα θα σας τα αποκαλύ-
ψουμε σύντομα…

Deal-έκπληξη προ των πυλών
Ένα μεγάλο deal πληροφορούμαστε ότι αναμένεται να ανακοινώσει
σύντομα κορυφαίος παίκτης στην αγορά των σουπερμάρκετ. Οι δια-
πραγματεύσεις μεταξύ των πλευρών είναι προχωρημένες και ανα-
μένεται το αργότερο έως το τέλος του μήνα και εκτός συγκλονιστι-
κού απροόπτου να ολοκληρωθούν. Προς το παρόν αυτό που έχουμε
να σας πούμε είναι ότι το deal θα αφορά επέκταση της ελληνικής
αλυσίδας στη Μεγαλόνησο, όπου ήδη έχει παρουσία, αλλά με την κί-
νηση αυτή θα διεισδύσει περαιτέρω στη συγκεκριμένη αγορά.

Τα ραντεβού fund managers στην Αθήνα
Κάτι έπιασε τ’ αυτί μου πως εθεάθησαν στην πρωτεύουσα fund man-
agers μεγάλων αμερικανικών οίκων, οι οποίοι θεωρούν πως υπάρχουν
επενδυτικές ευκαιρίες στο ελληνικό χρηματιστήριο. Οι πληροφορίες
αναφέρουν πως οι διεθνείς διαχειριστές θα πραγματοποιήσουν διάφο-
ρα ραντεβού με στελέχη εισηγμένων εταιρειών και πως το ενδιαφέρον
τους επικεντρώνεται σε τράπεζες, κατασκευές και ενέργεια.

Δεν ιδρώνει τ’ αυτί τους
Κατά τον Αύγουστο -τότε που όλοι μας θα ανεβάζουμε φωτογραφίες
στα social media με θάλασσα και βότσαλα- η ΑΑΔΕ ετοιμάζεται να
δώσει στη δημοσιότητα τα ονόματα όσων χρωστούν πάνω από
150.000 ευρώ σε κράτος και ταμεία. «Και λοιπόν;», θα ρωτήσετε.
«Φάνηκε ποτέ να προσφέρει κάτι αυτό;». Με μια λέξη, όχι. Όταν
χρωστάς κάτι εκατομμυριάκια που κανείς δεν θα καταφέρει να σου
τα πάρει ποτέ, τότε μάλλον δεν ιδρώνει τ’ αυτί σου.

Πού ταξιδεύουμε περισσότερο
Μιας και είναι λίγο τουριστική η διάθεση σήμερα, λέω να σας ταξιδέ-
ψω. Ή μάλλον να σας πω εσείς πού ταξιδεύετε περισσότερο. Στην κο-
ρυφή το 2019 ήταν η Βουλγαρία (κι όμως ναι, η Βουλγαρία) με 1.900
αναχωρήσεις. Αμέσως επόμενη ήταν η Τουρκία με περίπου 1.000 ανα-
χωρήσεις. Τότε όμως είχαμε ακόμη κρίση και πολλοί περνούσατε τα
σύνορα για βενζίνη ή φτηνά ψώνια. Πέρσι όμως η Βουλγαρία έχασε το
44% των ταξιδιωτών από Ελλάδα και η Τουρκία το 45%. Για αυτό, φαίνε-
ται μας έχουν τρελάνει στη διαφήμιση οι άσπονδοι γείτονες.

Τι να μας πει και το Παρίσι;
Και θα τα συνεχίσω τα τουριστικά,
διότι είδα στο Χ μια εντυπωσιακή
στατιστική. Ποια περιοχή του κό-
σμου ανεβαίνει περισσότερο στο In-
stagram από τους χρήστες; Και ναι,
είναι η Σαντορίνη, πάνω και από
τον… Πύργο του Άιφελ!

Η Διεύθυνση Οικονομικής Ανάλυσης 
της Εθνικής Τράπεζας εκτιμά 
πως ο αριθμός των ξένων 
επισκεπτών θα αυξηθεί 
κατά 7% σε σχέση με πέρσι

Πάμε φέτος για ρεκόρ 
με 35 εκατ. τουρίστες

ΕΚΤ: Μείωσε τα επιτόκια κατά 0,25 μονάδες
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Ελληνικός Χρυσός γιόρτασε τη φετινή
Παγκόσμια Ημέρα Περιβάλλοντος εγ-
καινιάζοντας τη νέα απλοποιημένη

πλατφόρμα παρακολούθησης των περιβαλλοντι-
κών της επιδόσεων, η οποία ενισχύει περαιτέρω
τη διαφάνεια, τη λογοδοσία και την εμπιστοσύνη
με τους κοινωνικούς της εταίρους. 

Πρόκειται για ένα σημαντικό εργαλείο που
προσφέρει άμεση και εύκολη πρόσβαση σε περι-
βαλλοντικά δεδομένα που σχετίζονται με τις δρα-
στηριότητες της εταιρείας. Ειδικότερα, η ανανε-
ωμένη πλατφόρμα παρουσιάζει με έναν πιο
απλό, άμεσο και οπτικά φιλικό τρόπο τα δεδομέ-
να που συλλέγονται από το Πρόγραμμα Περιβαλ-
λοντικής Παρακολούθησης που η εταιρεία έχει
αναπτύξει και εγκαταστήσει μέσα και γύρω από
τον περιβάλλοντα χώρο των εγκαταστάσεών της
στα Μεταλλεία Κασσάνδρας, με έμφαση σε αυτά
που σχετίζονται άμεσα με την καθημερινότητα
των κατοίκων της περιοχής. 

Το βραβευμένο πρόγραμμα περιβαλλοντικής
παρακολούθησης της Ελληνικός Χρυσός ξεκί-
νησε τη λειτουργία του το 1995 και στη σημερινή
του μορφή περιλαμβάνει ένα δίκτυο 500 σημεί-
ων ελέγχου, μέσω του οποίου καταγράφονται,
εξετάζονται και μετρούνται ποιοτικά και ποσοτι-
κά 15 περιβαλλοντικές παράμετροι, μεταξύ των
οποίων η ποιότητα των επιφανειακών και υπό-
γειων υδάτων, του αέρα και του εδάφους, τα επί-
πεδα θορύβου, δονήσεων και εκπομπών σκό-
νης, η οικολογική κατάσταση της βιοποικιλότη-
τας της περιοχής, κ.ά.

Ο επισκέπτης μπορεί να περιηγηθεί στην περιο-
χή μέσω ενός τρισδιάστατου, διαδραστικού χάρτη

να επιλέξει έναν από τους 500 σταθμούς μέτρησης
και να διαβάσει με τρόπο απλό και με τη χρήση πα-
ραδειγμάτων από την καθημερινότητα τις τιμές κά-
θε περιβαλλοντικής παραμέτρου που ελέγχεται μέ-
σω του συγκεκριμένου σταθμού. Έτσι, οι επισκέ-
πτες μπορούν εύκολα και με μια ματιά να κατανοή-
σουν την ποιότητα του περιβάλλοντος της περιοχής.
Η πλατφόρμα διαθέτει επίσης ιστορικά δεδομένα,
επιτρέποντας τη σύγκριση με το παρελθόν. 

Με τη νέα αυτή εφαρμογή, η Ελληνικός Χρυσός
διασφαλίζει ότι όλοι έχουν άμεση πρόσβαση σε έγ-
καιρη, κατανοητή και αξιόπιστη πληροφόρηση για
τις περιβαλλοντικές επιδόσεις της, ανεξαρτήτως
του βαθμού εξοικείωσης με το αντικείμενο και την
επιστημονική ορολογία, παραμένοντας πιστή στη
δέσμευσή της να διατηρεί ανοιχτό, ειλικρινή και
διαφανή διάλογο με τους κοινωνικούς της εταί-
ρους, αναφορικά με τη δραστηριότητά της στην πε-
ριοχή.

Η νέα πλατφόρμα αποτελεί μέρος της ευρύτερης
στρατηγικής ψηφιακού μετασχηματισμού της εται-
ρείας, μέσω της υιοθέτησης καινοτόμων τεχνολο-
γιών και πρακτικών που προάγουν τη βιώσιμη ανά-
πτυξή της και υλοποιήθηκε από την Geospatial
Enabling Technologies υπό την επιστημονική κα-
θοδήγηση της Enveco.

Νέα πλατφόρμα 
προγράμματος 

περιβαλλοντικής 
παρακολούθησης 

Ενισχύει περαιτέρω 
τη διαφάνεια, τη λογοδοσία 
και την εμπιστοσύνη 
με τους κοινωνικούς της εταίρους

ΕΛΛΗΝΙΚΟΣ ΧΡΥΣΟΣ 



Σ
ημαντικές δράσεις στις ΑΠΕ,
στις υποδομές, στην υγεία,
στην παιδεία, στη δικαιοσύνη

και το κράτος θα χρηματοδοτηθούν
από το «ζεστό» χρήμα του 1 δισ. ευρώ
από το σκέλος των επιχορηγήσεων
που θα… έρθει στην Ελλάδα τις προ-

σεχείς ημέρες από το
Ταμείο Ανάκαμψης
και Ανθεκτικότητας. 

Χθες, το υπουργείο
Εθνικής Οικονομίας
και Οικονομικών κα-
τέθεσε επίσημα το τέ-
ταρτο αίτημα εκταμί-
ευσης του ποσού από

το Ταμείο Ανάκαμψης, το οποίο θα
διοχετευτεί σε 20 προγράμματα, όπως
δήλωσε ο υπουργός αναπληρωτής Νί-
κος Παπαθανάσης. Είχε προηγηθεί η
κατάθεση αιτήματος για την εκταμίευ-
ση πόρων 2,3 δισ. ευρώ από το σκέλος
των δανείων, ενώ μέσα στους προσε-
χείς μήνες η Ελλάδα αναμένεται να
λάβει επιπλέον 3,3 δισ. ευρώ, που αν-
τιστοιχούν στο 1,5% του Ακαθαρίστου
Εγχωρίου Προϊόντος. Πρόκειται για
κεφάλαια ζωτικής σημασίας που θα
στηρίξουν τον φετινό ρυθμό ανάπτυ-
ξης της οικονομίας, ενώ μέχρι στιγμής

οι πόροι μέσω του Ταμείου ανέρχονται
στα 18,2 δισ. ευρώ, δηλαδή στο μισό
του συνολικού πακέτου. Τα κονδύλια
θα προωθηθούν στην περαιτέρω κά-
λυψη του επενδυτικού κενού, στην
ενίσχυση της επιχειρηματικότητας,
των υποδομών, της παιδείας και της
υγείας, στη βελτίωση της καθημερινό-
τητας των πολιτών και στη δημιουργία
νέων και καλύτερα αμειβόμενων θέ-
σεων εργασίας.

Όπως δήλωσε ο υπουργός αναπλη-
ρωτής Εθνικής Οικονομίας και Οικο-
νομικών Νίκος Παπαθανάσης, το συ-
νολικό ποσό των εκταμιεύσεων θα
υπερβαίνει το 50% των συνολικών πό-
ρων που δικαιούται να λάβει η χώρα
στο πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου «Ελ-
λάδα 2.0». Τόνισε δε ότι «τα έργα που
περιλαμβάνονται στο αίτημα αποτε-
λούν την καλύτερη απάντηση στις αι-
τιάσεις περί δήθεν διοχέτευσης των
πόρων σε λίγους και μεγάλους». 

Ο υπουργός Επικρατείας Άκης
Σκέρτσος σημείωσε ότι με την ολο-

κλήρωση ακόμη πέντε μεταρρυθμι-
στικών οροσήμων στα πεδία της πρά-
σινης ενέργειας με την αύξηση συμ-
μετοχής των ΑΠΕ στο ενεργειακό μας
μείγμα, την ταχύτερη απονομή δι-
καιοσύνης με την κατάρτιση δικαστών
και δικαστικών υπαλλήλων, τον εξορ-
θολογισμό της φαρμακευτικής δαπά-
νης που οδηγεί και σε μείωση του
clawback και την απλοποίηση της φο-
ρολογικής νομοθεσίας, με στόχο το
σταθερό και δίκαιο φορολογικό περι-
βάλλον, «η Ελλάδα προχωράει μπρο-
στά για να γίνει πιο ευρωπαϊκή, πιο
παραγωγική και πιο δίκαιη». 

O υφυπουργός παρά τω πρωθυ-
πουργώ Θανάσης Κοντογεώργης
υπογράμμισε μεταξύ άλλων ότι η χώ-
ρα μας παραμένει στις πρώτες θέσεις
στην απορρόφηση πόρων από το ΤΑΑ,
ενώ ο διοικητής του Ταμείου Ανάκαμ-
ψης Ορέστης Καβαλάκης υπογράμμι-
σε ότι με την υποβολή και του τέταρ-
του αιτήματος πληρωμής για τις επι-
χορηγήσεις του Ταμείου Ανάκαμψης,
η συνολική ρευστότητα από πόρους
του Ταμείου Ανάκαμψης θα ανέλθει
σε 18,2 δισ. ευρώ -περισσότερο από
το μισό του συνολικού διαθέσιμου
προϋπολογισμού. 
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«Ξεκλειδώνουν» πόροι από
το σκέλος των επιχορηγήσεων 

Δ. Μιχαηλίδου: Πόροι 
€200 εκατ. για να βρουν 
δουλειά 25.000 νέοι

Με 200 εκατ. ευρώ χρηματοδοτείται
ο μισθός 25.000 νέων, στις πρώτες
τους δουλειές, μέσω του προγράμμα-
τος «Προεργασία», το οποίο αφορά νέ-
ους έως 29 ετών. Η υπουργός Εργα-
σίας Δόμνα Μιχαηλίδου, κατά τη χθε-
σινή επίσκεψή της σε επιχείρηση που
αξιοποιεί πρόγραμμα της Δημόσιας
Υπηρεσίας Απασχόλησης, μίλησε για
μια σπουδαία εξέλιξη, καθώς νέοι θα
αποκτήσουν πολύτιμη επαγγελματική
προϋπηρεσία. Μέσω της πρόσληψης
νέων ανέργων, το κόστος για τις επι-
χειρήσεις είναι μηδενικό, στοχεύον-
τας στη μείωση της ανεργίας στους νέ-
ους και στην απόκτηση δεξιοτήτων.
Επιπλέον, η κ. Μιχαηλίδου υπενθύμι-
σε ότι προωθούνται προγράμματα έν-
ταξης και επανένταξης γυναικών,
ευάλωτων ομάδων και μεγαλύτερων
ηλικιών, όπως 55-67 έτη. 

ΔΥΠΑ: Επίδομα
κατάρτισης €400 
για 25.000 ανέργους 

Εκπαιδευτικό επίδομα 400 ευρώ θα
λάβουν 25.000 άνεργοι που θα συμμε-
τάσχουν στον νέο κύκλο κατάρτισης σε
πράσινες δεξιότητες της Δημόσιας
Υπηρεσίας Απασχόλησης. Η υποβολή
των αιτήσεων άρχισε χθες, ενώ η πλατ-
φόρμα θα παραμείνει ενεργή έως τη
συμπλήρωση των διαθέσιμων 25.000
θέσεων. Το πρόγραμμα υλοποιείται στο
πλαίσιο του Εθνικού Σχεδίου Ανάκαμ-
ψης και Ανθεκτικότητας «Ελλάδα 2.0»
με τη χρηματοδότηση της Ευρωπαϊκής
Ένωσης - NextGenerationEU. Κάθε κα-
ταρτιζόμενος θα παρακολουθήσει πρό-
γραμμα θεωρητικής κατάρτισης, συνο-
λικής διάρκειας 80 ωρών και στη συνέ-
χεια θα συμμετάσχει σε εξετάσεις πι-
στοποίησης γνώσεων και δεξιοτήτων
από ανεξάρτητους φορείς. Όσοι επιτύ-
χουν θα λάβουν το σύνολο του εκπαι-
δευτικού επιδόματος που ανέρχεται σε
5 ευρώ την ώρα ή συνολικά 400 ευρώ. Οι
ενδιαφερόμενοι μπορούν να υποβά-
λουν αίτηση στη διεύθυνση:
https://www.gov.gr/ipiresies/erga-
sia-kai-asphalise/anergia/eggraphe-
sto-metroo-opheloumenon-se-pro-
g r a m m a t a - s u n e k h i z o m e n e s -
epaggelmatikes-katartises-gia-an-
abathmise-prasinon-dexioteton.

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com

Έρχεται και άλλο «ζεστό» χρήμα 
1 δισ. από το Ταμείο Ανάκαμψης



Η Vodafone και η SKY express επεκτείνουν τη συνεργα-
σία τους για να προσφέρουν ακόμη περισσότερα προνό-
μια, δίνοντας τη δυνατότητα στους λάτρεις των ταξιδιών
να οργανώσουν τις αποδράσεις τους επωφελούμενοι από
ειδικές εκπτώσεις που θα διατίθενται όλο τον χρόνο σε
πτήσεις της SKY express. Συγκεκριμένα, το πρόγραμμα
Vodafone Thank you δίνει την ευκαιρία στους συνδρομη-
τές κινητής και σταθερής Vodafone να απολαύσουν αξέ-
χαστες αποδράσεις στους αγαπημένους τους προορι-
σμούς με έκπτωση -15% σε πτήσεις προς Ελλάδα και εξω-
τερικό που θα πραγματοποιηθούν από 1/9 έως 15/12.
Λαμβάνοντας κωδικό Thank you μέσα από το My Vodafone App, οι συνδρομητές που θα κάνουν κράτηση έως
30/6 μπορούν να χρησιμοποιήσουν την έκπτωση -15% στην τιμή του ναύλου που θα επιλέξουν. Στο πλαίσιο
της συνεργασίας της Vodafone με τη SKY express, οι εκπτώσεις θα ανανεώνονται συνεχώς, ώστε να προ-
σφέρουν ακόμη περισσότερες ευκαιρίες για ταξίδια μέσα στον χρόνο.
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Επιμέλεια: Αμαλία Κάτζου

Η
Ελλάκτωρ ανακοίνωσε τα βα-
σικά οικονομικά μεγέθη του
πρώτου τριμήνου. Η εισηγμένη

εμφανίζει το πρώτο τρίμηνο: Πωλή-
σεις €90 εκατ., στα ίδια περίπου επί-
πεδα με τις πωλήσεις του πρώτου τρι-
μήνου ’23 από ΣΔ. Κέρδη προ φόρων,
τόκων και αποσβέσεων (EBITDA)
€51,3 εκατ., αύξηση 15% (3M’23 ΣΔ
€44,7 εκατ.), με περιθώριο EBITDA
57%, έναντι περιθωρίου 49% το αντί-
στοιχο διάστημα πέρσι. 

Κέρδη προ φόρων (ΚΠΦ) €32,1
εκατ., αύξηση 58% (3M’23 ΣΔ €20,4
εκατ.). Καθαρά κέρδη €24 εκατ. έναντι
κερδών από ΣΔ €13,2 εκατ. την αντί-
στοιχη περίοδο πέρσι, αύξηση 82%. Θετικές λειτουργικές
ταμειακές ροές ύψους €35,6 εκατ. Καθαρή ρευστότητα
ομίλου: €493 εκατ. στις 31/3/2024 έναντι €308 εκατ. στις
31/12/2023. Τα ταμειακά διαθέσιμα και άμεσα ρευστο-

ποιήσιμα στοιχεία ενεργητικού του ομίλου ανήλθαν σε
€707 εκατ. στις 31/3/2024 έναντι €521 εκατ. στο τέλος του
2023. Το σύνολο ιδίων κεφαλαίων ξεπερνά το €1 δισ.
(€1.004,4 εκατ.), ήτοι €2,89 ανά μετοχή.

Ideal: Με ποσοστό άνω του 10%
στη ΓΣ ο μέτοχος 
Κ. Τσουβελεκάκης

Η εταιρεία Ideal Holdings AE ενημερώ-
νει ότι στις 4/6/2024 έλαβε γνωστοποίηση
από τον Κωνσταντίνο Τσουβελεκάκη ότι
εξουσιοδοτήθηκε από μέτοχο της εταιρεί-
ας κατόχου 1.120.000 μετοχών μετά δι-
καιώματος ψήφου (ποσοστού μικρότερου
του 5% των δικαιωμάτων ψήφου της εται-
ρείας) να τον αντιπροσωπεύσει στην Τακτι-
κή Γενική Συνέλευση των μετόχων της
εταιρείας που θα πραγματοποιηθεί στις
6/6/2024 ή σε οποιαδήποτε επαναληπτική,
μετά διακοπή ή αναβολή συνεδρίαση αυ-
τής και να ψηφίσει κατά την κρίση του. Με
ποσοστό άνω του 10% στη γενική συνέλευ-
ση ο μέτοχος Κ. Τσουβελεκάκης.

Ψηφιακός και επιχειρησιακός
μετασχηματισμός για την Καυκάς

Η Καυκάς, η ελληνική εταιρεία πωλήσε-
ων σε πωλήσεις ηλεκτρολογικού υλικού,
φωτισμού, ειδών τεχνολογίας κτηρίων και
λύσεων διαχείρισης ενέργειας, προχώρη-
σε με σημαντικές επενδύσεις στον ψηφια-
κό και επιχειρησιακό μετασχηματισμό της,
θέτοντας ακόμα σταθερότερες βάσεις για
τη μελλοντική της πορεία. Η Καυκάς, με
στόχο τη βελτιστοποίηση της εξυπηρέτη-
σης των πελατών της και με γνώμονα τις
διεθνείς τάσεις και την υψηλή ποιότητα,
επένδυσε σε κορυφαίες εταιρείες και λύ-
σεις πληροφορικής. Όπως αναφέρει σε
σχετική ανακοίνωση, η ολοκλήρωση μιας
μεγάλης πρώτης φάσης του έργου ATLAS,
όπως ονομάστηκε το έργο ψηφιακού με-
τασχηματισμού της Καυκάς, αποτέλεσε το
επιστέγασμα των προσπαθειών και του
οράματος πολλών μηνών όλων των KAF-
KASians για τον επιχειρησιακό επανασχε-
διασμό και μετασχηματισμό της εταιρείας,
καθώς και για τη δημιουργία ενός σύγχρο-
νου ψηφιακού οικοσυστήματος. 

Αυξημένα κέρδη 9,6% το 2023
για τη Metro ΑΕΒΕ

Η Metro ΑΕΒΕ κατάφερε να αυξήσει τό-
σο τον κύκλο εργασιών όσο και την κερδο-
φορία της το 2023, παρά τις απαιτητικές
συνθήκες της αγοράς. Οι ενοποιημένες
καθαρές πωλήσεις έφτασαν το €1,590
δισ., αυξημένες κατά 6%. Τα κέρδη προ φό-
ρων αποσβέσεων και τόκων (EBITDA)
ανήλθαν σε €77,5 εκατ. έναντι €61,3 εκατ.
το 2022 (αύξηση 26,5%). Τα κέρδη προ φό-
ρων ανήλθαν σε €31,0 εκατ. έναντι €28,3
εκατ. το προηγούμενο έτος (αύξηση 9,6%).
Τα κέρδη προ φόρων αντιστοιχούν στο
1,95% των καθαρών πωλήσεων. 

Λήγει σε τρεις εβδομάδες η δυνατότητα αίτησης για έντα-
ξη στα αγροτικά προϊόντα ΓΑΙΑ της ΔΕΗ, τα οποία προσφέ-
ρουν σταθερή τιμή για τα δύο πρώτα χρόνια, από €0,093
ανά κιλοβατώρα. Τα αγροτικά προϊόντα ΓΑΙΑ της ΔEΗ
απευθύνονται αποκλειστικά σε πελάτες με αγροτική ιδιό-
τητα. Με συνολική διάρκεια δέκα χρόνια, τα νέα αγροτικά
προϊόντα προσφέρουν σταθερή τιμή ανά κιλοβατώρα για
τα δύο πρώτα έτη. Με το πέρας των δύο πρώτων ετών και
για τα επόμενα οκτώ, ο πελάτης απολαμβάνει σταθερή τι-
μή για το ένα τρίτο της κατανάλωσης, ενώ για την υπόλοι-
πη κατανάλωση έχει τη δυνατότητα επιλογής τιμολογίου

από τα προσφερόμενα εκείνη την περίοδο. Δικαίωμα ένταξης στα προϊόντα ΓΑΙΑ έχουν οι κάτοχοι συνδέσε-
ων αγροτικού ρεύματος χαμηλής ή μέσης τάσης, για τις οποίες δεν υφίστανται ληξιπρόθεσμες οφειλές ή
έχουν ρυθμισμένες οφειλές λογαριασμών που έχουν εκδοθεί έως και 31/12/2023.

ΔΕΗ: Ρεύμα για αγρότες στα 0,093 ευρώ ανά κιλοβατώρα

Ελλάκτωρ: Άλμα 82% στα καθαρά κέρδη, 
ανήλθαν στα 24 εκατ. 

Vodafone και SKY express επεκτείνουν τη συνεργασία τους



ΠAΡΑΣΚΕΥΗ 7 ΙΟΥΝΙΟΥ 2024

ΡOLITICAL SPORTS47

Τ
α ξημερώματα ξεκίνησαν οι τελικοί του NBA.
Το μεγαλύτερο μπασκετικό γεγονός κάθε
χρονιάς, που αναδεικνύει τον πρωταθλητή

των ΗΠΑ. Την ομάδα που θα πάρει το βαρύτιμο τρό-
παιο και οι παίκτες της θα φορέσουν τα ολόχρυσα
δαχτυλίδια που απονέμονται στους νικητές. Ποιοι
θα γίνουν, λοιπόν, οι άρχοντες των δαχτυλιδιών; Είτε
μία από τις κορυφαίες ομάδες στην ιστορία του
αθλήματος, οι Μπόστον Σέλτικς, είτε οι «μοντέρνοι»
Ντάλας Μάβερικς. 

Η μέχρι τώρα πορεία των δύο ομάδων δεν αποκλείει να
κριθεί ο τίτλος του πρωταθλητή σε επτά αναμετρήσεις. Το
λεγόμενο «Seventh Heaven» (σ.σ.: έβδομος ουρανός) των
Αμερικανών, που αν χρειαστεί θα διεξαχθεί στο TD Garden
στη Βοστόνη. Οι «Κέλτες» είναι αυτοί που έχουν το πλεονέ-
κτημα της έδρας, απέναντι στους Μαβς.

Η ιστορική ομάδα της Βοστόνης στην 23η παρουσία της σε
τελικούς διεκδικεί τη 18η κατάκτηση του τροπαίου, για να
ξεπεράσει εκ νέου τους Λος Άντζελες Λέικερς και να γίνει
ξανά η πολυνίκης του ΝΒΑ. Η… παρέα από το Ντάλας, από
την άλλη, θα αγωνιστεί σε NBA finals μόλις για τρίτη φορά

στην ιστορία της. Μετράει μία κατάκτηση, εκείνη του
2011, με πρωταγωνιστή τότε τον σπουδαίο Ντιρκ Νοβί-
τσκι. Έναν Ευρωπαίο, όπως συμβαίνει και τώρα. Ηγέ-
της της ομάδας του Τζέισον Κιντ είναι ο Λούκα Ντόν-
τσιτς. Ο Σλοβένος σούπερ σταρ που κάνει απίστευτα
πράγματα για ακόμα μία σεζόν, την έκτη του, στον «μα-
γικό κόσμο». Στον αντίποδα, οι Σέλτικς στηρίζουν πολ-
λά στον σούπερ σταρ τους, Τζέισον Τέιτουμ. Ο 26χρο-
νος γκαρντ είναι ένας από τους κορυφαίους της γενιάς

του, έχει κατακτήσει σχεδόν κάθε ατομική διάκριση, όμως,
του λείπει το δαχτυλίδι του πρωταθλητή. Όπως και σε όλη τη
Βοστόνη, καθώς οι Σέλτικς κατέκτησαν για τελευταία φορά
το πρωτάθλημα το 2008, σε μια ιστορική σειρά με αντίπαλο
τους κλασικούς «εχθρούς» τους, Λέικερς.

Στη διάρκεια των τελικών, τα βλέμματα θα πέσουν και σε
δύο ακόμα πρόσωπα. Τον Κρίσταπς Πορζίνγκις και τον
Κάιρι Ίρβινγκ. Ο Λετονός σέντερ των Σέλτικς τραυματίστη-
κε στον πρώτο γύρο των πλέι οφ απέναντι στο Μαϊάμι,
όμως, αναμένεται να επιστρέψει στους τελικούς, έτσι ώστε
να βοηθήσει τον εξαιρετικό -αλλά μόνο- Αλ Χόρφορντ στη
φροντλάιν. Την ίδια ώρα, ο Αμερικανός βετεράνος σταρ θα
επιστρέψει ως αντίπαλος στη Βοστόνη, όπου αγωνίστηκε
τη διετία 2017-2019 και δεν άφησε τις καλύτερες των εντυ-
πώσεων. Ατομικά ήταν εξαιρετικός, αλλά ομαδικά δεν
υπήρξε επιτυχία. Έκτοτε, κάθε επίσκεψή του στο TD Gar-
den συνοδεύεται από αποδοκιμασίες και αναμένεται με
ενδιαφέρον το πώς θα αντιδράσουν οι φανς των Σέλτικς
στην επανεμφάνισή του.

Σε κάθε περίπτωση, για τη διεθνή σκηνή του μπάσκετ αυ-
τοί οι τελικοί θα είναι ένα από τα κορυφαία γεγονότα, μέχρι
ενδεχομένως τον τελικό στους Ολυμπιακούς Αγώνες. Το ελ-
ληνικό κοινό, βέβαια, θα πρέπει να… ξενυχτήσει για να πα-
ρακολουθήσει ζωντανά τις αναμετρήσεις, καθώς διεξάγον-
ται ξημερώματα, με τις μεταδόσεις να γίνονται απευθείας
από τα κανάλια της Cosmote TV.

Οι Σέλτικς διεκδικούν 
το 18ο πρωτάθλημα στην ιστορία τους, 

την ώρα που οι Μάβερικς αναζητούν 
μόλις το δεύτερο

Γράφει 
o Χρήστος
Γιαννούλης

Όλα για το δαχτυλίδι…



Αγωνία 
για Λιβάι Γκαρσία

Ένα από τα ζητήματα που απασχόλησαν την
ΑΕΚ τη σεζόν που ολοκληρώθηκε ήταν οι τραυ-
ματισμοί του Λιβάι Γκαρσία. Ο δυναμικός φορ
από το Τρινιντάντ & Τομπάγκο αποχώρησε και
χθες με ενοχλήσεις από τον αγώνα της εθνικής
ομάδας της χώρας του. Στην Ένωση θα περιμέ-
νουν ενημέρωση για το μέγεθος του προβλήμα-
τος που αντιμετωπίζει.

Ατακαδόρος 
o Μίλτος Τεντόγλου 

Μια διαφορετική συνέντευξη παραχώρησε
στον τηλεοπτικό σταθμό Open ο Μίλτος Τεντό-
γλου. Κλήθηκε να απαντήσει σε μια σειρά δι-
λημμάτων. Εκεί έβαλε πιο πάνω το πανελλήνιο
ρεκόρ από ένα δεύτερο χρυσό σε Ολυμπια-
κούς Αγώνες, αλλά και το… πρωινό ξύπνημα,
αντί για έναν μήνα συνεχούς γκρίνιας από τη
σύντροφό του.

Ιβάν… 
ο «γαλανόλευκος»;

Η Εθνική ομάδα θα δώσει μία σειρά φιλικών
αγώνων, καθώς δεν συμμετέχει στο Euro 2024.
Με υπηρεσιακό προπονητή τον Νίκο Παπαδό-
πουλο. Υποψήφιος για να αναλάβει επίσημα τη
θέση είναι σύμφωνα με πληροφορίες και ο Ιβάν
Γιοβάνοβιτς. Όλα, όμως, θα ξεκαθαρίσουν μετά
τις περιβόητες εκλογές της ΕΠΟ στις 22 Ιουλίου.

Ξανά στο Top 10
Ο Ζοζέ Μουρίνιο παρουσιάστηκε επίσημα από

τη Φενερμπαχτσέ. Ο «Special One» θα λαμβάνει
10,5 εκατ. ευρώ ετησίως. Οι απολαβές αυτές τον
βάζουν ξανά στο Top 10 των πιο ακριβοπληρωμέ-
νων προπονητών του κόσμου. Στην κορυφή βρί-
σκεται ο Ντιέγκο Σιμεόνε, ο οποίος λαμβάνει 32,5
εκατ. ευρώ τον χρόνο από την Ατλέτικο Μαδρίτης.

Περιζήτητος ο Κωνσταντέλιας
Ένα από τα σίριαλ που αναμένεται να έχουν αρκετά ακόμα επει-
σόδια στη διάρκεια του καλοκαιριού είναι αυτό της πώλησης ή
όχι του Γιάννη Κωνσταντέλια. Ο νεαρός βιρτουόζος άσος του ΠΑ-
ΟΚ έχει μπει στα «ραντάρ» αρκετών ομάδων από το εξωτερικό.
Μια εξ αυτών, η αυστριακή Σάλτσμπουργκ που φέρεται να προ-
σφέρει τουλάχιστον 15 εκατ. ευρώ για να τον αποκτήσει.

SPORTS
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«Καταραμένα»
πέναλτι

Η
σειρά των τελικών της Ba-
sket League άρχισε το βρά-
δυ της Τετάρτης και απόψε

(21.30) συνεχίζεται στο ΣΕΦ. Το πλε-
ονέκτημα έδρας άλλαξε χέρια, αφού
ο Ολυμπιακός κατάφερε να κάνει το
μπρέικ στην έδρα του Παναθηναϊκού
επικρατώντας 89-84. Οι «ερυθρό-
λευκοι» ήταν περισσότερο συγκεν-
τρωμένοι, εκτέλεσαν κατά γράμμα το
πλάνο του Γιώργου Μπαρτζώκα και
έτσι κατάφεραν να επιβληθούν του
συνόλου του Εργκίν Αταμάν.

Ο Τούρκος τεχνικός, πάντως, είχε
παράπονα από τη διαιτησία, τα οποία
φρόντισε να εκφράσει και κατά τη
διάρκεια του αγώνα. Μάλιστα, απο-
βλήθηκε με δύο τεχνικές ποινές και

στα αποδυτήρια ήταν εμφανώς
εκνευρισμένος από τις αποφάσεις
των τριών διαιτητών. Σε κάθε περί-
πτωση, το θετικό ήταν ότι δεν υπήρξε
κανένα πρόβλημα στη διεξαγωγή της

αναμέτρησης, όλα κύλησαν ομαλά
και όλοι ευελπιστούν πως η εικόνα
θα είναι ίδια και στους υπόλοιπους
τελικούς, όσοι και αν χρειαστούν μέ-
χρι την ανάδειξη του πρωταθλητή.

Μια ανάσα από την πρόκριση στον τελικό του Champions League 
βρέθηκε ο Ολυμπιακός στο πόλο ανδρών. Οι «ερυθρόλευκοι» 
λύγισαν 13-11 στα πέναλτι από την πανίσχυρη Προ Ρέκο. 

Επιμέλεια:  Χρήστος Γιαννούλης 

Το πλεονέκτημα άλλαξε χέρια
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Μια ζωή σουξέ!
Συνέντευξη στη Δήμητρα Δάρδα

Η
ιδιοφυής κυρία των μεγάλων διαχρονικών σουξέ
Εύη Δρούτσα έχει συστηθεί στο κοινό μέσα από
τραγούδια-ύμνους και συνεργασίες με την ελίτ

του ελληνικού πενταγράμμου. Η κορυφαία στιχουργός
μιλώντας στην «P» αφηγείται (και) με χιούμορ προσωπι-
κές της ιστορίες!

Φημολογείται πως πρόσφατα γράψατε τραγούδια
για τον Ηλία Ψινάκη;

Οι φήμες τρελάθηκαν! Η μόνη αλήθεια είναι πως του
έδωσα κάποια κομμάτια που του άρεσαν, αλλά για έναν
φίλο του.

Έχετε πολλά σουξέ στο συρτάρι σας;
Όχι, γράφω μόνο κατά παραγγελία, σαν «κοστουμάκι»
πάνω σε κάθε καλλιτέχνη.

Τι ενεργοποιεί την έμπνευσή σας;
Το συναίσθημα. «Ο δικός μου δρόμος», για παράδειγ-
μα, ήταν ένα κομμάτι για τη ζωή μου, όταν το ολοκλή-
ρωσα άρχισα να κλαίω. Πάντα μόνη μου, να κυνηγάω
τον εαυτό μου…

Γιατί επιλέξατε τον άγνωστο τότε Πασχάλη Τερζή
να το ερμηνεύσει;

Αυτή είναι μια ωραία ιστορία. Η Σοφία Βόσσου με πίεζε
ένα βράδυ να βγούμε σε ένα μαγαζί να ακούσω έναν τρα-
γουδιστή που μόλις είχε κατέβει από τη Θεσσαλονίκη.
Της είπα, «εγώ μπουζούκια δεν πάω». Με κατάφερε τελι-
κά και ευτυχώς, γιατί όταν τον άκουσα, συγκλονίστηκα.
Την επομένη, πήγα στον παραγωγό Δημήτρη Γερμενίτη
και του είπα πως θα του κάνουμε δίσκο και έτσι γεννήθη-
κε το πρώτο του άλμπουμ «Μεσόγειος». Ήταν ο ιδανικός
για το τραγούδι της ζωής μου.

Οδηγήσατε και τη Νατάσα Θεοδωρίδου σε μια με-
γάλη καριέρα.

Καινούργια ακόμη στον χώρο, την πρωτοείδα στο σαλόνι
της δισκογραφικής Sony. Δέσαμε πολύ γρήγορα, γιατί η
Νατάσα αγαπιέται εύκολα, έχει κι ένα χιούμορ φοβερό,
έχουμε ζήσει πολλά, δεν τα λέω!

Όταν πήρε διαζύγιο με τον Νίκο Καρβέλα, γράψατε
στην Άννα Βίσση το προφητικό σουξέ «Είμαι πολύ
καλά».

Στην αρχή διαφώνησε ο Νίκος για τον στίχο. «Τι αγάπη φι-
λική, γράφεις, αφού χωρίσαμε…», μου είπε τότε στο τη-
λέφωνο. Δικαιώθηκα στο πέρασμα των χρόνων, γιατί σαν
φίλοι και συνεργάτες δεν χώρισαν ποτέ.

Με τη Δέσποινα Βανδή δεν έχετε συνεργαστεί.
Όχι, όμως έχουμε πολύ καλή σχέση, μιλάμε, γελάμε,
περνάμε ωραία. Μου αρέσει σαν ζευγάρι με τον Βασίλη
Μπισμπίκη. Την άλλαξε αυτός ο έρωτας, νομίζω πως τώ-
ρα βλέπουμε την αληθινή Δέσποινα, βλέπουμε την καλύ-
τερή της εκδοχή. 

Το πρώτο τραγούδι που γράψατε για ποιον ήταν;
Για κανέναν! Όλα έγιναν μια ημέρα που ήμουν ιδιαίτερα
εκνευρισμένη με τον πρώην σύζυγό μου, κάθισα κι έγρα-
ψα κάποιους στίχους έτσι, για να του μπω στο μάτι. Είδε
τυχαία τα χειρόγραφα ο Αντώνης Βαρδής και μου ανακοί-
νωσε πως θα τα κάνει τραγούδια!

Σε ποιον τα εμπιστεύτηκε;
Στην Πίτσα Παπαδοπούλου και έπειτα μου ζήτησε να
γράψω για τη Μαρινέλλα! Θα εμφανιζόταν στο «Ρεξ»
κάνοντας μια νέα αρχή και την έκανε. Σκεφτόμουν στο
σπίτι τι τραγούδι θα μπορούσε να πει η Μαρινέλλα. Και
έγραψα το «Τολμώ». Από τότε κάναμε μαζί τρεις δί-
σκους!

Έχετε καταλάβει το μέγεθος του ταλέντου και της
επιτυχίας σας;

Δεν θέλω κι ούτε επιθυμώ να το καταλάβω. Δεν με εν-
διαφέρει να θυμάμαι πόσα τραγούδια έχω γράψει κι
έχουν γίνει επιτυχίες, συνήθως μου τα θυμίζουν άλλοι.
Είναι μια δουλειά, όπως όλες οι άλλες. Και απεχθάνο-
μαι τη λέξη «δημιουργός». Όταν το ακούω τρελαίνομαι.
Δημιουργός είναι μόνο ο Θεός.

Χρωστάτε σε κάποιον ένα μεγάλο ευχαρι-
στώ;

Αναμφισβήτητα στον Μίνωα Μάτσα.

Νιώθετε πως γεννηθήκατε στιχουργός;
Στο πατρικό μου σπίτι μαζί με τους γονείς
μου έμεναν και οι θείοι μου, ο ποιητής Μάνος
Αναγνωστάκης και η αδελφή του, Λούλα. Κα-
ταλαβαίνετε την παιδαγωγική αξία που εισέ-
πραξα, νομίζω πως εκεί έμμεσα έγινε η «σύν-
δεση», όταν μικρό κορίτσι ο Μάνος με έβαζε
να απαγγέλλω τα ποιήματα που έγραφε.

Ο πατέρας σας ήταν ο πρώτος συμβολαι-
ογράφος στην Ελλάδα;

Ναι, με δικό του γραφείο, την εποχή που υπήρ-
χαν μόνο δικηγόροι. Εργάστηκε για τη βασιλική
οικογένεια, αλλά ποτέ δεν πληρώθηκε για τις
υπηρεσίες του, ωστόσο του άρεσε να παίζει τάβλι
με τον τ. βασιλιά Παύλο.

Θα περίμενε κανείς να αναλάβετε το γρα-
φείο του.

Εγώ ήθελα να γίνω ηθοποιός! Γράφτηκα στη Δρα-
ματική Σχολή της Μαίρης Αρώνης, η οποία την
πρώτη χρονιά με άφησε στην ίδια τάξη, επειδή
ήμουν χοντρή! Τότε ο σπουδαίος σκηνοθέτης Μη-
νάς Χρηστίδης με πήγε στη Σχολή Κατσέλη, από
όπου και αποφοίτησα.

Ωραίο «ταξίδι» το θέατρο;
Συνεργάστηκα πολύ με τον καταπληκτικό άνθρωπο
και πρωταγωνιστή Ντίνο Ηλιόπουλο, οπότε ναι.
Ωραίες εποχές, μέχρι και η Έλλη Λαμπέτη μού είχε
δώσει εύσημα.

Το εγκαταλείψατε γρήγορα.
Έμεινα έγκυος στην κόρη μου. Αναγκαστικά παν-
τρεύτηκα τον πρώην σύζυγό μου, αλλά ο γάμος αυ-
τός δεν ήταν από αγάπη. Οπότε η έξοδος από τη
σκηνή ήταν μονόδρομος.

Και η μετάβαση στην τηλεόραση;
Από τον Γιάννη Λάτσιο, όταν ήταν στον ΑΝΤ1. Μου ζήτησε
να περάσω από οντισιόν για το «Fame Story», πήγα, είπα
δύο λέξεις και μου λέει «κλείσαμε»! Πέρασα όνειρο όλες
τις σεζόν του talent show. Μου αρέσει πολύ η τηλεόραση,
γιατί μπορώ να λέω την αλήθεια μου!

Η κορυφαία στιχουργός μιλώντας 
στην «P» αφηγείται (και) με χιούμορ

προσωπικές της ιστορίες!
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Ανοιξιάτικο 
φιλανθρωπικό

γεύμα 
της «Χαράς»

Μ
ε μεγάλη επιτυχία πραγματοποιήθηκε το εαρινό gala του

Κέντρου Ειδικών Ατόμων «Χαρά» στο «Freud Oriental Ki-

fissia». Στην illustration δεξίωση παρευρέθηκε η αφρό-

κρεμα της αθηναϊκής κοινωνικής ελίτ.

Σοφία Βαχάρη, Νινέτα Βαφειά Μαριλένα Μηναίδη, Αλεξάνδρα Μαρτίνου Εύα Πατέρα, Αλεξάνδρα ΜαρτίνουΛίντα Αντωνάκου, Άννυ Πετράκη

Μιλένα Τσαβλίρη, Majd Samaan Έλζα Πατσαδέλη, Σταματίνα Τσιμτσιλή Μαριλένα Μηναίδη, Νίνη Φιλίνη

Αλεξία Διβάνη, Έλζα Πατσαδέλη Μαρία Καρδάμη, Παναγιώτα Λύρα Randa Ghandour, Μαριλένα Μηναίδη Balerie Meizer, Βάνα Λαβίδα, Μιλένα Τσαβλίρη

Μαριλένα
Μηναίδη, 
Άδα
Σταματάτου,
Ελένη
Δενδρινού





Τ
ο καλοκαίρι είναι ίσως η ομορφότερη επο-
χή του χρόνου στη χώρα μας, αλλά είναι
επίσης και η εποχή που οι γυναικολογικές

λοιμώξεις είναι πιο συχνές, δημιουργώντας αρ-
κετά και ενοχλητικά προβλήματα που οδηγούν σε
δυσφορία, ακόμη και πόνο. «Η ζέστη, η υγρασία
και η συχνή αφυδάτωση μπορούν να δημιουργή-
σουν ένα ευνοϊκό περιβάλλον για την ανάπτυξη
μικροοργανισμών, προκαλώντας λοιμώξεις,
όπως βακτηριακή και μυκητιασική κολπίτιδα κα-
θώς και λοιμώξεις του ουροποιητικού συστήμα-
τος», αναφέρει η κ. Σαμάνθα Κασπαριάν, μαιευ-
τήρας-γυναικολόγος. «Η μυκητιασική κολπίτιδα
είναι νόσος της αναπαραγωγικής ηλικίας, με
έξαρση τους θερινούς μήνες. Η αυξημένη εφί-
δρωση και η υγρασία μπορούν να δημιουργήσουν
ένα ζεστό και υγρό περιβάλλον στην περιοχή των
γεννητικών οργάνων, το οποίο ευνοεί την ανάπτυ-
ξη επιβλαβών μικροοργανισμών όπως η candida
albicans, λόγω της αλλαγής του κολπικού Ph. 

Ένα από τα πιο συνηθισμένα συμπτώματα είναι
ο κνησμός (φαγούρα) αλλά και η αύξηση της πο-
σότητας των κολπικών υγρών, με παχύρευστες
υπόλευκες εκκρίσεις που θυμίζουν κομμένο γι-
αούρτι. Επίσης, μπορεί να παρουσιαστεί ερυθρό-
τητα έσω και έξω γεννητικών οργάνων και πόνος
κατά τη σεξουαλική επαφή. Οι βακτηριακές κολ-
πίτιδες οφείλονται σε διάφορους μικροοργανι-
σμούς με συχνότερο την gardnerella vaginalis,
ένα αναερόβιο βακτήριο που ενοχοποιείται για το
95% των περιπτώσεων. Σε συμπτωματικές περι-
πτώσεις το κολπικό έκκριμα είναι λιγοστό και
γκριζόλευκο με δυσάρεστη οσμή ψαριού. Αποτε-
λεί κύρια αιτία κολπικής υπερέκκρισης ή κακο-

σμίας και μπορεί να είναι είτε περιοδική είτε να
διαρκέσει μεγαλύτερο διάστημα.

Η τριχομοναδική κολπίτιδα οφείλεται σε ένα
αναερόβιο πρωτόζωο, την τριχομονάδα, το οποίο
ευρίσκεται στο 20% περίπου των γυναικών, χωρίς
να δίνει συμπτώματα κολπίτιδας. Χαρακτηρίζεται
από μια δύσοσμη λευκοκίτρινη κολπική έκκριση,
συχνά αφρώδη, που συνοδεύεται από ερυθρότη-
τα και ερεθισμό του αιδοίου. Είναι συνήθης στην
αναπαραγωγική ηλικία. 

Θεραπεία θα πρέπει να λαμβάνουν και οι σε-
ξουαλικοί σύντροφοι, ενώ παράλληλα θα πρέπει
να συστήνεται αποχή από τις σεξουαλικές επαφές
μέχρι την ολοκλήρωση της θεραπείας.

Τέλος, η ουρολοίμωξη και κυρίως η κυστίτιδα
περιλαμβάνουν συμπτώματα όπως η επείγουσα
ούρηση, η συχνοουρία, η δυσουρία (δυσκολία στην
ούρηση), η αιματουρία (ίχνη αίματος στα ούρα) και
ο πόνος χαμηλά στην κοιλιά. Παρουσιάζονται συ-
χνά με έντονη και απότομη έναρξη των συμπτωμά-
των. Απαιτείται η κατανάλωση πολλών υγρών, τα-
κτική ούρηση κάθε φορά που νιώθετε την ανάγκη
και τήρηση των συνθηκών υγιεινής», εξηγεί η κ.
Κασπαριάν.
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kpapakosto@yahoo.gr

Η σημασία 
της πρόληψης
«Συνήθως απαιτούνται γυναικολογική εξέταση και
εργαστηριακός έλεγχος για τη διάγνωση λοιμώξε-
ων. Ο εργαστηριακός έλεγχος μπορεί να περιλαμ-
βάνει ανάλυση ούρων και καλλιέργεια για τη διά-
γνωση ουρολοιμώξεων ή καλλιέργεια κολπικού
υγρού για τη διάγνωση βακτηριακής ή μυκητιασι-
κής κολπίτιδας», τονίζει η ειδικός. Ωστόσο υπάρ-
χουν και απλά προληπτικά μέτρα όπως η χρήση
προφυλακτικού κατά τη σεξουαλική επαφή, η ού-
ρηση πριν και μετά τη σεξουαλική επαφή, η καλή
ενυδάτωση, η αλλαγή του βρεγμένου μαγιό με στε-
γνό, η σχολαστική καθαριότητα της περιοχής των
γεννητικών οργάνων, η χρήση βαμβακερών εσω-
ρούχων, το σιδέρωμα των εσωρούχων, η αλλαγή
ταμπόν κάθε δυο τρεις ώρες (αν μπορείτε, αποφύ-
γετε τη χρήση), η ούρηση κάθε φορά που νιώθετε
την ανάγκη (η αποφυγή ούρησης συμβάλλει στην
ουρολοίμωξη), πάντα να ξαπλώνετε σε καθαρή πε-
τσέτα ή ψάθα (όχι απευθείας στην άμμο ή σε ξα-
πλώστρα), η κατανάλωση γιαουρτιού με ζωντανούς
μικροοργανισμούς, που προστατεύει τη φυσιολο-
γική χλωρίδα του οργανισμού, η αποφυγή ζάχαρης
που βοηθά στην εμφάνιση λοιμώξεων. Η βακτηρια-
κή κολπίτιδα μπορεί να αντιμετωπιστεί με αντιβιο-
τικά είτε από του στόματος είτε κολπικά, ενώ η μυ-
κητιασική κολπίτιδα με αντιμυκητιασικά φάρμακα.
Οι ουρολοιμώξεις μπορούν επίσης να αντιμετωπι-
στούν με αντιβιοτικά και οι μη επιπλεγμένες κυστί-
τιδες με χρήση προβιοτικών. 

Η ζέστη, η υγρασία και η συχνή
αφυδάτωση μπορούν να δημιουργήσουν
ένα ευνοϊκό περιβάλλον για
την ανάπτυξη μικροοργανισμών,
προκαλώντας λοιμώξεις

Σαμάνθα Κασπαριάν,
μαιευτήρας-γυναικολόγος

Γυναικολογικές
λοιμώξεις 
και καλοκαίρι
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Κριός
(21/3-20/4)
Σήμερα θα υπάρξουν αρκετά καλές προ-
οπτικές σε θέματα που αφορούν την οικο-
γένειά σας, αλλά και γενικότερα το σπίτι
σας. Μην κάνετε σημαντικά πράγματα από
τις 15.00 έως τις 15.40 λόγω της Σελήνης
που θα βρεθεί σε κενή πορεία.

Ταύρος
(21/4-20/5)
Είστε αρκετά αναστατωμένοι με οικονομικά
θέματα, αλλά με καλή διαχείριση θα ισορροπή-
σετε ακόμη και μέσα από τις αναποδιές. Βέ-
βαια θα πρέπει να είστε υποψιασμένοι για κά-
ποια άτομα που θα προσπαθήσουν να σας εξα-
πατήσουν.

Δίδυμοι
(21/5-21/6)
Σήμερα βρίσκεστε υπό την επιρροή της
χθεσινής Νέας Σελήνης, ένα φεγγάρι αρκε-
τά πιεστικό για εσάς, που σας δημιουργεί
αρκετές υποχρεώσεις και επαγγελματικά
βάρη. Από το μεσημέρι και μετά, θα σας
απασχολήσουν τα χρήματά σας και ο πιο
κατάλληλος τρόπος για να έχετε κέρδη.

Καρκίνος
(22/6-22/7)
Οι τελευταίες μέρες σάς έχουν κουράσει αρ-
κετά, αλλά είναι καιρός να προχωρήσετε σε
άλλες καταστάσεις, με διαφορετικές σκέψεις
και νέες προοπτικές.

Λέων
(23/7-22/8)
Είστε αρκετά προβληματισμένοι με κά-
ποια πρόσωπα που μπορεί να βρίσκονται
στο φιλικό σας περιβάλλον, ενώ θα πρέ-
πει να ρίξετε από σήμερα τους τόνους και
να σκεφτείτε τα θέματά σας, μέσα από
ωριμότητα και ηρεμία.

Παρθένος
(23/8-22/9)
Είναι μέρες αρκετά έντονες για εσάς. Ίσως
να μην μπορέσετε να ολοκληρώσετε κάποι-
ες υποθέσεις σας, αλλά το επόμενο διήμερο
θα έχετε πολύ καλύτερη διάθεση και κυρίως
θα μπορέσετε να επικοινωνήσετε καλύτερα
με τα αγαπημένα σας πρόσωπα. 

Ζυγός
(23/9-23/10)

Είναι σίγουρα πολύ σημαντικό για εσάς να

αναπτύξετε κάποιες επαγγελματικές σας

ανησυχίες. Ίσως να έχετε αφήσει σε εκ-

κρεμότητα κάποιες σκέψεις και κινήσεις

σας, για να έχετε καλύτερη προοπτική στα

σχέδιά σας.

Σκορπιός
(24/10-21/11)

Από τις 15.41 η Σελήνη θα περάσει στο ζώ-

διο του Καρκίνου, θέση αρκετά θετική για

εσάς, όπου μπορεί μέσα από κάποιες με-

τακινήσεις σας να βρεθείτε με αγαπημένα

σας πρόσωπα.

Τοξότης
(22/11-21/12)

Θα έχετε μεγάλη εξάρτηση από τα πολύ

δικά σας πρόσωπα και μάλλον είναι η

στιγμή να δείτε τα υπέρ και τα κατά των

σχέσεών σας.

Αιγόκερως
(22/12-19/1)

Η Σελήνη θα περάσει σήμερα στο διαμε-

τρικά απέναντι ζώδιο από το δικό σας, κά-

νοντας μια βουτιά στα συναισθήματά σας,

αλλά και στις προσωπικές σας ανάγκες.

Υδροχόος
(20/1-18/2)

Είναι μέρα αρκετά πολύπλοκη για εσάς,

καθώς θα έχετε κάποιες ανασφάλειες και

η αρχή αυτής της κατάστασης ορίζεται από

τα οικονομικά σας και τον τρόπο που τα

διαχειρίζεστε.

Ιχθύες
(19/2-20/3)

Για εσάς τους Ιχθύς, η Σελήνη το επόμενο

διήμερο θα βρίσκεται στο ζώδιο του Καρ-

κίνου, θέση αρκετά βοηθητική για την

προσωπική σας ζωή, αλλά μην ξεχνάτε ότι

ο Κρόνος δημιουργεί αρκετές αναταρά-

ξεις στα συναισθηματικά σας θέματα.
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Mία μέρα μετά τη Νέα Σελήνη, η επιρροή της
είναι πολύ έντονη και σίγουρα θα υπάρξουν
πολλές αλλαγές στη διάθεσή μας λόγω γεγονότων

ή απλά λόγω της διάθεσής μας. Στις 15.41 η Σελήνη
περνά στο ζώδιο του Καρκίνου, θέση που θα μας δώσει
ευαισθησία και πολλά συναισθήματα. 
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Μεγάλο σχολείο ο Μπιρσίμ…

Ο
σκηνοθέτης του πρωθυπουργού (επί εποχής Ανδρέα

Παπανδρέου), τίτλος που τον συνόδευσε σε όλη του τη ζωή,

άφησε το αποτύπωμά του στη δημόσια και την ιδιωτική

τηλεόραση. Μπορούσε να κάνει θαύματα και μέσα σε ένα μικρό

στούντιο. Ήταν ο μάγος της εικόνας… Καλό ταξίδι, Τάσο μου!


